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صفحه 2

 بازار مسکن آماده 
سقوط قیمت ها  ؟

MoeenDaily@زمان ورود چینی ها به بازار مسکن اعلام شد

3

وش کور سلبریتی های 
 کمپانی زیر تیغ 

   پنجشنبه 24 اسفند 1402   سال بیستم   8 صفحه  شماره 6729                                                                                     10000 تومان                                          
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وزارت کشور درباره این 
شناسنامه ها توضیح 

قانع کننده بدهد

2

جنگ کریدورها 

تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

 

آگهي مناقصه و ارزیابی کیفی

شرکت آبفا استان فارس                  شناسه آگهی: 1683033

شماره آگهی مناقصه در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت:  2002005669000176
نوع فراخوان : ارزیابی کیفی و مناقصه عمومی یک مرحله ای 

شرکت آبفا استان فارس در نظر دارد از طریق ارزیابی کیفی و مناقصه عمومي یک مر حله اي نسبت به انتخاب پیمانکاران واجد شرایط  با رتبه حداقل  5 در رشته کاوشهای زمینی جهت 
پروژه عملیات حفر چاه آبرفتی  در شهر صفا شهر  شهرستان خرمبید  اقدام نماید .

 1(محل پروژه : شهرستان خرمبید                             2(مدت اجرا ء پروژه : 4 ماه
www.setadiran.ir 3( مبلغ برآورد : 31.050.226.799 ریال                      4(محل اخذ اسناد : سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

5(تاریخ نهایي اخذ اسناد: 1403/01/08                       6(تاریخ نهایي قبول پیشنهادات: 1403/01/25
7(تاریخ کمیسیون بازگشایي پاکات مناقصه  : 1403/01/26   

8(به پیشنهادهاي فاقد امضاء ،مشروط،مخدوش و پیشنهاداتي که بعد از انقضاء مدت مقرردر مناقصه ارائه شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.
9(مبلغ تضمین شرکت در مناقصه 1.560.000.000 ریال . .    شماره شبا جهت اخذ ضمانتنامه IR 080100004001123207145476             شناسه ملی 10530171429

10( قیمت اسناد 2000000 )ریال( به حساب 0111930032008 بانک صادرات به شناسه پرداخت    13132990014005بنام شرکت آب و فاضلاب استان فارس که حتما از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت انجام پذیرد.

11(اعتبارات طرح از محل اعتبارات توسعه و ایجاد شبکه توزیع و تاسیسات آب آشامیدنی شهری مي باشد.
12(نوع تضمین شرکت در مناقصه:ضمانت نامه بانکي )شرکت در فرآیند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان فارس.)سه ماه اعتبار(

13(سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسنادمناقصه درج شده است.
14( هزینه درج دو تا سه نوبت آگهی در روزنامه کثیرالانتشار به عهده برنده مناقصه می باشد .

15( این آگهی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir ثبت گردیده فقط پاکاتی قابل قبول و بازگشایی است که شرکت کننده )مناقصه گر( کلیه مدارک 
را در سامانه بارگذاری و پیشنهاد قیمت را ارائه نموده باشد،  پاکت الف شامل ضمانتنامه شرکت در فرآیند ارجاع کار بایستی قبل از اتمام ساعت تحویل اسناد در سامانه تدارکات دولت 

تحویل دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان فارس به آدرس زیر گردد.
آدرس : شیراز – میدان مطهری – بلوار شهید قدوسی غربی- شرکت آب و فاضلاب استان فارس –

تلفن :5-38435152  نمابر : 38435166وب سایت جهت باز بیني آگهي مناقصه www.abfa-fars.ir مي باشد.
           تاريخ آگهي نوبت اول 1402/12/22                        و نوبت دوم 1402/12/24

نوبت  دوم
 

مناقصـه عمومی شهرداری کومله

 منوچهر مهدی پور- شهردار  کومله

شهرداری کومله در نظر دارد بر اساس صورتجلسه کمیته فنی شهرداری کومله به شماره  13148 مورخ 1402/12/15 نسبت به برگزاری مناقصه عمومی عملیات زیرسازی و آسفالت خیابان شهیدان 
لاهوتی به طرف اطاقور  شهر کومله با شرایط و مشخصات مندرج در اسناد مناقصه اقدام نماید .

1-کارفرما: شهرداری کومله.
2- ناظر: واحد حقوقی و نظارت شهرداری کومله .

3- مناقصه گزار: واحد امور قراردادهای شهرداری کومله.
   4-آدرس مکان اجرا : گیلان - لنگرود - کومله 

5- مدت اجرای پروژه: 10 ماه با احتساب روزهای بد جوی از تاریخ انعقاد قرارداد می باشد.
مشخصات مورد مناقصه :

مبلغ برآورد پروژه:طبق کارشناسی و صورتجسله کمیته فنی برآورد اجرای کل  این پروژه 106/600/000/000 ریال میباشد . 
محل تأمین اعتبار:پس از عقد قرارداد و اتمام پروژه مندرج و ارائه صورت وضعیت قطعی توسط پیمانکار، از محل اعتبارات داخلی طبق شرایط پرداختی شهرداری کومله تسویه حساب خواهد 

شد .  
تضمین شرکت در مناقصه : محل بارگذاری پیشنهادات و ضمانتنامه داخل سامانه ستاد می باشد و شماره فراخوان  2002095156000011 تحویل پاکت ضمانتنامه به میزان 10/660/000/000 
ریال می باشد که باید به صورت نقد ، ضمانت نامه بانکی و یا چک تضمین شده بانکی در وجه شهرداری کومله و یا به صورت نقدی و واریز به حساب شهرداری کومله به شماره 

0107281883000 نزد بانک ملی به نام سپرده شهرداری کومله واریز و فیش واریزی و ضمانتنامه را در سامانه بارگزاری و به صورت فیزیکی به دبیرخانه شهرداری کومله تحویل نمائید.
محل خرید اسناد و ثبت نام :سامانه ستاد ایران به نشانی SetadIran.ir انجام پذرید.

قیمت اسناد مناقصه و نحوه واریز وجه :
 در قبال پرداخت 2/000/000 ریال به حساب درآمد شهرداری کومله به شماره 0107281849001 نزد بانک ملی به نام درآمد عمومی شهرداری کومله ، اسناد مناقصه گران تحویل داده 

می شود . 
مهلت خرید اسناد  : از تاریخ 1402/12/28 الی 1403/1/6 می باشد . 

مهلت و محل تحویل پیشنهادات : شرکت کنندگان در مناقصه می توانند ازتاریخ 1402/12/28 تا پایان وقت اداری 1402/1/16 داخل سامانه ستاد پیشنهاد خود را ثبت نمایند.
ساعت و روز محل قرائت پیشنهادات : ساعت 11 صبح مورخ 1403/1/18 در سامانه ستاد ایران به نشانی Setadiran.ir می باشد.

ساعت و روز اعلام نتایج  : ساعت 11 صبح مورخ 1403/2/19 در سامانه ستاد ایران به نشانی Setadiran.ir می باشد.
مدت اعتبار پیشنهاد های مناقصه :یک ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد می باشد .

شرايط اختصاصی شرکت کنندگان در مناقصه 
1(مناقصه گر، باید قبل از تسلیم پیشنهاد مناقصه، اسناد مناقصه را به دقت بررسی کرده و تمام اطلاعات لازم، مانند حمل و نقل، وضع راههای دسترسی، محل و موقعیت کارگاه و حوالی آن، 

شرایط محلی، قوانین و مقررات نافذ و جاری ر ا، به دست آورد. مناقصه گر، پس از تسلیم پیشنهاد، نمی تواند استناد به ناآگاهی یا اشتباه خود کند.
2(مناقصه گزار، می تواند در هر زمان تا تاریخ تعیین شده در کاربرگ مناقصه، یا در صورتی که در کاربرگ مناقصه زمانی تعیین نشده است، مدت هفت ) 7( روز پیش از آخرین روز تعیین 
شده برای تسلیم پیشنهادها، در پاسخ به توضیحات درخواست شده از سوی مناقصه گران، یا به هر دلیل دیگر و یا به صلاحدید خود، با صدور الحاقیه هایی، در اسناد مناقصه تجدید نظر به 

عمل آورده و یا موعد تسلیم یا گشایش پیشنهادها را به تعویق بیاندازد.
3(پیمانکار میبایست گواهی صلاحیت پیمانکاری و HSE داشته باشد و در هنگام عقد قرارداد ارائه دهد .

4(مناقصه گر، می تواند )در صورت لزوم با هماهنگی مناقصه گزار ( از محل پروژه  و امکانات موجود، بازدید نمایند .
5(پیشنهاد دهندگان می بایست دارای سابقه اجرای کار مشابه با خدمات موضوع قرارداد را با شهرداری کومله را داشته باشند. 

6(پیشنهاد دهندگان می بایست با شهرداری کومله با خدمات مشابه طرف قرارداد یا سابقه همکاری داشته باشد.
7(دارای رضایت نامه مربوط به سابقه کار ارائه شده در بند 2 الزامی است.

8(تمام هزینه های برگزاری مناقصه اعم از چاپ ، نشر و درج روزنامه و سامانه با برنده مناقصه می باشد .
9(شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار می باشد .

10(شرکت یا فردی که بعنوان برنده مناقصه اعلام شود باید قدرت و توانایی مالی آن را داشته باشد که بتواند تمام هزینه های اجرا پروژه را پرداخت نماید .
11(در صورتی که برنده مناقصه از پیشنهاد خود عدول نماید و حاضر به امضاء قرارداد نباشد یا تضمین انجام تعهدات را ارائه ننماید تضمین شرکت در مناقصه وی ضبط خواهد شد و نفر دوم 

به عنوان برنده مناقصه اعلام و چنانچه او نیز حداکثر پس از یک هفته حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده وی نیز به نفع شهرداری ضبط و با نفر سوم نیز به همان نحو رفتار خواهد شد.
12(سپرده نفر اول تا سوم تا انعقاد قرارداد با برنده مناقصه نزد شهرداری باقی خواهد ماند که بعد از انعقاد قرارداد با نفر برنده تضمین شرکت در مناقصه نفرات بعدی بلافاصله مسترد خواهد شد.

13(هرگاه اطلاع حاصل شود که شرکت کنندگان در مناقصه تبانی نموده اند برابر ماده 56 آیین نامه تشخیص صلاحیت و ارجاع کار به  پیمانکاران با آنها برخورد خواهد شد.
14(رفتار پیمانکار در پاسخ به دعوتنامه مشارکت در مناقصه و رعایت قوانین مقرر سازمان برنامه و بودجه اعلام میشود تا با پیمانکاران متخلف برابر ضوابط برخورد شود.

نوبت  اول

 

 

 
 

  
 

 

نسبت به  11/11/1131مورخ  14131 شهرداری کومله به شماره صورتجلسه کمیته فنی بر اساس  شهرداری کومله در نظر دارد
 و با شرایطشهر کومله  عملیات زیرسازی و آسفالت خیابان شهیدان لاهوتی به طرف اطاقور مناقصه عمومی  برگزاری

 اقدام نماید . مناقصهاد مشخصات مندرج در اسن
 
 شهرداری کومله.کارفرما: -1
 شهرداری کومله .و نظارت واحد حقوقی ناظر:  -2

 شهرداری کومله. قراردادهای: واحد امور گزارناقصه م -3
  کومله -لنگرود  -گیلان  : اجرا مکان آدرس-4   

 ماه با احتساب روزهای بد جوی از تاریخ انعقاد قرارداد می باشد. 11مدت اجرای پروژه:  -5
 

 : مناقصهمورد مشخصات 
 

 متراژ  نوع پروژه ردیف
 )متر مربع(

متراژ  )متر 
 طول(

قیمت 
 قیمت کل )ریال( واحد)ریال(

سانتی  11عملیات زیرسازی به ضخامت  1
 111/111/111/41 111/611/1  3111 %79متر در سه لایه با کوبیدگی حداقل 

 111/111/111/91 111/111/6  11111 سانتی متر  6عملیات آسفالت به ضخامت  2
 

 مبلغ برآورد پروژه:
  میباشد .ریال  000/000/000/100ی کل  این پروژه اجرابرآورد ه کمیته فنی لطبق کارشناسی و صورتجس

 محل تأمین اعتبار:
پرداختی شهرداری  از محل اعتبارات داخلی طبق شرایط، و ارائه صورت وضعیت قطعی توسط پیمانکارمندرج پس از عقد قرارداد و اتمام پروژه 

 کومله تسویه حساب خواهد شد .  

 :  مناقصهتضمین شرکت در 

ستاد      سامانه  شنهادات و ضمانتنامه داخل  شماره فراخوان   محل بارگذاری پی شد و  به میزان پاکت ضمانتنامه  تحویل  2002001110000011 می با
ضمانت نامه بانکی و یا چک تضمین شده بانکی در وجه شهرداری کومله و یا به صورت       نقد ، می باشد که باید به صورت    ریال 000/000/000/01

نزد بانک ملی به نام سپرده شهرداری کومله واریز و فیش واریزی و ضمانتنامه  1119111114111نقدی و واریز به حساب شهرداری کومله به شماره 
 هرداری کومله تحویل نمائید.به صورت فیزیکی به دبیرخانه شدر سامانه بارگزاری و را 

 محل خرید اسناد و ثبت نام :
 انجام پذرید. SetadIran.irسامانه ستاد ایران به نشانی 

 و نحوه واریز وجه :  مناقصهقیمت اسناد 
نزد بانک ملی به نام درآمد عمومی شهرداری کومله    1119111137111ریال به حساب درآمد شهرداری کومله به شماره     111/111/1در قبال پرداخت 

 گران تحویل داده می شود .  مناقصه، اسناد 
 مهلت خرید اسناد  : 

 می باشد .  6/1/1314الی  11/11/1311از تاریخ 
 مهلت و محل تحویل پیشنهادات : 

 داخل سامانه ستاد پیشنهاد خود را ثبت نمایند. 16/1/1311تا پایان وقت اداری  11/11/1311می توانند ازتاریخ  مناقصهدر  نشرکت کنندگا
 

 ساعت و روز محل قرائت پیشنهادات : 

 مناقصـه عمومی
 شهرداری کومله

 

 

 
 

  
 

 

نسبت به  11/11/1131مورخ  14131 شهرداری کومله به شماره صورتجلسه کمیته فنی بر اساس  شهرداری کومله در نظر دارد
 و با شرایطشهر کومله  عملیات زیرسازی و آسفالت خیابان شهیدان لاهوتی به طرف اطاقور مناقصه عمومی  برگزاری
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 ماه با احتساب روزهای بد جوی از تاریخ انعقاد قرارداد می باشد. 11مدت اجرای پروژه:  -5
 

 : مناقصهمورد مشخصات 
 

 متراژ  نوع پروژه ردیف
 )متر مربع(

متراژ  )متر 
 طول(

قیمت 
 قیمت کل )ریال( واحد)ریال(

سانتی  11عملیات زیرسازی به ضخامت  1
 111/111/111/41 111/611/1  3111 %79متر در سه لایه با کوبیدگی حداقل 

 111/111/111/91 111/111/6  11111 سانتی متر  6عملیات آسفالت به ضخامت  2
 

 مبلغ برآورد پروژه:
  میباشد .ریال  000/000/000/100ی کل  این پروژه اجرابرآورد ه کمیته فنی لطبق کارشناسی و صورتجس

 محل تأمین اعتبار:
پرداختی شهرداری  از محل اعتبارات داخلی طبق شرایط، و ارائه صورت وضعیت قطعی توسط پیمانکارمندرج پس از عقد قرارداد و اتمام پروژه 

 کومله تسویه حساب خواهد شد .  

 :  مناقصهتضمین شرکت در 

ستاد      سامانه  شنهادات و ضمانتنامه داخل  شماره فراخوان   محل بارگذاری پی شد و  به میزان پاکت ضمانتنامه  تحویل  2002001110000011 می با
ضمانت نامه بانکی و یا چک تضمین شده بانکی در وجه شهرداری کومله و یا به صورت       نقد ، می باشد که باید به صورت    ریال 000/000/000/01

نزد بانک ملی به نام سپرده شهرداری کومله واریز و فیش واریزی و ضمانتنامه  1119111114111نقدی و واریز به حساب شهرداری کومله به شماره 
 هرداری کومله تحویل نمائید.به صورت فیزیکی به دبیرخانه شدر سامانه بارگزاری و را 

 محل خرید اسناد و ثبت نام :
 انجام پذرید. SetadIran.irسامانه ستاد ایران به نشانی 

 و نحوه واریز وجه :  مناقصهقیمت اسناد 
نزد بانک ملی به نام درآمد عمومی شهرداری کومله    1119111137111ریال به حساب درآمد شهرداری کومله به شماره     111/111/1در قبال پرداخت 

 گران تحویل داده می شود .  مناقصه، اسناد 
 مهلت خرید اسناد  : 

 می باشد .  6/1/1314الی  11/11/1311از تاریخ 
 مهلت و محل تحویل پیشنهادات : 

 داخل سامانه ستاد پیشنهاد خود را ثبت نمایند. 16/1/1311تا پایان وقت اداری  11/11/1311می توانند ازتاریخ  مناقصهدر  نشرکت کنندگا
 

 ساعت و روز محل قرائت پیشنهادات : 

 مناقصـه عمومی
 شهرداری کومله
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 ساعت و روز محل قرائت پیشنهادات : 

 مناقصـه عمومی
 شهرداری کومله

مـجمع عـمومی مـوسـس
پیــرو اگهــی تاســیس منــدرج در روزنامــه  معیــن  مــورخ 1402/12/15  بــه  اطــاع  کلیــه اعضــای انجمــن  
ــی   ــه  مجمــع عموم ــان  مــی رســاند  ک ــی  در شــرف تاســیس  دندانپزشــکان  اســتان گی صنفــی کارفرماي
موســس   مرحلــه اول  انجمــن  فــوق الذکــر  در روز پنجشــنبه  مــورخ 1403/1/30    راس ســاعت 10 صبــح  

در مــکان  خ تختــی کوچــه توانبخشــی  ســالن بهزيســتی  برگــزار میگــردد .
از همــه اعضــا دعــوت  بعمــل مــی آيــد  کــه درايــن مجمــع حضــور بهــم رســانید . ضمنــا  کلیــه کســانیکه 
مايــل  بــه عضويــت  در هیــات مديــره و بازرســان  میباشــند  تقاضــای  کتبــی  خــود را  3 روز قبــل از مجمــع  
بــه دفتــر هیــات موســس  واقــع در  خ نــواب  ســاختمان  بنیــادی واحــد 24 تحويــل و رســید  دريافــت  دارنــد . 

دستورجلسه : 
1- تصويب اساسنامه  انجمن 

2-انتخابات  هیات مديره و بازرسان 
3- ساير موارد در چارچوب اساسنامه 

4- انتخاب روزنامه  کثیر الانتشار جهت درج آگهی های  انجمن 

نماینده هیات موســس-دکتر نیما شفیعی 



رويداد

مصدق رفت ؛ معاون اول قوه قضاییه استعفا کرد

جنگ
 کریدورها 

  پنجشنبه  24 اسفند 1402
 شماره 6729

مرکز رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رییس قوه قضاییه مکرراً تاکید داشته که دستگاه 2
قضایی باید در دوره تحول و تعالی، بدون تبعیض و اغماض با فساد در همه عرصه ها و ساحت ها برخورد جدی داشته باشد؛ در 
همین راستا، پس از تشکیل پرونده ناظر بر اعمال نفوذ در برخی پرونده های قضایی که دو تن از فرزندان ذکور دکتر مصدق معاون 
اول قوه قضاییه نیز در زمره متهمان آن هستند، رییس قوه قضائیه بر پیگیری دقیق، قاطع و همه جانبه این پرونده تا حصول نتیجه 
نهایی و صدور حکم قانونی تاکید کرد و شخصِ آقای مصدق نیز در این رابطه و از ابتدای تشکیل پرونده، از رویکرد رییس قوه 
قضائیه در مبارزه بدون تبعیض و اغماض با فساد تبعیت داشته است. در همین راستا دکتر مصدق به منظور جلوگیری از ایجاد 
هرگونه شائبه اعمال نفوذ یا تاثیرگذاری در پرونده مطروحه و همچنین جلوگیری از سوءاستفاده معاندان و بدخواهان، استعفای 

خود از سمت معاون اولی قوه قضاییه را تقدیم رییس عدلیه کرد. در متن استعفا مزبور تصریح شده که این مقام مستعفی از ابتدای 
تشکیل پرونده اتهامی فرزندانش، با احدی از عوامل مرتبط با پرونده اعم از قضات دادسرا و دادگاه هیچگونه ارتباطی نداشته است.  
دکتر مصدق در متن استعفایش ضمن تشکر از رییس قوه قضائیه تاکید کرده که همواره خود را سرباز کوچک نظام و مقام معظم 
رهبری »مدظله العالی« می داند و در راه آرمان های انقلاب اسلامی تا پای جان ایستاده است. این گزارش حاکی است پس 
از وصول استعفای دکتر مصدق از معاون اولی قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رییس قوه قضاییه ضمن 
پذیرش این درخواست نوشت: اگر چه حضور شما در این منصب، در رسیدگی به پرونده مورد اشاره مدخلیت و تاثیری نداشته و 

نخواهد داشت، اما با توجه به درخواست حضرتعالی و نکاتی که مطرح کردید استعفای شما مورد پذیرش قرار می گیرد.

وزارت کشور درباره این شناسنامه ها 
توضیح قانع کننده بدهد

تصویر  جمهوری،  ریاست  انتخابات  بحبوحه  در   
شناسنامه ایرانی یک شهروند افغانستانی در رسانه ها 
منتشر شد و سازمان ملی مهاجرت با صدور اطلاعیه 
این  در  داد.  نشان  واکنش  موضوع  به  کوتاه،  ای 

اطلاعیه آمده بود:
 »با توجه به انتشار گسترده شناسنامه فردی با تابعیت 
افغانستانی و ارتباط دادن این موضوع به طرح های 
سازمان ملی مهاجرت، به استحضار می رساند صدور 
این شناسنامه به هیچ کدام از طرح های این سازمان 
مربوط نمی باشد و حضور در طرح های سازمان تابعیت 

ایرانی برای مهاجرین ایجاد نمی کند.«
همان طور که ملاحظه می شود، در این اطلاعیه، 
اصل صدور شناسنامه تکذیب نشد و تنها اعلام کردند 
که صدور این شناسنامه، به این سازمان مربوط نمی 

شود.
این خبر را تحت  انتخابات بود و حواشی آن،  ایام 
الشعاع قرار داد و پیگیری خاصی هم صورت نگرفت.

البته در آبان امسال، وقتی شایعه صدور شناسنامه برای 
اتباع افغانستانی مطرح شده بود، وزیر کشور با تکذیب 

موضوع چنین گفته بود: 
»برخی افراد فرق شناسه با شناسنامه را نمی دانند و 
اخیرا اعلام کرده اند که کشور قصد صدور شناسنامه 
برای مهاجران افغانستانی دارد در صورتی که این 
شناسه  آنها  برای  قبل  مانند  و  ندارد  واقعیت  مهم 
صادر می شود، هیچ شناسنامه ای برای افغانستانی های 
یا کد  تنها صدور شناسه  مهاجر صادر نمی شود و 

شناسایی برای مهاجران مجاز در دستور کار است.«
با این حال انتشار تصویر چند شناسنامه ایرانی برای 
افغانستانی ها و اطلاعیه گنگ سازمان ملی مهاجرت، 
با یک  از آنجا که  تازه کرد و  بار دیگر موضوع را 
»مسأله مهم ملی« مواجه هستیم، باید شفافیت لازم 

در این باره صورت گیرد.
محل تولد صاحب شناسنامه ها و پدر و مادر ایشان 

کشور افغانستان است
وزارت کشور درباره این شناسنامه ها توضیح قانع 

کننده بدهد
تاکید و تصریح می کنیم  که در دنیای امروز، اخذ 
تابعیت کشوری دیگر، امری پذیرفته شده و عادی 
شهروندان  به  تواند  می  نیز  ایران  طبیعتاً  و  است 
کشورهای دیگر، با لحاظ شرایط خاصی شهروندی 
دهد؛ کما این که در قانون مدنی شرایط خاصی برای 
دیگر  اتباع کشورهای  به  ایران  اعطای شهروندی 

وجود دارد. 
بسیاری از کشورهای جهان نیز با اهدافی مانند جذب 
نخبگان، متخصصان و صاحبان حرفه )مانند آمریکا، 
استرالیا و کانادا( یا جذب سرمایه های خارجی )مانند 

ترکیه( به اتباع دیگر کشورها شهروندی می دهند.
پس اگر ایران نیز به اتباع خارجی، شهروندی اعطا 
کند، کار عجیب و خارج از عرفی در دنیای امروز انجام 

نداده است.
اولًا چرایی  این که  میان مهم است  این  آنچه در 
اعطای  شهروندی باید مشخص شود. گذشته  از 
موارد خاص پیش بینی شده در قانون که روالی عادی 
دارد، در صورتی که قرار است به افرادی تابعیت ایرانی 
اعطا شود، باید مبنایی برای آن وجود داشته باشد 
که مثلًا آیا می خواهیم برای ورود ارز به کشور، به 
کسانی که در ایران ملک می خرند شهروندی دهیم یا 
برای بهره مندی از فلان تخصص ها به متخصصان 

مربوطه شهروندی اعطا کنیم؟
صاحب  و  مشخص  باید  نیز  تصویب  مرجع  ثانیاً 

صلاحیت باشد.
طبیعتاً به هر کسی که طبق قوانین کشورمان، تابعیت 
ایران را کسب کرده، خوش آمد می گوییم اما در عین 
حال از مسوولان وزارت کشور و سازمان ثبت احوال 
می خواهیم درباره شناسنامه هایی که تصاویرشان 
منتشر شده و ای بسا نظایرشان نیز موجود باشد، به 
طور صریح و قانع کننده توضیح دهند و به کلی گویی 
ها و فرافکنی هایی مانند »در طرح ما نبوده« و »شما 

فرق شناسه و شناسنامه را نمی دانید« بسنده نکنند.

 بازار مسکن آماده سقوط قیمت ها ؟
نگاه

یادداشت

پروژه بلندپروازانه »احیای جاده ابریشم« رقابت شدید منطقه ای را در میان 
ایران، ترکیه و پاکستان برانگیخته است.

به گزارش عصرایران وبگاه »ژوریست«، در مقاله ای با اشاره به این 
موضوع نوشت:

ایده احیای جاده ابریشم در حال پیشرفت است، اما یک پیچ مهم در مقابل 
این ایده وجود دارد: انتظار می رود این ایده این بار رقابت های منطقه ای 

و جهانی را شعله ور کند.
چین که پیشگام طرح بلندپروازانه کمربند و جاده )BRI( است، قصد دارد 
با اتصال اقتصاد خود به حدود 150 کشور، یک بلوک اقتصادی عظیم ایجاد 
کند. بانک جهانی پتانسیل این طرح را منجر به افزوده شدن 7.1 تریلیون 

دلار به رشد اقتصاد جهانی تخمین می زند.
با این حال، این ابتکار در حال حاضر به رقابت های مختلف بین المللی و 
منطقه ای دامن می زند. فراتر از رقابت موجود بین چین و ایالات متحده، 
که هر دو به خاورمیانه به عنوان یک مسیر ترانزیتی حیاتی می نگرند، 
رقابت قدرت های منطقه ای متعددی در غرب آسیا نیز به بهانه این طرح 

در قالب »جنگ کریدورها« تشدید شده است.
 از بازیگران اصلی این بازی می توان به ترکیه، ایران، پاکستان و عربستان 
سعودی اشاره کرد. برای ایران، طرح احیای جاده ابریشم فرصتی طلایی 
برای بازپس گیری اهمیت و نفوذ تاریخی خود در منطقه است، موقعیتی 
که ایران معتقد است جاده ابریشم باستانی که از قلمرو آن می گذرد، به 

درستی به آن اعطا کرده است.
اولا، ایران تنها کشوری است که مسیر زمینی مستقیم از آسیای مرکزی به 
اروپا دارد. در غیر این صورت، ترانزیت چین باید از طریق پاکستان به بندر 
گوادر و از آنجا، از طریق اقیانوس هند و کانال سوئز، به بنادر متعلق به چینی 

ها در اروپا، مانند پیرئوس در یونان، برود.
 به عنوان کشوری در امتداد کمربند و جاده، این کریدور شرق-غرب به 
طور فزاینده ای ایران را به سمت رقابت ایدئولوژیک و ژئوپلیتیک سوق 

می دهد.
ثانیا، در حالی که ایران نیاز مبرمی به سرمایه گذاری بیشتر دارد، این کشور 
در حال حاضر دارای یک شبکه حمل و نقل نسبتا توسعه یافته از جمله راه 
آهن و جاده است که می تواند در چارچوب پروژه های احیای جاده ابریشم 

بیش از پیش توسعه یابد.
عامل سوم جنگ است که روسیه را از بسیاری از معادلات ژئواکونومیک 
دور کرده است. در نتیجه، با بسته شدن »کریدور شمالی جاده ابریشم« )از 
طریق روسیه به اروپا( به دلیل جنگ، بیشتر ترانزیت زمینی چین اکنون باید 

از ایران یا ترکیه عبور کند.
البته این بدان معنا نیست که ایران روسیه را فراموش خواهد کرد. در واقع، 
ایران علاوه بر کریدور شرق به غرب چین، کریدور شمال به جنوب را نیز 
دنبال می کند که روسیه را از طریق ریل به بنادر جنوبی ایران در چابهار 

متصل می کند. به نظر می رسد ایران قصد دارد به »هاب« مرکزی اتصال 
این دو کریدور تبدیل شود.

با توجه به سخت ترین تحریم های نفتی غرب، ایران این کریدورها را برای 
اقتصاد خود بسیار مهم می داند. ایران برای حفظ موقعیت خود در این 
کریدورها، نه تنها باید راه های دریایی و زمینی خود را ایمن کند، بلکه 
باید امنیت و شرایط لازم را برای مسیرهایی که از ایران عبور می کند، 

تضمین کند.
از این منظر، نفوذ ایران در عراق فراتر از جنبه های ارزشی و ایدئولوژیک 
است. این به چشم انداز تاریخی ایران و رقابت چند صد ساله ایران با ترکیه 

بر سر بغداد بازمی گردد.
 ترکیه از طریق پروژه های مختلفی مانند کریدور میانی تلاش می کند از 
نفوذ ایران بکاهد. این کریدور »بر اساس ایده ایجاد یک شبکه ریلی منطقه 
ای« است که از ترکیه سرچشمه می گیرد و از طریق قفقاز و دریای خزر 

به آسیای مرکزی و چین می رسد.
جنگ اخیر قره باغ یکی دیگر از مظاهر تشدید درگیری های پنهان بین 
تهران و آنکارا در جنگ کریدورها است. فشار اعمال شده توسط ترکیه و 
باکو برای ایجاد کریدور »زنگزور«، ایران را از معادلات متعدد در شمال 

شرق کشور خارج می کند.
این فشارها نه تنها سیاسی و حتی تا حدودی امنیتی بوده، بلکه دولت باکو 
حتی به تحریک جمعیت کثیر آذربایجانی در ایران نیز چشم دارد. تهران این 
را تلاشی برای انزوای بیشتر ایران از اقتصاد منطقه و تثبیت تسلط کامل 
ترکیه بر هلالی که از دریای مدیترانه در غرب تا آسیای مرکزی در شمال 

شرق ایران امتداد دارد، تلقی می کند.
 این هلال با نفوذ فزاینده ترکیه در سوریه و اقلیم کردستان در غرب ایران 
و نفوذ نیروهای امنیتی ترکیه در افغانستان در شرق ایران، اکنون نگرانی 

اصلی تهران است.
در واقع، انتظار می رود رقابت برای تسلط بر شاهراه های پروژه احیای جاده 
ابریشم داغ شود زیرا ایران و ترکیه، به عنوان رقبای تاریخی، برای داشتن 
نقشی محوری در این پروژه تغییر دهنده بازی اقتصادی، رقابت می کنند.

ایران خود را به عنوان پل زمینی مستقیم به اروپا می داند، در حالی که 
ترکیه خود را به عنوان یک رابط مهم بین آسیا و اروپا قرار می دهد و 
مسیر دریایی کوتاه تری را ارائه می دهد. هر دو کشور به شدت در حال 
لابی کردن با چین هستند و این رقابت نوید یک مسابقه شطرنج جذاب در 

صحنه ژئوپلیتیک را می دهد.
با در نظر گرفتن این تصویر، دولت ایران در تلاش است تا طرح ترانزیت 
ترکیه را تضعیف کند. بنابراین، بر مسیری تاکید می کند که بخش ایرانی 
طرح کمربند و جاده را از بصره در عراق به بندر طرطوس در سوریه متصل 
می کند. تلاش های ایران برای حفظ موقعیت نیروهای خود در دیرالزور 
سوریه، با هدف حفاظت از مسیر آینده ای است که ایران خود را در قلب 

طرح »کمربند و جاده » چین می داند.
اهمیت  از  تنها  نه  مدیترانه  به  دسترسی  ایران،  برای  تاریخی،  نظر  از 
ژئواکونومیک بلکه از اهمیت تمدنی نیز برخوردار بوده است. با در نظر 
گرفتن این موضوع است که برنامه های تهران در درجه اول طرح های 

کریدور ترکیه را هدف قرار داده است.
این مسابقات محدود به مناطق غرب و شمال غرب ایران نیست. در واقع 
پاکستان هم نقش کلیدی در این بازی پیچیده شطرنج دارد. دو بندر چابهار 
و گوادر در ایران و پاکستان برای به دست آوردن سهم اصلی در کریدور 

ابتکاری یک کمربند و جاده در حال رقابت شدید هستند.
در دو سوی مرز ایران و پاکستان جمعیت بلوچ قابل توجهی است. دولت 
پاکستان با مقاومت گروه های ملی گرای بلوچ مانند ارتش آزادیبخش 
افزایش فعالیت های ستیزه جویانه تحریک طالبان  بلوچستان و اخیرا 

پاکستان مقابله می کند.
از سوی دیگر، استان سیستان و بلوچستان ایران حداقل از سال 2022 در 
وضعیت امنیتی بالایی قرار داشته است. اعتراضات محلی به بهانه های 
مختلف در این استان ادامه دارد، در حالی که گروه های تروریستی مانند 
»جیش العدل« نیز به اقدامات متعدد خود و عملیات های تروریستی علیه 

نیروهای دولتی ایران ادامه داده اند.
اخیرا ایران و پاکستان هر دو عملیات ضد تروریستی را در خاک یکدیگر 
انجام داده اند که ممکن است بسیاری را شوکه کرده باشد. با این حال، 
واقعیت این است که این عملیات را می توان در چارچوب برنامه های 
رقابتی دو طرف برای مشارکت بیشتر در طرح کمربند و جاده چین توضیح 

داد.
 در چنین شرایطی است که چین به دلیل تشدید تنش ها بین ایران و 
پاکستان، میانجی اصلی بوده است. چین نگران است که اگر امنیت چابهار 
و گوادر مختل شود، کل مسیر به خطر بیفتد و در نهایت به نفع بازیگران 

خارجی مانند آمریکا یا حتی روسیه باشد.
در حالی که به نظر می رسد موضوع اولیه وضعیت مردم بلوچ در ایران و 
پاکستان باشد، اما آنچه اکنون برای تهران اهمیت حیاتی دارد، سرنوشت راه 
آهن چابهار - زاهدان - سرخس است. علیرغم تهدیدهای فراوان، این راه 
آهن راه حیاتی است که تجارت ایران را به تجارت جهانی متصل می کند.

سرنوشت این راه آهن و به طور کلی مسیر آینده کریدوری که از دل طرح 
کمربند و جاده چین بیرون می آید، به توانایی ایران در حل بحران های 

متعدد داخلی و منطقه ای خود بستگی دارد.
 ایران در تلاش است مسیر طرطوس به شرق بلوچستان را آماده کند تا 
مسیر شرق به غرب چین و شمال به جنوب روسیه را به هم پیوند دهد. اما 
سوالی که در پایان باید مطرح شود این است که: فراتر از معادلات منطقه 
ای، ایران تا چه اندازه آمادگی تامین امنیت داخلی خود را برای ورود به 

چنین کریدوری دارد؟

اختلافات در میان اصولگرایان پس از به پایان رسیدن مرحله اول انتخابات 
مجلس شدت پیدا کرده است، انتخاباتی که پیش بینی می شود نتیجه آن 
تشکیل چند فراکسیون در مجلس دوازدهم باشم و فراکسیون اکثریتی 

شکل نگیرد.
به گزارش خبرآنلاین، در این میان جدال بر سر کرسی ریاست مجلس 
نیز بالا گرفته است و تکیه زدن مجدد قالیباف بر کرسی ریاست مجلس 
دوازدهم با، اما و اگر هایی همراه است. برخی خبر ها حکایت از آن دارد که 
قالیباف رایزنی به اعتدالیون و اصلاح طلبانی که راهی مجلس دوازدهم 
شده اند را آغاز کرده تا با یارگیری از بین این طیف از منتخبان، مقابل 

تندرو ها بایستد.
40 تا 50 نفر از لیست صدای ملت در مجلس دوازدهم 

حضور دارند
در همین رابطه، پروین داداندیش، رئیس سازمان زنان حزب اعتدال و 
مجلس  در  حزب  این  حمایت  مورد  چهره های  حضور  درباره  توسعه، 
دوازدهم، گفت: لیست صدای ملت در تهران رأی نیاورد و کاندیدای این 
لیست در دور دوم انتخابات حضور ندارند، اما خوشبختانه در شهرستان ها 
40 تا 50 نفر از افراد اعتدالی رأی آوردند که امیدواریم در مجلس حضور 

فعالانه تری داشته باشیم.
و  آمد  پیش  اصولگرایان  در طیف  اختلافاتی که  به  توجه  با  افزود:  او 
لیست های متعددی که در زمان انتخابات ارائه کردند، آنان هم نتوانستند با 
یک فراکسیون وارد مجلس شوند. امیدواریم افرادی که عنوان صدای ملت 
وارد مجلس شدند یک فراکسیون قوی تشکیل بدهند و بنای ما بر این 
است که تعمالات و مذاکرات را با منتخبان صدای ملت در شهرستان ها 

ادامه بدهیم.

گفتگو با مردم معترض را ادامه می دهیم
عضو حزب اعتدال و توسعه درباره برنامه ها برای مدیریت منتخابان اقلیت 
در مجلس دوازدهم بیان کرد: معمولا افرادی که در انتخابات رای آورده و 
پشتوانه مردمی دارند، می خواهند یک کنش گری سیاسی مستقلی داشته 
باشند ما امیدواریم که بتوانند این نقش را ایفا کنند. برنامه ی ما این است که 
گفتگو های خودمان را با مردم خصوصا افرادی که به شرایط اعتراض داشته 
و در انتخابات شرکت کردند و حتی افرادی که شرکت نکردند ادامه بدهیم.

داداندیش گفت: بعد از انتخابات ما جلسات متعددی را در حزب داشتیم 
و بحث هایی درباره اینکه جوانه سیاست در ایران فرسوده شده و تغییرات 

نسلی و ناهمخوانی مطالبات نسل جدید با سیاست داشتیم تا بتوانیم 
مسامحه خود را با مردم و نسل جدید بالا ببریم تا بتوانیم یک اقلیت قوی 

در مجلس و یک فراکسیون قوی داشته باشیم.
او درباره رایزنی قالیباف با چهره های اعتدالی و اصلاح طلب برای کرسی 
ریاست مجلس گفت: شاهد هستیم که تندرو های جریان اصولگرایان در 
تهران رای آوردند و خیلی عجولانه درباره ریاست مجلس رایزنی و گفتگو 

می کنند.
این چهره سیاسی گفت: من هم درباره رایزنی های آقای قالیباف شنیده 
ام، ولی نمی دانم تا چه حد صحت دارد. امیدواریم افرادی که در رسانه ها 
مطرح شده و عقلانیت شایسته و لازم را برای ریاست مجلس ندارند، 

کاندیدا نشوند.
پیش بینی تشکیل 3 فراکسیون در مجلس دوازدهم

این عضو حزب اعتدال و توسعه ادامه داد: تعیین ریاست مجلس بر عهده 
نمایندگان مجلس است و ما نمی توانیم دخالت کنیم و فقط می توانیم 
با منتخبان مجلس از حزب خودمان رایزنی کنیم و باید یک کنشگری 
سیاسی قوی تری داشته باشیم. رئیس مجلس اگر چه سالانه انتخاب 
می شود، اما نقش مهمی دارد و باید تجربه اداره مجلس را داشته باشد. 
متاسفانه یک سری حرکت هایی که در دوره های اتفاق افتاد مثل طرح 
صیانت اصلا مورد تایید ما نیست و امیدواریم هرکسی که رئیس مجلس 

می شود این موارد را اداره کند.
او با اشاره به فقدان اکثریت در مجلس گفت: تجربه مجالس به این صورت 
این است که 3 فراکسیون شکل می گیرد و که فراکسیون اقلیت تاثیر 

زیادی بر تصمیمات دارد.

به گزارش فارس، نتایج نظرسنجی جدید آمریکایی که به تازگی انجام گرفته 
نشان می دهد ترامپ در میان رای دهندگان آمریکایی شانس بیشتری برای 
پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری دارد. طبق نتایج نظرسنجی موسسه 
یاهو نیوز و یو-گاو شانس پیروزی دونالد ترامپ، رئیس جمهور سابق آمریکا 
در انتخابات ریاست جمهوری 2024 با دو امتیاز بیشتر از بایدن 46 درصد 
پیش بینی شده است. این در حالی است که در نتایج نظرسنجی های مشابه 
در سال 2022 و 2023 بایدن از ترامپ جلوتر بود. در این نظرسنجی 
میزان رضایت مردم از ترامپ در دوران ریاست جمهوری اش نیز افزایش 
پیدا کرده است و اکنون 45 درصد از آمریکایی ها نظرات مثبتی در مورد 
ترامپ دارند در حالی که میزان رضایت آن ها نسبت به بایدن 39 درصد 
عنوان شده است. طبق نتایج این نظرسنجی نوع نگاه مردم آمریکا به 
وضعیت کشورشان در دوره ترامپ رو به بهبودی است. بر این اساس، 

45 درصد از آمریکایی ها می گویند شرایط کشور در زمان ریاست جمهوری 
ترامپ بهتر بود این در حالی است که تنها 33 درصدشان بهبود وضعیت 
کشور در دوران ریاست جمهوری بایدن را تایید می کنند. طبق نتایج این 
نظرسنجی، 71 درصد از آمریکایی ها معتقدند ترامپ موفقیت های زیادی در 
دوران ریاست جمهوری اش داشته است، حال آنکه این دیدگاه برای بایدن 

61 درصد عنوان شده است.
دوران  در  بایدن  می گویند  آمریکا  مردم  از  درصد   53 میان  این  در 
باشد،  مسوول  رئیس جمهوری  آنکه  از  بیشتر  اش  ریاست جمهوری 
منفعل بوده است. با این حال، برای ترامپ نظرات در این زمینه کاملا 
عنوان  به  را  وی  آمریکایی ها  از  درصد  که 65  طوری  است.  متفاوت 
رئیس جمهوری مسوول می شناسند و تنها 14 درصد وی را فردی منفعل 
در زمان مسوولیتش می دانند. نتایج این نظرسنجی نشان می دهد که به 

احتمال بسیار زیاد ترامپ با وضعیت بهتری نسبت به بایدن در انتخابات 
ریاست جمهوری پیش روی آمریکا شرکت خواهد کرد.

با این حال، برخی خطرات مهم پیروزی ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری 
پیش روی آمریکا را تهدید می کند. مشکلات حقوقی ترامپ، ناتوانی وی در 
به دست آوردن اکثریت رای مردم در دو دوره انتخابات ریاست جمهوری 

گذشته برخی از این تهدیدات هستند.
بر این اساس 63 درصد از مردم آمریکا عنوان کرده اند که برایشان بسیار 
مهم است که حکم ترامپ در پرونده های جنایی اش پیش از برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری این کشور صادر شود. ضمن اینکه تنها 25 درصد 
از مردم آمریکا با این ایده ترامپ که از مصونیت مطلق در برابر تعقیبات 
قضایی فدرال در برابر جنایاتی که مرتکب شده برخوردار است، موافق 

هستند.

زمان ورود چینی ها به بازار مسکن اعلام شد. براساس اظهارات جدید رییس 
کمیسیون عمران مجلس، چینی ها قول داده اند که از اردیبهشت سال آینده 
وارد بازار مسکن شوند که البته این همکاری برد - برد برای ایران و چین 

است.
آن طور که گفته شده، یکی از شروط ایران برای سرمایه گذاری چینی ها در 
صنعت ساختمان، انتقال تکنولوژی و فناوری های نوین برای صنعتی سازی در 
ایران است. البته براساس اعلام محمدرضا رضایی کوچی، چینی ها مابه ازای 
سرمایه گذاری در ساخت سهم خواهند داشت. همچنین چینی ها به اندازه 

آورده خود در ساخت وسازها و از محل فروش واحدها سهم خواهند داشت.
در  چینی  شرکت  همکاری  مدل  است؛  داده  توضیح  حال  عین  در  وی 
ساخت وساز مسکن در ایران فقط سرمایه گذاری است و پول چینی ها وارد 
بازار مسکن می شود. قرار نیست از نیروی کار چینی در صنعت ساختمان ایران 
استفاده شود؛ چراکه هم مصالح ساختمانی و هم نیروی کار در حوزه مسکن 

وجود دارد و در این حوزه ها وابستگی خارجی نداریم.
اما در حالی قرار است چینی ها از اردیبهشت ماه در حوزه ساخت مسکن 
ایران ورود پیدا کنند که کارشناسان اعتقاد دارند چنین ظرفیتی در حوزه 
بخش خصوصی داخلی وجود دارد. فرشید پورحاجت، عضو کانون سراسری 
انبوه سازان مسکن در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: من به 
شخصه اعتقاد دارم که ورود تکنولوژی به کشور امر پسندیده ای است، اما 
این که چینی ها قرار است وارد حوزه ساختمان و مسکن ما شوند، باید ببینیم با 

چه جزییاتی قرار است وارد کشور شوند.
وی می افزاید: آنچه بدیهی است، این که طی دهه های گذشته از جنبه توسعه 
صنعت ساختمان و هم در حوزه پرورش نیروی انسانی و مهندس و تکنیسین، 
پیشرفت قابل توجهی را داشتیم. حالا این که چینی ها می خواهند در کدام 
حوزه و به چه صورت ورود کنند، برای ما سوال است؛ این که می خواهند 
فقط انتقال تکنولوژی داشته باشند، یا در حوزه اجرا ورود کنند؟ از سوی دیگر، 
تکنولوژی ای که وارد خواهد شد، با ساختار فرهنگی و اقتصادی کشور ما 
همخوانی دارد؟ این ها سوالات مهمی است که باید بررسی کاملا کارشناسی 

شود.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن تصریح می کند: ما نمی توانیم به 
همین راحتی بگوییم که می خواهیم مسکن را به چینی ها تحویل دهیم. به 
نظر می رسد شأن کار باید به این صورت می بود که ابتدا بخش خصوصی 

کشور را صدا می کردند و در فضای گفتمان دوجانبه، بررسی می کردیم که آیا 
ورود چینی ها، منافع ملی کشور را تامین خواهد کرد یا خیر. این از سوالات 

بسیار مهمی است که باید پاسخ داده شود.
کشورمان  در  امروز  این که  مهم ترین  همه  از  می کند:  عنوان  پورحاجت 
بنگاه های اقتصادی تولید مسکن، توان و بضاعت تولید مسکن متناسب با نیاز 

کشور را دارند، اما شوربختانه مورد بی توجهی قرار گرفتند.
وی متذکر می شود: در عین حال، طی یک دهه گذشته فضای کسب وکار 
برای بخش خصوصی کشور در شرایط سخت و حادتری قرار گرفته است. 
این که بیاییم بنگاه های تولیدی کشور را که در روزهای سخت ایستادند و کنار 
مردم فعالیت اقتصادی سالم را انجام داده اند، به همین راحتی کنار بگذاریم، باز 

هم از سوالات بسیار مهمی است که دولت باید به آن ها پاسخ دهد.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن تاکید می کند: سوال این است 
که چینی ها در داخل کشور می خواهند با چه قیمتی مسکن تولید کنند؟ آیا 
قیمت ها رقابتی است و به نوعی امکان رقابت بین بخش خصوصی کشور و 

چینی ها وجود دارد؟
پورحاجت در واکنش به این اظهارنظر رییس کمیسیون عمران مجلس که 
چینی ها به اندازه آورده خود در ساخت وسازها و از محل فروش واحدها سهم 
خواهند داشت، می گوید: ما باید ببینیم ساختار حاکم بر حوزه حقوق مسکن، 
اجازه می دهد که یک شخص اجنبی در کشور ما به راحتی خرید و فروش 

کند؟ این یک قید است.
وی می افزاید: این را حقوق دانان باید پاسخ دهند. من فکر می کنم شرایط 
به همین راحتی فراهم نیست که هر کسی در کشور ما بیاید مالکیت ملکی 

داشته باشد.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن متذکر می شود: در کل ما بارها به 
وزارت راه و شهرسازی اعلام کردیم که آمادگی داریم که چه به صورت 
پیمانکاری و چه در قالب کارگزاری و چه در حوزه مشارکت در ساخت در 

حوزه مسکن ورود پیدا کنیم.
پورحاجت تصریح می کند: شما اگر آماری 10 سال قبل را نگاه کنید، می بینید 
تا سال های 91 و 92 تیراژ ساخت و ساز در کشور در حدود 800 هزار واحد 
مسکونی بوده است. اما این تیراژ از سال های 91 و 92 به صورت سنگین 
کاهش پیدا کرده است و امروز به تولید تقریبا 350 هزار واحد مسکونی 

رسیدیم. این آمار جالب نیست.
وی عنوان می کند: اساسا چرا به این شرایط رسیدیم، پاسخ من این است که 
نگاه مجلس و دولت در حوزه مسکن و ساختمان، اشتباه بوده که در نهایت 

کمبود تولید مسکن در کشور اتفاق افتاده است.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن می گوید: فضای کسب وکار برای 
تولید مسکن به طور خاص بسیار غبارآلود است. طی دو سال گذشته اخذ 
مجوز برای فعالیت اقتصادی تولیدکننده مسکن در کشور چه میزان زمان 
می برد؟ من به راحتی به شما می گویم که بالغ بر 8 ماه تا یک سال یک 
مجتمع کوچک، زمان اخذ مجوز است. یعنی 8 ماه تا یک سال سرمایه های 
بخش خصوصی در دالان های اداری قفل شدند. این یعنی یک سال تمام 

منابع درآمدی کشور تضعیف شده است.
پورحاجت در ادامه در پاسخ به این پرسش خبرگزاری خبرآنلاین که آیا ورود 
چینی ها، روی قیمت مسکن اثر دارد؟ می گوید: قطع به یقین تاثیر نخواهد 

داشت. تولید مسکن در کل دنیا یک روند خاص خود را دارد.
وی می افزاید: هزینه مسکن یک عدد مشخصی دارد و به همین راحتی 

نمی توانیم بگوییم که چینی ها در کشور ما فعالیت می کنند.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن تصریح می کند: سوال مهمی که 
وجود دارد، این که آیا قراردادها به صورت دلاری هستند یا ریالی؟ چینی ها 
با چه قیمتی قرار است فعالیت کنند؟ ضمن این که مهم ترین سوالی که باید 
پاسخ داده شود، این است که آیا این میزان تولید نفت در کشور وجود دارد که 

بخشی از آن را بخواهیم در حوزه مسکن تهاتر کنیم؟

رایزنی قالیباف با اعتدالیون و اصلاح طلبان؟

نتایج جدیدترین نظرسنجی ها در آمریکا  ؛ ترامپ 45 درصد، بایدن 3۹
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واکنش مدیرکل هنرهای نمایشی به حضور بلاگرها در تئاتر/ فقط مخاطب بودند
مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در واکنش به حضور بلاگرها در سالن تئاتر گفت: 
آنها در یک نمایشنامه خوانی به عنوان مخاطب شرکت کردند و جزو عوامل نبودند. شرکت در تئاتر جزو 

حقوق شهروندی آنهاست و ما نمی توانیم از این حق محروم شان کنیم.
کاظم نظری در گفت وگو با خبرنگار تئاتر ایرنا درباره حاشیه های اخیر مربوط به حضور بلاگرها در سالن 
تئاتر اظهار کرد: بلاگرها در پنج دقیقه آخر نمایش نامه خوانی، کنار یک هنرمند نشسته اند و عکس گرفته اند. 
واکنش نشان دادن به این مساله دور از اخلاق است. مگر من می توانم مانع نمایش دیدن آنها بشوم؟ حتی 

فرض کنید آنها بخواهند در یک نمایش بازی کنند. آیا می توانیم بگوییم به خاطر این که بلاگر هستید حق ندارید؟ همین بلاگرها 
برای زیارت به حرم امام رضا)ع( هم رفته اند. این ها هموطن ما هستند و دنبال کننده دارند.

وی افزود: یک هنرمندی برای این که کارش دیده شود از بلاگرها استفاده می کند. این مساله دیگری است که باید حل کنیم. اگر 
یک هنرمندی از این بلاگرها سوء استفاده می کند، این کار غیراخلاقی است.

 چندی پیش حضور دو بلاگر در یک نمایشنامه خوانی به اسم »آدم خوارها« به کارگردانی رضا حماطی در عمارت نوفل لوشاتو 
اعتراض برخی بازیگران را در پی داشت.

 پنجشنبه  24  اسفند 1402
 شماره 6729

راز پشت پرده گروه موسیقی بوشهری که اینستاگرام را منفجر کرده استرسانه
بغل دستی که  تو« پسر  نرگسی، مو شبنم  تو گل  تو،  »مو همدم 
را  بیت  این  چنان  آورده  کنسرت  به  و  گرفته  را  عشقش  دست 
سن  روی  از  لاریان  محمد  خود  که  می  کند  فریاد  حنجره  ته  از 
است  قاب  اولین  این  و  آخه،  داری  تو چه صدایی  پسر  می  گوید 
عجیب ترین  این  شاید  بوشهر.  شب  در  سیریا  ویژه  اجرای  از 
اجرای محمد لاریان و بچه های گروه سیریا باشد که روی سن 
سالن  در  بله  تهران.  غرب  در  مدرسه  یک  در  اجرایی  رفته اند. 
از سال   ها  پسرانه. درهای مدرسه پس  دبیرستان  اجتماعات یک 
به روی جماعتی باز شده که شاید دو دهه از آخرین حضورشان 

باشد.  گذشته  آموزشی  مجموعه  یک  در 
بوشهری  گروه  پروپاقرص  طرفداران  پاقلعه نژاد:  فاطمه 
هم  روزها  این  و  است  بوشهر  روز  اسفند  هجدهم  »سیریا«. 
میان  در  سیریا  و  است  بوشهری  موسیقی  از  حرف  همه جا  که 

بهترین هاست. از  یکی  بوشهری  بندهای 
همان گروهی که در تلفیق نی انبون و گیتار و نی جفتی و سنج 
و دمام می خوانند: »به قربون تو و چیشات بگردم…« همان ها 
اجراهای شان در فستیوال  بود که  تقریبا یکی دو هفته پیش  که 
درنوردید.  را  مجازی  فضای  و  شد  هیت  مگا  باران  زیر  کوچه 
اکت هایش  و  ترانه  با  خواننده شان  لاریان  محمد  که  همان ها 
روی سن برای: »د س چشات، دِلیِ دِلیِ شعر یادُم رف« شهره 
شده است. همان که شعرش انگار یک نمایش کامل است. پسر 
نمایشی  جزئیات  روی  گروهش  با  که  خوانده ای  تئاتر  بوشهری 
انگار  اما  می خوانند  اگرچه  که  همان ها  کرده اند.  کار  آثارشان 

را در دل قصه  غرق می کنند. دارند مخاطب 
دِلیِ…  دِلیِ  اعماق عاشقانه های شان؛ »تو موهات دست…  در 
برای  که  مراسمی  می رود.  انفجار  مرز  تا  سالن  ر«  یادم  شعر 

است.  شده  برگزار  بوشهر  بزرگداشت 
فرهنگی  کتاب های  دارد.  سخنرانی  نیست.  کنسرت 
بوی  کاملا  داده اند. فضایش  به حاضرین هدیه  را  بوشهرشناسی 
شعرهایی  جمله  جمله  دل  در  رفته اند  اما  حاضرین  دارد.  مدرسه 
بومی  سازهای  آن  از  که  ریتمی  در  محو  می شود.  خوانده  که 
که  است  سن  روی  گروهی  اینجا  می پیچد.  فضا  در  زیبایی  به 
از  بخشی  که  آنها  موسیقی.  فرعی  جریان  به  دارد  تعلق  هنوز 
صحنه  مافیای  بازی  نیستند.  پاپ  موسیقی  میلیاردی  مارکت 
و  شده اند  دیده  که  ساخته اند  را  جریانی  اما  نمی دانند  هنوز  را 
به  وجود  تمام  با  و  می خرند  بلیت  که  جماعتی  برای شان هستند 

می نشینند. تماشای شان 
ساکی،  مهدی  مثل  هدایتی،  حیدو  مثل  یکی ست  لاریان  محمد 
مثل طاها عمرانی، مثل وصال علوی، مثل هادی حدادی، رضا 
شیرازیس،  سُنگار،  گروه  ممرضا،  نبوی،  امیرحسین  کولغانی، 
مارکت  این  از  بچه هایی که هر کدام گوشه ای  بقیه  و  پارامونت 
از  چندگامی  بی تردید  اما  سیریا  می روند.  پیش  و  گرفته اند  را 
درآمیخته اند،  نمایش  با  را  قصه  که  آنها  است.  افتاده   پیش  بقیه 

کرده اند. رنگ پردازی اش  موسیقی  چاشنی  با 
قبل  دهه  دو  آورده اند.  روی صحنه  را  موزیکال شان  تئاتر  انگار 

خبرآنلاین  فرهنگی  سرویس  اسبق  دبیر  رستمی  رضا  مرحوم 
ناصر  استاد  زبان  از  را  تعزیه خوانی  آخر«  »تمرین  از  روایتی  در 
است.  نمایشی  اثر  یک  »تعزیه  کرد:  توصیف  این گونه  تقوایی 
که  داستانی ست  است.  نظم  نیست.  هم  نثر  نیست،  شعر  زبانش 
و  صحنه  رنگ  صحنه،  بافت  می شود.  اجرا  شعرگونه  روایت  به 
وقتی  می کنند.«  ایجاد  را  متعالی  اثر  یک  هم  کنار  در  اجراها 
انتظارت  احتمالا  آن هم یک کنسرت شاد  به کنسرت می روی، 
دارد  قطعه ای  سیریا  اما  باشد  باید  و هشتی  اجراهای شش  فقط 

کند. غافلگیرت  که 
در   بوشهر  موسیقی  عجیب  جادوی  از  رازگشايی 

سیريا پرده  پشت 
»می دانم  می گوید:  لاریان  محمد  اجرایش  از  پیش  که  همان 
قدر  نباشد  غم  تا  اما  باشیم  شاد  هم  کنار  را  ساعتی  آمدید 
آنها  همه  حالا  نمی کنیم.«  لمس  وجود  ته  از  را  شادی های مان 
نوبت  که  می دانند  نشسته اند  روبه رویش  صندلی ها  روی  که 
زوج جوان عاشق که می گویند  آن  است. حتی  اجرای »حجله« 
مانده.  جدیدشان  زندگی  تشکیل  مراسم  تا  هفته  چند  فقط 
بیشتر  آورده اند.  سالن  به  انرژی  بیشتر  همه  از  انگار  که  آنها 

می کنند.  دست گردان 
است  قرار  کاری  چه  نمی دانست  سالن  در  که  کسی  تنها  شاید 
در  غرق  مادرش  و  پدر  که  بود  خردسالی  پسرک  شود،  اجرا 
جلویی  صندلی  تماشاگر  شانه های  روی  او  و  بودند  گرفتن  لایو 

می کرد. بازیگوشی 
با  سالن  مطلق  سکوت  در  سنج  و  دمام  صدای  که  همان جا 
خرابن،  دریا  »هوای  می پیچد:  هم  در  خواننده  حزن  پر  صدای 
سیاهن…  بختش  ننه م  نیایه،  امشو  بوام  سیاهن،  چشمش  ننه م 
دریا سوغات آورده، بلا آورده، تا دم ساحل آورده، تا دم ساحل 
ساحل،  دم  تا  کشوندن  ننه م  آوردن،  عروس  زنا  آورده،  بوام 
حجله نشوندن، تو دل ساحل یزله می خوندن: ای واویلا مبارک 
مبارک  بارون  هق  باشه…هق  مبارک  سوگوارون  ای  باشه… 
نعش  کنین…  حنا  انگشتر  کنین،  حنا  ننه م  باشه…دست 
مبارک  واویلا  کنین…  خدا  خدا  خدا  بگیرین…  دست  بوام 
جمعیت  سوی  از  که  کل هایی  و  سازها  هم سرایی  باشه…« 
موسیقی  صحنه ای  اجرای  یک  اسمش  دیگر  می شود  کشیده 

. نیست
بخواهی  قرار گرفته ای.  بومی  مراسم سوگواری  در یک  تو حالا 
کنار  ماهینی  جفره  اسکله  از  بیرون  جایی  را  خود  نمی توانی  هم 
ساحل بوشهر حس کنی. همان جا که از دل قایقی شکسته، دریا 
جنازه جاشویی پف کرده را به ساحل پس داده و داغ است که بر 
اینجاست که پرفورمنس لاریان  دل عشیره ماهی گیران نشسته. 
رها  سازهای شان  اعضا  می شود.  کامل  صحنه  روی  گروهش  و 
سه  دو،  می گیرند.  برعهده  را  اجرا  از  بخشی  کدام  هر  و  کرده 
و یکی  به دوش می اندازند  دمام  کنار محمد لاریان  در  نفرشان 
مخاطب  از  و  می نوازند  و  می گیرند  دست  به  سنج  نفرشان  دو 
نباید دمام  اینجا  برمی آید؟ مخاطب  از مخاطب چه  دل می برند. 

با دست زدن همراهی کند. را 
این  را،  جنوب  فرهنگ  و  می شناسد  را  سیریا  که  مخاطبی 
این  است  باشکوه  چه  و  می کند  کامل  کِل  با  را  جذاب  نمایش 
نور  و  نیست  کار  این  مناسب  استیج  که  استیجی  روی  تصویر 
قطعه  این  بودن  غم بار  موضوع  همین  انگار  اما  ندارد  کافی 
یاد  تئاتر  از  این قدر  سیریا  جوان  خواننده  می کند.  کامل تر  را 
چشم  اجرا،  پرفورمنس  در  اکتش  اُوِر  رفتارهای  کنار  که  گرفته 
وارد  و  بگیرد  کلامی  ارتباط  صندلی ها  روی  مخاطب  چشم  در 
»میره ی  خواندن  وقت  به  زیرکانه  چه  و  کند  جذابیت شان  بازی 
ستاره« در اجرایی که اتفاقی به هشتم مارچ افتاده، بگوید: »چه 
اتفاقی بالاتر از این است که مردی را به شهرت زنش بشناسند. 

شوهر.  یعنی  ما  فرهنگ  در  میره 
شوهر ستاره ترانه فولکی از فرهنگ ما جنوبی هاست. میره ستاره 
در  رابین هود  شبیه  چیزی  شاید  راهزن.  می شود  که  بوده  آجانی 
می گویند  وقتی جمعیت  دیگر  جایی  یا  غربی…«  عامه  فرهنگ 
شب بوشهر مگر بی خیام خوانی ممکن است؟ از سر ادب درباره 
هم  پیش تر  البته  که  را  حرف هایی  بگوید  خیام خوانی  فرهنگ 
خیام خوانی  »دوستان  شنیده ایم:  بوشهری  خواننده  بچه های  از 

است.  آیین  است. یک  فرهنگ  خودش یک 
برایش  و  بایستی  مخاطب  از  بالاتر  خیام خوانی  در  نمی توانی  تو 
بوشهر  در  باید  اصلا  باشی.  کنارش  باید  بخوانی.  خیام  اشعار  از 

بخوانی. خیام  همان جا  و  باشی 
باشی.  متخصصش  باید  اصلا  که  است  این  هم  حقیقت 
نداریم.«  را  اجرایش  صلاحیت  که  ما  از  کدام  هر  همین طوری 
او از مرتبه والای این سبک از موسیقی روی سن گفت و فقط 
برد.  پایان  به  بلخی  جلال الدین  مولانا  از  شعری  با  را  اجرایش 
وز  ندارد،  زر  که  کسی  »بیچاره  از:  انرژی  پر  پرفورمنس  یک 
طوطی است  بی تو،  ماند  که  دلی  بیچاره  ندارد،  خبر  زر  معدن 
دگر  آن  که  افسوس  دولت،  هزار  و  هنر  دارد  ندارد،  شکر  ولی 
چه  و  رساند  اوج  به  را  سالن  شور  باز  که  ترانه ای  ندارد…« 
که  »خاموش  آخر:  بیت  در  تغییری  با  خواننده  هوشمندانه 
و  کند  ختم  ندارد…«  بر  خدای  دست  جز  را،  جان  مشکلات 
درست در اوج کف های بندری و جیغ و سوت جمعیت، او با یک 

رساند: »خاموووش« پایان  به  را  اجرا  کلمه همه 

حاشینه نگاری بر اختتامیه جشنواره ی کتاب 
سال دفاع مقدس؛خبرنگار صداوسیما در جای 

برگزیده ی هیات داوران نشست!

ادبیات و کتاب

دبیرخانه »جایزه  شعر بهاران« فراخوان سومین دوره  این 
جایزه ادبی را با دبیری حامد ابراهیم پور اعلام کرد.

به گزارش )ایبنا(، این جایزه در سومین دوره برگزاری 
خود، از شاعران و ناشرانی که در سال های 1401 و 
1402 مجموعه شعر )کلاسیک و آزاد( منتشر کرده اند، 
همچنین شاعرانی که تاکنون مجموعه شعری منتشر 
نکرده اما به اندازه یک کتاب شعر دارند، دعوت کرده 

است که در این دوره از جایزه شرکت کنند.
دبیرخانه »جايزه شعر باران« شرايط شرکت 
در اين جايزه را در بخش های کتاب سال و 

بخش ويژه، به شرح زير اعام کرده است:
شرايط شرکت در بخش کتاب سال:

یک: کتاب در سال های 1401 و 1402 چاپ شده و در 
شناسنامه کتاب ذکر شده باشد.

دو: کتاب چاپ اول بوده و به زبان فارسی در ایران منتشر 
شده باشد.

سه: کتاب برگزیده اشعار یا مجموعه گروهی نباشد.
علاقه مندان به شرکت در این بخش، باید پنج نسخه 
از اثر خود را از تاریخ بیستم اسفند 1402 لغایت هشتم 
فرودین 1403 به نشانی تهران، میدان فاطمی، ابتدای 
جویبار، کوچه نوربخش، پلاک 21، موسسه بهاران خرد 

و اندیشه، دبیرخانه جایزه شعر بهاران« ارسال کنند.
)مجموعه  ويژه  بخش  در  شرکت  شرايط 

شعرهای منتشرنشده(:
در بخش ویژه نیز که برای کشف استعدادهای شعری یا 
تشویق شاعران به چاپ مجموعه شعر برگزار می شود، 
آن دسته از شاعرانی که تاکنون مجموعه شعر مستقل 
منتشر نکرده اند، آثار خود را با توجه به شرایط زیر - 
تنها - از طریق نشانی پست الکترونیکی می توانند ارسال 

کنند.
در  )چه  تاکنون  نباید  بخش  این  در  شرکت کنندگان 
سال های گذشته و چه در سال جاری( مجموعه شعر 

منتشر کرده یا برای انتشار به ناشری سپرده باشند.
مجموعه شعرها باید به زبان فارسی باشد.

تعداد شعرها باید 30 عدد باشد یا دست کم 64 صفحه 
یک کتاب را شامل شود.

آثار باید در فرمت word یا pdf باشد. از فرستادن اثر 
به صورت پرینت شده خودداری شود که در این صورت، 

در چرخه ی داوری آثار قرار نخواهد گرفت.
شاعران  تمامی  برای  بخش  این  در  حضور  )تبصره: 

فارسی زبان ایران و دیگر کشورها آزاد است.(
در این بخش نیز علاقه مندان تا روز هشتم فروردین 
1403 فرصت دارند که آثار خود را همراه با آدرس پستی 
و شماره تماس به این نشانی پست الکترونیکی ارسال 

کنند:
sher3baharan@gmail.com

کتاب های نفرات اول بخش ویژه )در شعر آزاد و شعر 
کلاسیک( با حمایت شورای سیاست گذاری جایزه در 

انتشارات آنیما منتشر خواهد شد.
بنا به اعلام شورای سیاستگذاری، مراسم اختتامیه و 
اهدای جوایز به نفرات برگزیده، در روز دهم خرداد 1403 

در خانه ی اندیشمندان علوم انسانی برگزار خواهد شد.

فراخوان سومین دوره  جایزه 
ادبی »شعر بهاران«

فاجعه ی اصلی در بخش اعلام برگزیده ی خبرنگاران رخ داد... در این بخش 
به شایستگی  نام »صادق وفایی« خبرنگار خبرگزاری که مهر که  به جای 
خبرنگار صداوسیما  بحری«  »آسیه  نام  بود،  شده  انتخاب  عنوان  این  برای 
قرائت شد! برخی که اصل ماجرا را می دانستند مات مانده بودند... بیرونِ تالار 

هیأت داوران عصبانی بودند.
موزه ی  خلیج فارس  تالار  9 صبح،  ساعت  اسفندماه   15 خبرآنلاین،سه شنبه 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس روی سنِ شلوغ، پوستر اختتامیه بیست ویکمین 
کتاب سال دفاع مقدس جلوه گر بود که بر تاریخ و ساعت برنامه تأکید می کرد 
اما با گذشت بیش از نیم ساعت و بی قراری گروه ارکستر ارتش، مشخص 
شد که حتی نظامیان هم دیگر مثل گذشته مقید به رعایت زمان نیستند و 
این ساعتِ دقیقِ روی پوستر بیش تر به طنزی تلخ می ماند… بیرون از تالار 
و  نویسندگان و شاعران مشغول گپ  پژوهشگران،  مولفان،  از  زیادی  تعداد 
گفت بودند و مسئولان منتظر سخنرانان برنامه ی اختتامیه، که بعید به نظر 

می رسید چهره های فرهنگی باشند!
آغاز  مجید  قرآن  از  آیاتی  تلاوت  با  برنامه  دقیقه،   40 و   9 ساعت  بالاخره 
شد و پس از آن گروهِ بی قرار و پرنشاطی از ارتشی ها سرود ملی را نواختند. 
سپس فضه السادات حسینی مجری برنامه پشت تریبون رفت و با چند جمله 
دوم مهدی  کرد؛ سرتیپ  بیان سخنانش دعوت  برای  را  نخستین سخنران 
امیریان متن پیام سرلشکر محمدباقری را خواند و با عجله تریبون را ترک 

کرد تا برنامه شتاب بگیرد و تاخیر خودخواسته یا ناخواسته جبران شود.
»جلال آباد،  کتاب  مؤلف  ولی نژاد،  زهرا  سیاسی،  سخنرانی  چند  از  پس 
زندگی نامه شهید محمدجلال ملک محمدی، جهادگر پاسدار شهید به روایت 
همسر« پشت تریبون رفت و از چگونگی تولید این اثر گفت و این که دو ماه 

با این آن زندگی کرده است...
بالاخره نوبت به اصل برنامه رسید!

بعد از چند سخنرانی سیاسیِ پشت سر هم که زمان را می خورد و هنوز از 
اصل برنامه خبری نبود، بالاخره نصرت الله صمدزاده دبیر علمی برنامه پشت 
تریبون رفت و به کنایه گفت: »بالاخره نوبت به اصل برنامه رسید!« اما گویی 
این جمله چندان کارگر نیفتاد، چون اصل برنامه در کمترین زمان و کیفیت 
برگزار شد! مجری که دقایق زیادی از زمان را کشته بود تا مهمانان سیاسی 
برسند و نطق های بی جان و بی کیفیت شان را بیان کنند، رسما برنامه ی اصلی 
و  برگزیدگان  معرفی  برنامه ی  وقت،  کمبود  دلیل  »به  گفت  و  کرد  ذبح  را 
»شایسته  تقدیر«ها فقط با حضور برگزیدگان روی سن انجام می شود« و با 
اکتفا  تنها به خواندن اسامی آن ها  از شایسته تقدیرها گفت که  عذرخواهی 

می شود!
مجری عنوان کتاب را درست نخواند/ گفت وقت برای عکس 

گرفتن نیست
با این همه هنوز هم حواشی این مراسم بسیار پررنگ تر از متن آن بود؛ در 
هنگام خواندن عنوان کتاب های برگزیده، مجری انگار حتی نام کتاب هایی 
را که بنا بود اعلام کند پیش تر نگاه هم نکرده بود، چون نتوانست نام کتاب 
»لباس شخصی« پژوهش و تالیف جواد کلاته عربی را درست بخواند و علت 
لحظه  آن  در  مولف  آقای  چهره ی  کرد!  اعلام  متن  ریخته  درهم  فونت  را 

دیدنی بود...
کمی بعد سعید علامیان را برای تالیف کتاب »سفر به روزهای جنگ« به 
او  از  از سلام و احترام و اهدای لوح و جایزه،  بعد  روی سن دعوت کرد و 
خواست که برای گرفتن عکس یادگاری روی سن بایستد، اما پس از چند 
لحظه حرفش را پس گرفت که استادان بنشینند وقت برای عکس یادگاری 

هم نیست!
نمی شد«  شلیک  گلوله  این  »کاش  کتاب  برای  را  کاظمی  اصغر  نام  وقتی 
خواند، گفت او در سالن نیست و دخترش مریم کاظمی به جای او روی سن 
اما نمی دانست و حتی شاید نمی شناخت که خودِ کاظمی در سالن  می آید، 

نشسته است!
به نام محمدرضا بایرامی برای »شکارچیان ماه« که رسید با تب و تاب زیادی 
نام استاد را بر زبان آورد و او را احترام گذاشت بی آن که متوجه باشد او اصلا 

در مراسم حضور ندارد!
نام دیگری را با عجله خواند و با گمان این که در سالن حضور ندارد بلافاصله 
بعدی را! در حالی که همان نویسنده در حال طی طریق برای آمدن روی سن 

بود و این همه عجله خانم مجری را درک نمی کرد.
تغییر دقیقه نودی برگزيده!

اما فاجعه ی اصلی در بخش اعلام برگزیده ی خبرنگاران رخ داد و دل خوری 
پررنگی را در تقویم اسفند 1402 ثبت کرد. در این بخش به جای نام »صادق 
عنوان  این  برای  شایستگی  به  که  مهر  که  خبرگزاری  خبرنگار  وفایی« 
نام »آسیه بحری« خبرنگار صداوسیما قرائت شد! برخی  انتخاب شده بود، 
که اصل ماجرا را می دانستند مات مانده بودند. مجری بی اعتنا به این تغییر و 
دست کاری در دقیقه ی نود، همکارش را با احترام و استقبالی گرم به گرفتن 
شد؟!  چنین  چرا  که  بودند  مانده  همه  گذشت،  لحظه  چند  فراخواند.  جایزه 

مراسم به پایان رسید... بیرونِ تالار هیأت داوران عصبانی بودند.
با خود فکر می کردم که این جشن فرهنگی که همه ی فعالان فرهنگی حوزه 
دفاع مقدس در آن جمع شده اند، چرا چنین پرحاشیه و بی کیفیت برگزار شد. 
اگر طبق سخنان سرتیپ دوم مهدی امیریان، رئیس تازه نفس سازمان ادبیات 
و تاریخ دفاع مقدس هدف شناسایی و معرفی پژوهشگران به ویژه نوقلمان 
به جامعه باشد و ارتقای کیفیت آثار این حوزه، چرا جای یک جشن فرهنگی 
با خطابه های سیاسی عوض شد؟ آیا زمان آن نرسیده که چهره های سیاسی 
و نظامی در جشن فرهنگی کنار بایستند و اجازه دهند مؤلفان، نویسندگان 
و پژوهشگران بعد از سال ها تلاش دقایقی با مخاطبان شان سخن بگویند و 
خود را به جامعه بشناساند؟ آیا مسئولان نظامی و سیاسی نمی دانند تریبون 
همیشه برای آن ها فراهم است و برای مولفان و پژوهشگرانی که یک بار 
پیش  فرصت  بار  یک  فقط  می آیند  هم  گرد  ایران  اقصی نقاط  از  سال  در 
می آید که در جمعی چنین گسترده و فرهنگی روی سن بروند و از مشکلات 
پژوهش و نوشتن در جنگ بگویند؟ اگر قرار است که ما از تجربه های دفاع 
مقدس استفاده کنیم نظامیان هم باید روش های جدید معرفی آثار و احترام 
به پژوهشگران و نویسندگان را بیاموزند و آن ها را بیش از پیش ارج نهند. 
وارد  انتقاداتی  نهادها و سازمان ها  برخی  به  سردار کارگر در سخنرانی خود 
کرد اما این انتقاد جدی به سازمان حفظ و نشر آثار دفاع مقدس وارد است 
که در برنامه ی اختتامیه جایزه ی جلال حضور نداشت تا دریابد که شیوه ی 
اختتامیه های دیروز منسوخ شده و امروز باید نویسندگان ارجح بر سخنرانان 
سیاسی و نظامی باشند و خودشان از اثرشان بگویند و با مخاطبان شان رو در 
رو ارتباط بگیرند. چنان که در بخشی از جایزه ی جلال این فرصت فراهم شد. 
سخن آخر این که، اگر قرار است نوقلمان به میدان بیایند و به شیوه ای نو با 
مخاطب سخت پسند امروزی از دفاع مقدس سخن بگویند با حاشیه راندن 
آن ها این مهم امکان پذیر نیست. سن اختتامیه کتاب سال دفاع مقدس جای 
نویسندگان،  از  شنیدن  نغز  و  گفتن  جای سخن  نیست  سیاسی  خطابه های 

پژوهشگران و مولفان جنگ است...

از آن به عنوان کتابی  کتاب خاطرات آل پاچینو که 
افشاگرانه یاد شده، اکتبر آینده منتشر می شود.

به گزارش خبرگزاری مهر، آل پاچینو در کتاب خاطراتش 
که عنوانش »Sonny Boy« است و قرار است ماه 
اکتبر )مهر( اکران شود، درباره نحوه تربیت و زندگی خود 

در نیویورک و هالیوود نوشته است.
این بازیگر 83 ساله که برای بازی در فیلم های شاخصی 
مانند سه گانه »پدرخوانده«، »صورت زخمی« و »بوی 
از دوران  این کتاب  خوش زن« شناخته می شود، در 
کودکی خود در برانکس جنوبی و نیویورک نوشته است. 
دبیرستان هنرهای نمایشی، سال های شکل گیری او 
در صحنه تئاتر شهر در دهه های 60 و 70 و سرانجام 
وقفه بزرگ او در هالیوود، دیگر مطالب کتاب را تشکیل 
می دهند.ناشر کتاب پنگوئن پرس از این کتاب به عنوان 
و  ترسیدن  برای  چیزی  که  کرد  یاد  مردی  خاطرات 
پنهان کردن ندارد؛ تمام نقش های بزرگ، همکاری های 
اساسی و روابط مهم و همچنین ازدواج آزاردهنده بین 
خلاقیت و تجارت در بالاترین سطوح را تجربه کرده 
است.در ادامه بیانیه ناشر آمده است: اما نخ طلایی کتاب 
روح عشق و هدف است. عشق می تواند شما را ناکام 
بگذارد تا در جاه طلبی هایتان شکست بخورید و نورهایی 
که می درخشند نیز می توانند کم رنگ شوند. اما آل پاچینو 
به اندازه کافی خوش شانس بود که پیش از آنکه به 
جوایز زمینی فکر کند، عمیقاً عاشق یک کار شد و هرگز 
از عشق دور نشد. این همه تفاوت او را ایجاد کرده است.

پاچینو پس از اعلام این خبر گفت: من این کتاب را 
نوشتم تا آنچه را که در زندگی ام، دیده ام و پشت سر 
گذاشته ام بیان کنم. اندیشیدن در مورد این سفر و آنچه 
بازیگری به من اجازه انجام آن را داده است و دنیایی 
که به رویم باز شد، یک تجربه فوق العاده شخصی و 

آشکار بود.

کتاب خاطرات آل پاچینو پاییز 
آینده منتشر می شود

یادی از یک شاعر مبارز
ملی  نهضت  طرفداران  از  که  بود  وکیلی  و  شاعر  برومند  ادیب 
بهار  می گفت  بود.  شده  زندانی  بار  چند  مبارزه  دوران  در  و  بود 

او لقب شاعر ملی داده است. به 
عبدالعلی   1395 اسفند   23 پیش،  سال  هفت  ایسنا،  گزارش  به 
یکم  و  بیست  در  او  رفت.  دنیا  از  سالگی   92 در  برومند،  ادیب 
»برخوار«  شهرستان  از  گز  شهر  زادگاهش  در   1303 خردادماه 
جمله  از  برومند  قلیخان  مصطفی  پدرش  آمد.  دنیا  به  اصفهان 
کشاورزی  و  ملک داری  کار  به  که  بود  عصر  تجددطلب  خوانین 
خط  حسن  از  و  بود  مسلط  فرانسه  زبان  به  او  داشت.  اشتغال 
غفاردخت  رباب  مادرش  و  بود  بهره مند  عربی  زبان  مقدمات  و 

داشت. نوشتن  و  سواد خواندن 
سرخانه  معلم  نزد  شش سالگی  سن  در  برومند  ادیب  عبدالعلی 
را  نوشتن  و  خواندن  بود،  مکتب دار  و  داشت  نام  ملاقنبر  که 
سه  دو،  نخست  و  آمد  اصفهان  به  سال  دو  از  پس  و  کرد  آغاز 
فرهنگ  مدرسه  در  سپس  و  خواند  درس  قدسیه  مدرسه  در  ماه 
و  آموزش  پیشگامان  از  میراحمدی  مجید  روانشاد  مدیریت  به 
به  متوسطه  سوم  تا  ابتدایی  سوم  کلاس  از  اصفهان  پرورش 

پرداخت. تحصیل 
و  رفت  اصفهان  دبیرستان صارمیه  به  سیکل  دریافت  از  پس  او 
چون  صاحب نامی  دبیران  زیرنظر  ادبی  دیپلم  دریافت  به  موفق 
در  شد.  همایی  ابوالفضل  و  کتابی  بدرالدین  بجنوردی،  ادیب 
و  رفت  تهران  به  تحصیل  ادامه  منظور  به   1321 شهریورماه 
شایگان،  سیدعلی  چون  استادانی  محضر  در   1324 سال  در 
احمد متین دفتری، کریم  پورداوود،  ابراهیم  جلال الدین همایی، 
دانشگاه  سیاسی  علوم  و  حقوق  دانشکده  از   … و  سنجابی 
نائل  قضایی  حقوق  رشته  در  لیسانس  دانشنامه  اخذ  به  تهران 

شد.
کارآموزی  پروانه  صدور  تقاضای   1325 سال  در  برومند  ادیب 
کارآموزی  دوره  سال  دو  طی  از  پس  و  کرد  دادگستری  وکالت 
اول  طراز  حقوقدانان  و  سیاسیون  از  که  شریعت زاده  احمد  نزد 
بود به طور مستقل به عنوان وکیل پایه یک دادگستری مشغول 

شد.  کار 
تحصیل  حقوق  دانشکده  در  که  مدتی  ظرف  در  برومند  ادیب 
طبع  دادن  پرورش  و  ادبی  معلومات  تکمیل  به  نسبت  می کرد 
از  فراوانی  شمار  بسیار  کوشش  با  بلکه  نبود  غافل  خود  شاعری 
با دقت تمام مطالعه کرد و در  را  پارسی  نثر  متون معتبر نظم و 
نیز  فرانسه  و  زبان عربی  به  و  پرداخت  به ممارست  ادب  و  شعر 

کرد. پیدا  آشنایی  خوبی  به 
از  ولی  می ورزید  اهتمام  نثرنویسی  به  سالگی   16 سن  تا  ادیب 
احساسات  آورد.  روی  شاعری  و  شعر  به  بیشتر  سالگی   17 سن 
در شرایط  ایران  آزادی  و  استقلال  به  دلبستگی  و  میهن پرستانه 
مقالاتی  نگارش  و  میهنی  اشعار  سرودن  به  را  وی  زمان  آن 
سوق  بود  اصلاح طلبانه  و  استقلال خواهانه  نظرات  بیانگر  که 
می داد، مقالات و سروده هایی که در روزنامه ها و مجلاتی چون 
به چاپ می رسید   … و  نوبهار  رنگارنگ،  گلهای  اخگر، عرفان، 

به عرصه سیاست کشاند. را  او  تدریج  به 
به  نسبت  18سالگی   ،17 سنین  از  »بنده  بود:  گفته  خود  او   
داشتم  ایران حساسیت  میهنم  ارضی  تمامیت  و  استقلال  آزادی، 

و یک عنصر ملی گرا و وطن خواه بودم و در راه آزادی و مبارزه 
سرنوشت  به  نسبت  پیموده ام.  راهی  غرب  و  شرق  استعمار  با 
احساس  همواره  و  داشتم  حساسیت  دنیا  ملل  دیگر  و  کشورم 
و  هستم  وطن خواه  فرد  یک  که  بودم  معتقدم  و  می کردم  تأثر 
کشورها  دیگر  و  کشورش  سرنوشت  به  نسبت  باید  ملی گرا  فرد 
این  از  متأثر  که  را  متعددی  قصاید  همین رو  از  باشد؛  حساس 
آزادی«  »پیام  کتاب  آن ها،  گردآوری  با  و  نوشتم  بود،  نگاه 

گرفت. شکل 
ایران  »اپرت  نام  به  مجموعه ای  بودم،  23ساله  حالی که  در 
پرآشوب« را منتشر کردم که در اصفهان بخشی از این منظومه 

اجرا شد و بهار لقب شاعر ملی را به من داد.«
رهبری  به  ایران  ملی  جبهه  که   1328 آبان ماه  از  برومند  ادیب 
کردن  ملی  نهضت  و  شد  بنیان گذاری  مصدق  محمد  دکتر 
آورده  پدید  ایران، جنب و جوش خاصی  نفت در سراسر  صنعت 
سرودن  با  و  شد  ایران  ملی  نهضت  سرسخت  هواداران  از  بود، 
این  و  ملی  جبهه  همگامی  و  یاری  به  سیاسی  و  میهنی  اشعار 
و  انگلیس  سیاسی  نفوذ  با  و  پرداخت  ضداستعماری  نهضت 

درآویخت.  شوروی  روسیه  تحریکات 
مبارزه  به  کودتا  حکومت  با   1332 مرداد   28 کودتای  از  بعد 
ملی  جبهه  فعالیت های  دوم  دوره  تشکیل  از  پس  و  برخاست 
با حکومت  جبهه  این  پایه گذاران  شمار  در  نخست  روز  از  ایران 
دیکتاتوری  با  مبارزه  درنتیجه  و  کرد  مخالفت  پهلوی  محمدرضا 

شد. زندانی  بارها 
و  بوده  همگام  نفت  صنعت  شدن  ملی  نهضت  رهبران  با  ادیب 
خوانده  ملی  نهضت  میتینگ های  و  تهران  رادیو  در  وی  اشعار 
چاپ  به  نهضت  موافق  مجلات  و  روزنامه ها  در  و  می شد 

می رسید.
برومند اديب  نگاه  از  شعر 

که  است  معنوی   خیال  انگیز  پدیده  یک  »شعر  بود:  معتقد  او   
مسلم  حقیقت  یک  متوجه   را  شنونده  شنیدن،  محض  به  باید 
و  دیده  ها  از  جاذب  توصیف  یک  یا  عبرت  آمیز  موضوع  یک  یا 

کند.  شنیده  ها 
احساس  بیان  با  باید  شعر  دهد.  قرار  عمیق  تأثیر  زیر  را  او 
تحریک  موجب  که  بکشاند  اموری  زوایای   به  را  شنونده  خیال 

او شود.  عواطف  تلطیف  و  احساس ها 
به وی درس دل دادگی  به حقایق و نیکویی  ها دهد. من این  گونه 
گاه  و  است   سازنده   اندیشه  های  با  همراه  که  را  تخیلی  لطایف 

آن  که  شرط  به  می  دانم،  شعر  می  شود،  بزرگ  کارهای  سرآغاز 
انسجام  از  و  گیرد  قرار  دل نواز  و  خوش آیند  وزن های  قالب  در 

باشد.« برخوردار  کامل 
با شعرهای سپید و سبز و آبی و بنفش مشکل دارم و اصلا هیچ 
عالی تر  خیلی  شعرواره  من،  اعتقاد  به  ندارم.  آن ها  به  اعتقادی 

است نیمایی  شعر  از 
ادبیات! راه  نیما خار سر 

معاصر  ادبیات  اوج  دوران  را  مشروطه   ادبیات  برومند  ادیب   
به  انحرافی  نگاه های  واسطه   به  بود  معتقد  و  می خواند  ایران 
او  دهد.  ادامه  باید،  که  آن طور  را  خودش  مسیر  نتوانست  شعر 
ادبیات  دیگر  رسید،  رضاشاه  دوره   به  شعر  که  »زمانی  می گفت: 
می داد.  انجام  رضاشاه  که  خدماتی  ستایش  به  بود  شده  تبدیل 
را  خودش  حرکت  مشروطه  شعر  مکتب  هم   20 شهریور  از  بعد 
به  نیما  این وسط،  اما  یافت؛  توفیق هایی دست  به  و  کرد  دنبال 
گرفتار  را  مشروطه  مکتب  و  شد  پیدا  معترضه  جمله   یک  عنوان 

کرد.  بیهوده  جدل های 
مجادله  مشغول  را  همه  شد!  ادبیات  راه  سر  خار  نیما  واقع  در 
یادم  می گفت.  سخن  مشروطه  مکتب  علیه  مدام  و  کرد  دعوا  و 
هست آقایی به نام براهنی بود که می گفت تا کی ایرانی ها باید 
رفته  البته  بخوانند.  را  شیرازی  حافظ  و  خراسان  دهقان  سخن 
هم  جریان  این  حالا  و  شد  تثبیت  مشروطه  شعر  جریان  رفته 
و  دنبال می کند  را  کار خودش  باقی جریان های شعری  کنار  در 
زمینه   در  که  هستند  تهران  در  انجمن ها  و  محافل  از  بسیاری 

می نویسند.« مشروطه  شعر 
بدتر است از همه  شعر سپید 

مهمل گویی  به   1380 دهه   سال های  در  شعر  بود  معتقد  که  او   
سروده  هم  شعرواره هایی  »البته  بود:  گفته  است   آورده  روی 
و  وزن  که  شعری  از  است  عبارت  شعرواره  درواقع  که  می شود 
به  درست  معنای  و  می شود  بلند  و  کوتاه  اوزان  اما  دارد؛  قافیه 

می دهد.  دست 
و  سپید  شعرهای  با  اما  سروده ام؛  شعرواره هایی  هم  من  خود 
به آن ها  اعتقادی  بنفش مشکل دارم و اصلا هیچ  آبی و  سبز و 
ندارم. به اعتقاد من، شعرواره خیلی عالی تر از شعر نیمایی است 
و کاملا با این  گونه  شعر نیمایی فرق دارد و خیلی وسیع تر عمل 
شعرواره  که  است  شاعرانی  جمله  از  مشیری  فریدون  می کند. 

می نویسند.
نثر عادی را که  نیمایی بدتر است. یک  از شعر  شعر سپید دیگر 
دارد؟  با شعر  مناسبتی  عادی چه  نثر  کرد.  معرفی  نمی شود شعر 
را  آن  دیگر  اما  داشته ایم؛  شاعرانه  نثر  ما  هم  گذشته  در  البته 
ادبیات  معتقدم  که  است  همین  برای  نمی کردند.  خطاب  شعر 

و کوره راهی عجیب سیر می کند.« معوج  و  در مسیری کج  ما 
»پیام  دژم«،  »روزگار  وطن«،  »نامه های  شعر  دفترهای 
»راز  و  موسمی«  »گل های  هستی«،  »حاصل  آزادی«، 
چند  بر  علاوه  او  است.  شاعر  این  شعرهای  مجموعه   از  پرواز« 
بازنویسی  و  »تصحیح  حافظ«،  دیوان  »تصحیح  شعر،  مجموعه  
»به  سودابه«،  و  »سیاووش  و  اسفندیار«  و  »رستم  داستان های 
منتشر  را  سخن«  »طراز  و  قلمدان«  »هنر  فردوسی«،  پیشگاه 

است. کرده 



 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان گیلان ، مرتضی امینی گفت : پرونده حمل پوشاک قاچاق به ارزش 2 میلیارد و 397 میلیون ریال در شعبه دوم ویژه قاچاق کالا و ارز رشت رسیدگی شد. 
مدیرکل تعزیرات حکومتی گیلان افزود:  شعبه با بررسی پرونده و نداشتن مدارک قانونی اتهام انتسابی را محرز و علاوه بر ضبط پوشاک قاچاق ، متهم را به پرداخت 2 میلیارد و 397 میلیون ریال جزای نقدی معادل یک برابر ارزش کالا 

محکوم کرد.
امینی گفت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان در بازرسی از یک باربری ، پوشاک قاچاق را کشف و گزارش تخلف آن را برای رسیدگی به این اداره کل  ارسال کردند.
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اخبار
 پنجشنبه  24  اسفند 1402

 شماره 6729  

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان گیلان از محکومیت یک واحد صنفی به علت حمل پوشاک قاچاق در رشت خبر داد4

خبر

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک 
پایش  کارگروه  جلسه  در  گیلان  صنعتی  های 
طرح های صنعتی و غیر صنعتی استان گفت: 
از  برداری  بهره  و  واحد  سازی 116  بازفعال  با 
این واحدها برای 824 نفر اشتغال مستقیم ایجاد 

خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرک های 
صنعتی استان گیلان؛ پنجمین جلسه کارگروه 

پایش طرح های صنعتی و غیر صنعتی استان به میزبانی شرکت شهرک های صنعتی 
گیلان با حضور فرشیدی بازرس و نماینده سازمان بازرسی استان، محبوبی رئیس هیئت 
مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان ، جمعی از مدیران و معاونین 
شرکت شهرک های صنعتی  و سازمان بازرسی و همچنین تعدادی از مدیران واحدهای 

صنعتی غیرفعال سطح شهرک ها و نواحی صنعتی استان برگزار شد.
مهدی محبوبی حسن کیاده رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی گیلان در خصوص اهداف برگزاری جلسات کارگروه پایش طرح های صنعتی 
و غیرصنعتی استان تصریح کرد: این جلسات در راستای باز فعال سازی واحدهای راکد 

با توجه به منویات مقام معظم  رهبری مدظله العالی و تحقق شعار سال برگزارمی شود.
وی افزود: طی سال جاری تاکنون 5 جلسه کارگروه پایش واحدهای صنعتی و غیر 
صنعتی در شرکت شهرک های صنعتی استان برگزار شده است  و تعداد پرونده های 

مطروحه در این جلسات 164 مورد بوده است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان با بیان اینکه تعداد پرونده های فسخ شده 
طی سال جاری ، 48 مورد می باشد، خاطرنشان کرد: این تعداد پرونده پس از بحث 
و بررسی در کارگروه پایش و همچنین هیئت مدیره شرکت شهرک های صنعتی به 

سرانجام رسیده اند.
مهندس محبوبی تعداد واحدهای باز فعال شده را 116 واحد عنوان کرد و گفت: میزان 
ایجاد اشتغال مستقیم پس از به بهره برداری رسیدن واحدهای بازفعال شده، 824 نفر 

می باشد .

به گزارش روابط عمومی روز دوشنبه 21 اسفند 1402 جلسه بررسی آخرین 
وضعیت صدور سند و تعیین تکلیف اسناد مالکیت دولتی املاک تحت بهره 
برداری اداره کل آموزش و پرورش و اداره کل نوسازی مدارس با حضور 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی گیلان و مدیران کل نوسازی مدارس و 

آموزش و پرورش در اداره کل امور اقتصادی و دارایی برگزار شد.
علی دقیق مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان گیلان در این 
جلسه با بیان اهمیت مولدسازی در آموزش و پرورش، بیان داشت: آموزش 
توسعه  در  عظیم  تحولی  شاهد  تواند  می  مولدسازی  طریق  از  پرورش  و 

فضاهای آموزشی باشد.
وی با پراختن به ضرورت مولدسازی در آموزش و پرورش اظهار داشت: 
طرح مولدسازی می تواند راهکاری مناسب در راستای تکمیل پروژه های 
نیمه تمام و حل مشکلات متعدد آموزش و پرورش استان در بحث نوسازی، 

توسعه و تجهیز فضاهای آموزشی استان باشد.
قانونی است، تصریح  تکلیفی  واقع  در  اینکه مولدسازی  بر  تاکید  با  دقیق 
نمود: با استفاده از این طرح علاوه بر تکمیل پروژه های نیمه تمام، می 

توان فضای آموزشی جدید را نیز احداث نمود.
وی با بیان اینکه همه وظیفه داریم به آموزش و پرورش کمک کنیم، ابراز 
بهترین شکل  به  را  تواند رسالت خود  پویا می  پرورش  آموزش و  داشت: 

ممکن در آینده سازی، تمدن سازی و هویت بخشی انجام می دهد.

حادثه آتش سوزی به ساعت 23:52شب سه شنبه 22اسفند 1402 به مرکز 
فرماندهی آتش نشانی رشت اطلاع داده شد.

خودروی   8 بهمراه  ارشد  افسر  نشان  آتش   28 ازاعزام  فرماندهی  مرکز 
رحمانی  کوچه  شریعتی،  درخیابان  واقع  حادثه  محل  به  وآبرسان  اطفایی 
اینکه  بابیان  رشت  نشانی  آتش  سازمان  رییس  مومنی  خبرداد.شهرام 
درلحظات اولیه، شعله وری همزمان سقف دو خانه ویلایی درکوچه های 
رساندن  برای  ها  تلاش  افزود:  شد،  می  مشاهده  وباریک  طولانی  بسیار 
مهارآتش  به  نسبت  طرف  ازدو  و  شد  برابر  چندین  آبرسان  های  شلنگ 

اقدام گردید.
وی بااشاره به تراکم سازه خانه های قدیمی با وجود سقف های چوبی و 
بهم چسبیده ادامه داد: دراین حادثه دو باب منزل مسکونی دچارآسیب و 
یکباب  در  معتادین  تجمع  که  حادثه  علت  به  بااشاره  شد.مومنی  خسارت 
تیم عملیات که درآخرین  ازتلاش  بوده است، گفت:  از سکنه  خانه خالی 
ساعات شیفت کاری بسیار شلوغ و نفس گیر با تمام وجودبرای مهار آتش 

و پیشگیری از گسترش اقدام کردند قدردانی می شود.
درمجموع عملیات تاساعت 2:40بامداد بطول انجامید وخوشبختانه حادثه 

آسیب جانی نداشت.

خبر

 فرمانده انتظامی گیلان از کشف بیش از یک میلیون و 
200 هزار مواد محترقه غیرمجاز در روزهای منتهی به 
چهارشنبه آخرسال و دستگیری 178 نفر در این رابطه 

خبر داد.
از پایگاه خبری پلیس گیلان، سردار  ایرنا  به گزارش 
و  امنیت  اینکه  بیان  با  شنبه  سه  روز  ملکی  عزیزالله 
سلامت شهروندان خط قرمز پلیس است، اظهار کرد: 
مجموعه انتظامی با عاملان خرید، فروش، نگهداری، 
خطرناک  و  غیرمجاز  موادمحترقه  از  استفاده  و  حمل 
که امنیت جانی، مالی و روانی شهروندان را به خطر 

می اندازند، برخورد قانونی می کند.
وی با بیان اینکه پلیس با هنجارشکنان چهارشنبه آخر 
کرد:  خاطرنشان  می کند،  برخورد  اغماض  بدون  سال 
افرادی که در زمان گفته شده اقدام به سلب آسایش 
عمومی و برهم زدن نظم جامعه کنند، تا 15 فروردین 

سال 1403 بازداشت خواهند بود.
این مقام ارشد انتظامی به برخورد با رانندگان متخلف 
و ناهنجار در شب چهارشبه آخر سال نیز اشاره کرد و 
افزود: خودرو آن دسته از رانندگانی که در این شب اقدام 
به برهم زدن نظم عمومی کنند تا 15 فروردین 1403 

توقیف خواهد شد.
سردار ملکی در ادامه از کشف بیش از یک میلیون و 
200 هزار عدد مواد محترقه و آتش زا غیرمجاز و 241 
روزهای  در  پرخطر  آتش زا  و  محترقه  مواد  کیلوگرم 
منتهی به چهارشنبه آخرسال و دستگیری 178 نفر در 

این رابطه در استان گیلان خبر داد.
با توزیع کنندگان و  اینکه پلیس  بیان  با  پایان  وی در 
و  هنجارشکنان  غیرمجاز،  محترقه  مواد  فروشندگان 
نقض کنندگان امنیت اجتماعی برخورد و مقابله می کند از 
شهروندان خواست در صورت اطلاع از خرید و فروش 
موادمحترقه مراتب را از طریق سامانه 110 به پلیس 

اطلاع دهند.
چهارشنبه  امنیت  تامین  برای  پلیس  کامل  آمادگی 

آخرسال
همچنین بنا به گزارش دیگری از این پایگاه، جانشین 
از آمادگی کامل پلیس برای  انتظامی گیلان  فرمانده 
تامین نظم و امنیت چهارشنبه آخرسال خبر داد و گفت: 
خودروهای هنجارشکن توقیف و به پارکینگ منتقل 

می شوند.
به ماموریت های پیش روی  پور  سردار حسین حسن 
چهارشنبه  امنیت  و  نظم  تامین  در  گیلان  انتظامی 
و  شهروندان  به  خدمات  ارائه  همچنین  و  آخرسال 
مسافران در تعطیلات نوروز 1403اشاره کرد و افزود: 
پلیس مخالف شادی مردم نیست و با آمادگی کامل در 
راستای تامین نظم و امنیت و برخورد با هنجارشکنان 
به  و  توقیف  نیز  متخلفان  خودروهای  و  برداشته  گام 

پارکینگ منتقل می شود.
جانشین فرمانده انتظامی گیلان با اشاره به ماموریت های 
گسترده پلیس و فراخوان های هدفمند دشمنان نظام 
جمهوری اسلامی در فضای مجازی برای برهم زدن 
نظم و امنیت و آرامش جامعه اظهار داشت: پلیس و 
دستگاه قضائی با هرگونه ناهنجاری در این شب قاطعانه 

برخورد خواهند کرد.

معاون نظارت و بازرسی اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
فرآورده های  و  سوسیس  گرم  کیلو   200 کشف  از  گیلان 
پروتئینی به همراه مقادیری نوشیدنی تاریخ گذشته در گشت 

مشترک بازرسی، کشف و ضبط شد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل صنعت، معدن و 
تجارت گیلان؛ علیرضا حسینیان روز سه شنبه با اعلام این 
خبر گفت: بازرسان اداره کل صمت به همراه کارشناسان اداره 
مشترک »طرح  قالب گشت  در  عمومی  اماکن  و  بهداشت 
نظارتی ضیافت »موفق به کشف این مواد غذایی تاریخ گذشته 

غیرقابل استفاده در یک واحد صنفی رشت شدند.
وی اظهار کرد: در جریان بازرسی گفته شده 200 کیلوگرم 
سوسیس و کالباس منقضی شده و بیش از 100 بطری نوشابه 

و دلستر تاریخ گذشته کشف و ضبط شد.
معاون نظارت و بازرسی اداره کل صمت گیلان تصریح کرد: 
ارزش ریالی پرونده تشکیل شده این واحد صنفی 630 میلیون 
ریال است که برخورد قانونی با هماهنگی اداره بهداشت با واحد 
متخلف صنفی انجام شده و پرونده تخلف با مستندات لازم 

برای صدور حکم به تعزیرات حکومتی ارسال شد.

بیش از یک میلیون مواد محترقه 
غیرمجاز در گیلان کشف شد

کشف سوسیس و کالباس تاریخ 
مصرف گذشته در گیلان

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
گیلان مطرح کرد؛

بازفعال سازی 116 واحد جهت ایجاد 
اشتغال مستقیم برای 824 نفر

مدیرکل نوسازی مدارس گیلان: 
آموزش و پرورش از طریق مولدسازی 
می تواند شاهد تحولی عظیم در توسعه 

فضاهای آموزشی باشد

مهار آتش سوزی دو باب خانه ویلایی در کوچه 
های تنگ وباریک و سقف های بهم چسبیده

شهردار بندرکیاشهر:پیاده راه فرهنگی،گردشگری در کیاشهر احداث می شود

رییس سازمان آتش نشانی خبر داد:در آماده باش چهارشنبه سوری 35 عملیات 
پوشش داده شد 21 مورد مربوط به حوادث آتش بازی ناایمن بود

معاون امور جنگل منابع طبیعی گیلان خبر داد
تولید 4.4 میلیون اصله نهال در گیلان طی امسال

معاون صمت گیلان خبر داد
آرایشگاه های زنانه گیلان زیر ذره بین/ تشکیل پرونده برای 15 واحد متخلف

استاندار: مزایای تولید برنج پرمحصول برای کشاورزان گیلانی تبیین شود

مهندس عاطفی:مقدمات هوشمندسازی کردن شهر بندری کیاشهر فراهم شده و 
زیرساخت های هوشمند شهری به منظور تحقق شهر هوشمند ایجاد شده است.

مهندس مرتضی عاطفی در نشست خبری پایان سال با با اصحاب رسانه و 
خبرنگاران استان گیلان گفت: اصحاب رسانه بازوان توانمند مدیران شهری برای 

حل مشکلات و چالش های شهروندی است.
شهردار بندرکیاشهر با اشاره به رئوس برنامه های این مجموعه افزود: تعیین تکلیف 
و اتمام پروژه های نیمه تمام شهری، بازگشایی میدان استراتژیک، معابر اصلی، 
پیگیری کمربندی و توسعه معابر، اجرای نهضت آسفالت احداث ساختمان جدید 
شهرداری، شناسایی و حفظ بناهایش با ارزش معماری، ساماندهی بازار ماهی 
فروشان، راه اندازی بازار آدسینه، بازطراحی و تکمیل پارک ساحلی ساماندهی 
پیاده روهای سطح شهر، بهسازی مبادی ورودی شهر و مکان یابی و احداث 
پارگینگ عمومی اهم برنامه های مدیریت شهری کیاشهر در حوزه عمرانی است.

عاطفی با بیان اینکه مدیریت شهری کیاشهر به مساله زیست محیطی توجه ویژه 
ای دارد، گفت: ساماندهی سیما،منظر و مبلمان شهری، پیگیری موضوع دفن 
زباله، فرهنگ سازی در کاهش تولید زباله و آموزش در جهت تفکیک از مبدا 
زباله، توسعه اماکن بهداشتی،مناسب سازی فضای شهری برای افراد خاص و ارائه 
خدمات الکترونیکی و هوشمندسازی شهری برنامه های مدیریت شهری کیاشهر 
در حوزه خدمات شهری و محیط زیست است.وی پیگیری تصویب طرح تفصیلی 
رفع نواقص، رفع موانع ساخت و ساز، بهسازی و نوسازی محلات فرسوده شهر، 
توجه به اقلیم ویژه شهر در برنامه ریزی و طراحی شهری، تعیین تکلیف شهرک 

ساحلی کلان شهرها و محله بندی سطح شهر برنامه های شهرداری کیاشهر در 
حوزه شهرسازی است.

شهردار بندرکیاشهر از بازپیرایی پل چوبی این شهر خبر داد و اضافه نمود: این پل 
چوبی کیاشهر که دارای ظرفیت و قابلیت گردشگری بالایی است تالاب را به 

ساحل خزر وصل می کند و جاذبه های گردشگری کم نظیری دارد.
عاطفی از احداث پیاده راه فرهنگی - گردشگری در کیاشهر خبر داد و بیان نمود: 
فاز نخست پیاده راه بندر کیاشهر با مساحت 3 هزار مترمربع به عنوان پلازای 
شهری احداث می شود و فاز بعدی آن شامل طراحی مبلمان و طراحی شهری در 

سطح 5 هزار متر مربع انجام شده است.
وی به تشریح اهم فعالیت های مدیریت شهری کیاشهر پرداخت و افزود: احداث 
بلوار میانی امیرکیاشهر و تأمین روشنایی، توسعه پارک شهروند،سنگفرش بازار 
ماهی فروشان، احداث میدان ثارالله، سنگفرش ورودی بوجاق، پروژه جمع آوری 
و هدایت آب های سطحی احداث پارک های محله محور و به روزرسانی تابلوهای 

هدایت مسیر بخشی از اقدامات مدیریت شهری کیاشهر بوده است.
شهردار بندر کیاشهر با بیان اینکه در حوزه عمرانی اقدامات مؤثری صورت گرفته 
است،گفت: اجرای آسفالت در نقاط مختلف شهری، لایروبی انهار و مسیل ها، 
معابر  بازگشایی  آدینه،  کانال  گذاری  دیواره  و  شهدا  گلزار  بازسازی  و  مرمت 
استراتژیک و اصلی، و افزایش سرانه فضای ورزشی با محوریت ورزش های 

ساحلی بخش دیگری از اقدامات شهرداری کیاشهر بوده است.
عاطفی از جمع آوری روزانه 18هزار کیلوگرم زباله در کیاشهر خبر داد و اضافه 

کرد: از این میزان 1200 کیلوگرم آن پسماند خشک است.
وی با بیان اینکه کیاشهر هوشمندسازی می شود، افزود: مقدمات هوشمندسازی 
کردن شهر بندری کیاشهر فراهم شده و زیرساخت های هوشمند شهری به 
منظور تحقق شهر هوشمند ایجاد شده است.شهردار کیاشهر از راه اندازی سیستم 
ارائه خدمات الکترونیک سماک در این شهر خبر داد و گفت: سامانه سماک جهت 
ارائه خدمات الکترونیک، دست یابی به اهداف شهر هوشمند، کاهش مراجعه 
حضوری و ارائه خدمات غیرحضوری صدور پروانه و دیگر خدمات مربوط به 

شهرداری بندرکیاشهر راه اندازی شده و در حال بهره برداری است.

معاون امور جنگل منابع طبیعی گیلان، با بیان اینکه 42 نهالستان فعال 
در استان داریم، گفت: هشت نهالستان دولتی فعال داریم و امسال بالغ 
بر چهار میلیون و 400 هزار اصله نهال تولید کردیم.صادق عابدینی 22 
اسفند ماه در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اجرای طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد درخت در کشور در بازه زمانی چهار ساله، اظهار کرد: تعهد استان 
گیلان 32 میلیون اصله درخت است، یعنی سالانه باید هشت میلیون 
نهال بکاریم.وی با بیان اینکه 9 نهالستان در بخش دولتی و 34 نهالستان 
در بخش خصوصی داریم، افزود: هشت نهالستان دولتی استان فعال بوده 

و امسال بالغ بر چهار میلیون و 400 هزار اصله نهال تولید کردیم.
معاون امور جنگل اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان از پیش 

بینی تولید 9 میلیون و 400 هزار اصله نهال در نهالستان های دولتی 
استان خبر داد و بیان کرد: هم در بخش دولتی و هم در بخش خصوصی، 

بالغ بر 12 میلیون و 300 هزار اصله نهال تولید کردیم.
عابدینی، نهال های تولید شده را از انواع گونه های بومی همچون افرا، 
پلت، شیردار، صنوبر، توسکا، داغداغان و... دانست و متذکر شد: کاشت، 

توسعه و احیای جنگل ها را در دستور کار داریم.
وی با اشاره به انجام نهالکاری در بالادست و نقاط خالی جلگه ای، 
خاطرنشان کرد: امسال نهالکاری 650 هکتاری در نقاط خالی را برنامه 
ریزی کردیم؛ توسعه پوشش گیاهی جنگلی و مرتعی در کنار توسعه 

فضای سبز با همکاری دستگاه ها و شهرداری ها دنبال می شود.

معاون نظارت صمت گیلان از تشکیل پرونده تخلف برای 15 واحد 
صنفی آرایشگاه زنانه در رشت خبر داد و گفت: واحدهای صنفی آریشگاه 

زنانه و آموزشگاه های مرتبط موظف به رعایت نرخ نامه هستند.
علیرضا حسینیان، 22 اسفندماه در گفت وگو با خبرنگاران، آرایشگاه های 
زنانه استان را زیر ذره بین نظارتی دانست و اظهار کرد: واحدهای صنفی 

آریشگاه زنانه و آموزشگاه های مرتبط موظف به رعایت نرخ نامه هستند.
وی با اشاره به تشکیل پرونده تخلف برای 15 واحد صنفی، اظهار کرد: 
از زمان اجرای طرح تشدید نظارت از 15 اسفندماه تاکنون برای 15 واحد 
صنفی آرایشگاه زنانه به علت گرانفروشی و ارائه خدمات غیرمجاز پرونده 

تشکیل و به تعزیرات حکومتی ارسال شده است.
معاون نظارت و بازرسی اداره کل صنعت، معدن و تجارت گیلان با اشاره 
به اینکه در آستانه نوروز باستانی و با توجه به کثرت شکایات از واحدهای 
آرایشگاه زنانه و نوع خدمات آنها این موضوع علاوه بر کالاهای اساسی 

در دستور کار قرار گرفته است، گفت: تیم های بازرسی ویژه ای متشکل 
از بانوان کارشناس بهداشت، بازرسان صمت، اماکن عمومی و بازرس 
اتحادیه مرتبط به صورت مستمر از آرایشگاه های زنانه و آموزشگاه های 
آرایشگری در سطح رشت بازرسی کرده و بر رعایت نرخ نامه های اعلامی 

و خدمات بعضا غیر مجاز آن نظارت جدی خواهند داشت.
وی با تاکید بر برخورد قاطع با سوءاستفاده کنندگان احتمالی غیرمجاز 
صنفی  واحد  از 3000  بیش  کرد:  تصریح  زنانه،  آرایشگاه های  صنف 
رشت در این حوزه فعالیت دارند و لازم است اتحادیه مربوطه نسبت به 

ساماندهی صنوف فاقد پروانه و غیر مجاز سریعا اقدام کند.
حسینیان سامانه تلفنی 124 را آماده دریافت شکایات و گزارشات مردمی 
اعلام و اظهار کرد: شهروندان تخلفات احتمالی آرایشگران و سایر صنوف 
را به 124 گزارش کنند تا بلافاصله رسیدگی و پرونده آنان برای صدور 

حکم و اعمال قانون به تعزیرات حکومتی ارسال شود.

 شهرام مومنی رییس سازمان آتش نشانی رشت با بیان اینکه در 
از ساعت 8 صبح سه شنبه 22 اسفند لغایت یک بامداد روز بعد 
بالغ بر 200 آتش نشان در 15 ایستگاه آتش نشانی در آماده باش 
کامل بوده اند، افزود: آتش بازی، پرتاب ترقه، سیم ظرفشویی 
آتش گرفته و سقوط بالن آرزوها؛ موجبات آسیب به سقف دو 

خانه، یک انبار منزل مسکونی و یکباب مغازه را  فراهم داشت.
وی با اشاره به گزارش آتش سوزی ضایعات با حجم بسیار بالا 
در چندین نقطه از سطح شهر ، ادامه داد: در مجموع 17 عملیات 
انواع  از آتش زدن ضایعات همچون  مهار آتش سوزی ناشی 

مواد قابل اشتعال به مانند چوب، مبل، سطل های زباله انجام 
گرفت که خوشبختانه گسترشی نداشت.وی با تاکید بر رخداد 5 
مورد حادثه آتش سوزی تجاری تسریع، کرد: در مجموع آتش 
سوزی مکان های تجاری  3  شهروند مصدوم شدند که علت 
آتش سوزی ها ناشی از آتش بازی و اتفاقات سه شنبه آخر سال 
نبوده است.رییس سازمان آتش نشانی رشت با اشاره به حادثه 
روز دوشنبه 21 اسفند 1402 که بعلت انفجار اکلیل سرنج در جاده 
لاکان روستای سلکی سر بوده و  موجبات آسیب دیدگی شدید 
سه جوان حدودا 18 ساله را فراهم داشته، افزود: در هیچ کدام از 

حوادث ناشی از سه شنبه آخر سال؛ اعلانی مبنی بر آسیب جانی 
به این سازمان گزارش نشد.وی با اشاره به عملیات تیم های 
آتش نشان در دو مورد تصادف،4 مورد گیر کردن در آسانسور 
ارایه خدمات ایمنی، ادامه داد: مرکز  فرماندهی و  و دو مورد 
ارتباطات 125 آتش نشانی رشت در مجموع پاسخگوی 851 
مورد تماس شهروندان و 382 مورد ارتباطات رادیویی بوده است.

همین گزارش حاکی است: حوادث اعلام شده تنها در شب سه 
شنبه آخر سال نسبت به مشابه سال گذشته 46 درصد کاهش 

داشت.

استاندار گیلان بر ضرورت تبیین مزایای تولید برنج پرمحصول برای کشاورزان 
استان و تلاش بر افزایش راندمان تولید در واحد سطح و کشت محصول مقاوم 

به تنش آبی تاکید کرد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، اسدالله عباسی  در جلسه شورای حفاظت از منابع آب 
استان گیلان در استانداری اظهار کرد: برنج مرغوب گیلان از نوع هاشمی باید 
با توجه به نیاز بازار برنامه ریزی شود تا مشکلی به لحاظ فروش برای کشاورزان 

ایجاد نشود.
برنج کیفی  را به صورت تضمینی و  ارقام پرمحصول  برنج  افزود: دولت  وی 
هاشمی را توافقی خریداری می کند؛ این مباحث باید برای کشاورزان گیلان 

تبیین و اطلاع رسانی شود.
نماینده عالی دولت در استان گیلان با اشاره به تمهیدات دولت برای خرید برنج 
کشاورزان بیان کرد: پایه قیمت برنج هاشمی 750 هزار ریال از سوی دولت تعیین 

شده که با توجه به مرغوبیت برنج تا 800 هزار ریال می رسد.
وی در ادامه با تاکید بر ضرورت برنامه ریزی ها برای سال زراعی جدید عنوان کرد: 
شخم زمستانه و فواید آن برای کشاورزان اطلاع رسانی شود؛ این مهم باید مورد 

توجه فرمانداران، دهیاران و بخشداران قرار گیرد.
استاندار گیلان بیان کرد: میزان کودشیمیایی مورد نیاز کشاورزی، نحوه توزیع، 
مصرف و بذر مورد نیاز برای کشاورزان اطلاع رسانی شود و شالیکاران نیز به 

توصیه های سازمان جهاد کشاورزی و کارشناسان توجه لازم را داشته باشند.
وی با اشاره به تاثیر خوب تقویم زراعی در سال گذشته و توجه شالیکاران به 
آن برای کشت و کار بیان کرد: تقویم زراعی جدید نیز بعد از نوروز آماده و به 
کشاورزان اعلام شود تا روند کشت و کار خود را بر اساس آن برنامه ریزی کنند.

نماینده عالی دولت در گیلان بر ضرورت انجام تمهیدات لازم برای سردهنه ها، 
شبکه ها، کانال ها، پمپاژ برق، بیمه شالیزارها و سایر موارد اظهار کرد: در زمان 

حاضر میزان آب در حد نرمال پیش بینی شده از اینرو بر همین روال کار را پیش 
می بریم اما در صورت نیاز و بروز نگرانی قرارگاه جهادی مدیریت آب همانند سال 

گذشته تشکیل خواهد شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان نیز در این جلسه در سخنانی با تشریح 
وضعیت آب سد سپیدرود گفت: در حال حاضر حجم مخزن این سد 286 میلیون 

مترمکعب است که تقریبا همانند سال گذشته در این زمان است.
وحید خرمی اظهار کرد: در مورد سد شهر بیجار هم با توجه به بارش های امسال 
از لحاظ تامین آب شرب نگرانی وجود ندارد ضمن اینکه سدهای بالادست 38 

درصد پرهستند.
وی با بیان اینکه شرایط وضعیت آب کشاورزی در سال زراعی جاری حساس 
است، افزود: تشکیل قرارگاه جهادی مدیریت آب کشاورزی تجربه خوبی بود که 

باید تکرار شود.

رییس سازمان جهاد کشاورزی گیلان نیز در این جلسه با اشاره به استقبال خوب 
کشاورزان برای استفاده از تقویم زراعی در سال گذشته گفت: کشاورزان گیلان 
به این سطح از آگاهی رسیده اند که فعالیت های کشاورزی را بر اساس تقویم 

زراعی انجام دهند.
صالح محمدی اظهار کرد: سال زراعی گذشته 85 درصد فعالیت های شالیکاران 
بر اساس تقویم زراعی انجام شد، این تقویم برای سال جدید آماده شده که به 

کشاورزان اطلاع رسانی خواهد شد.
وی با تشریح اقدامات جهاد کشاورزی گیلان برای تولید بذر گواهی شده برنج 
برای توزیع بین کشاورزان افزود: یک هزار و 469 تن انواع بذرگواهی شده برنج 

از ارقام مختلف از جمله آنام، شیرودی، رش، گیلار و هاشمی تولید شده است.
گیلان دارای 314هزار هکتار اراضی کشاورزی است و 317هزار نفر از مردم 
استان در بخش کشاورزی مشغول به فعالیت هستند. برنج، چای، زیتون، پیله 
ابریشم، بادام زمینی، زیتون، فندق و مرکبات عمده ترین محصولات کشاورزی 
گیلان هستند. گیلان همچنین یکی از تولیدکنندگان مهم طیور در کشور است.

این خطه بزرگترین تولیدکننده ارقام بومی و با کیفیت برنج در کشور به شمار 
می آید که با 238 هزار هکتار اراضی شالیزاری، رتبه اول کشور را از لحاظ سطح 

زیرکشت و رتبه دوم تولید برنج را به خود اختصاص داده است.
ارقام هاشمی، علی کاظمی، صدری، حسنی و دیلمانی جزو رقم  های کیفی و 
ارقام گوهر و سپیدرود جزو رقم های پرمحصول است که در شالیزارهای گیلان 
کشت می شود، بیشترین رقم  های کشت شده برنج در این استان رقم های کیفی 
هاشمی و علی کاظمی است که افزون بر 85 درصد محصول برنج گیلان را 

شامل می شود.
شهرستان های رشت و صومعه سرا بیشترین سهم را از مساحت اراضی شالیکاری 

گیلان در اختیار دارند.



به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از قزوین،شهردار الوند در نشست هم 
اندیشی معاون عمرانی استانداری قزوین با مدیران شهری الوند به ارائه گزارشی 

از برنامه ها و اقدامات در دست اجرای مدیریت شهری پرداخت.
 مهدی رجحانی معاون امور عمرانی استانداری قزوین با همراهی مصطفی 
غفوری فرماندار شهرستان البرز، علی اسماعیلی مدیرکل دفتر شهری استانداری 
قزوین، وهاب میزانی مدیرکل دفتر فنی به منظور بررسی مشکلات »الوند« 
مرکز شهرستان البرز به این شهر سفر کرد و ضمن بازدید از پروژه های عمرانی 
الوند، از نزدیک در جریان روند خدمت رسانی در این شهر  مدیریت شهری 
قرار گرفت.جواد خلج طایفه شهردار الوند در نشست هم اندیشی معاون عمرانی 
استانداری قزوین با مدیران شهری الوند به ارائه گزارشی از برنامه ها و اقدامات 

در دست اجرای مدیریت شهری پرداخت.
وی در این رابطه از آغاز عملیات احداث کمربندی های غربی و جنوبی خبر داد و 
گفت: این پروژه بعد از ده سال کلید خورد و خوشبختانه در حال حاضر به پیشرفت 

فیزیکی 60 درصدی رسیده است.
این مسوول با بیان اینکه توزیع عادلانه خدمات، اولویت شهرداری الوند در اجرای 
پروژه های عمرانی است، ادامه داد: خرید 4 دستگاه اتوبوس به جهت تسهیل امر 
حمل و نقل عمومی، پیشرفت 80 درصدی پروژه احداث جاده سلامت 2 شهر 

الوند، اجرای طرح زیباسازی در سطح شهر از جمله بلوار سهروردی، برگزاری 
مراسم تقدیر از برگزیدگان ورزشی و قاریان قرآن، بهسازی پیاده روهای خیابان 
امام)ره( شامل لوله گذاری سرتاسر مسیر این معبر با هدف هدایت آبهای سطحی، 
اجرای مسیر نابینایان در معابر سطح شهر، اجرای نهضت آسفالت در شهر الوند، 
اجرای روکش آسفالت 20 مدرسه با همکاری اداره آموزش و پرورش شهرستان 

البرز و... از جمله مهمترین اقداماتی بودند که طی سال جاری عملیاتی شدند.
شهردار الوند همچنین به مطالبات و دغدغه های مدیریت شهری الوند جهت 
مجوز  صدور  گفت:  و  کرد  اشاره  شهروندان  به  رسانی  خدمت  سطح  ارتقاء 
بکارگیری نیروی انسانی متخصص به ویژه در بخش آتش نشانی، صدور مجوز 
حفر چاه جهت تفکیک آب شرب از آب خام در آبیاری های فضای سبز سطح 
شهر و درخواست ساماندهی رودخانه یالیان توسط ادارات متولی، جزو اولویت 
ها و مهمترین خواسته های شورا و شهرداری الوند از مجموعه مدیریتی استان 

قزوین می باشد.
ویژه  به  مختلف  های  دستگاه  حمایت  و  همراهی  از  همچنین  طایفه  خلج 
از  شهرستان  این  انقلاب  و  عمومی  دادستان  و  البرز  شهرستان  دادگستری 
مجموعه مدیریت شهری الوند جهت افزایش کمی و کیفی خدمت رسانی به 

مردم قدردانی کرد.

مدیرعامل شرکت نمایشگاههای بین المللی استان قزوین گفت: در سال آینده 
39 عنوان نمایشگاه تخصصی و عمومی در استان برگزار خواهد شد. 

 به گزارش ارسالی خبرنگار معین-پورکاظم  از قزوین،احمد خورگامی در نشست 
خبری با تشریح اقدامات انجام شده اظهارداشت: در سال 1401 تعداد 37 عنوان 

نمایشگاه برگزار شد و امسال 48 عنوان نمایشگاه را میزبانی کردیم. 
خورگامی تصریح کرد: برگزاری 37 عنوان نمایشگاه یک رکورد بود که توانستیم 
آن را امسال هم بشکنیم و ثبت 48 نمایشگاه حرکت ارزشمندی بود که شکل 

گرفت. 
وی بیان کرد: از 48 عنوان نمایشگاه امسال تعداد 24 عنوان با رویکرد بازرگانی 

و فروش و 24 عنوان نمایشگاه هم تخصصی بود. 
المللی استان قزوین یادآورشد: تلاش  مدیرعامل شرکت نمایشگاههای بین 
کردیم تعداد نمایشگاههای تخصصی بیشتر شود اما به دلیل مشکلات برخی 
عنوانها برگزار نشد مانند )قزوین جابز (که بدلیل افت گاز برخی شرکتها تعطیل 

شدند. 
وی گفت: امسال 10 عنوان نمایشگاه برای اولین بار بود که شامل چهار مورد 

عمومی و شش عنوان تخصصی برپا شد.
خورگامی تصریح کرد: در سال جاری نمایشگاه عشایری و روستایی، صنعت مالی، 
فرصت های سرمایه گذاری، آرد و نان، برندهای برتر، دوچرخه و موتورسیکلت، 
هتل و تالارهای پذیرایی. تعاون و عفاف و حجاب هم برگزار شد و مورد توجه 

قرار گرفت. 
وی بیان کرد: مهمترین رویداد ما نمایشگاه فرصت های سرمایه گذاری بود که با 
پذیرش چند هیئت تجاری خارجی رقم خورد و برای این که خواستیم آن را حرفه 

ای برگزار کنیم آن را به اتاق بازرگانی سپردیم.

این مدیر افزود: نمایشگاه فرصت های صادراتی مهم بود که روی اقلیم عراق کار 
شد و 12 تاجر عراقی را در استان میزبان بودیم. 

خورگامی یادآورشد: در توافق چند جانبه با اتاق بازرگانی و شرکت شهرک های 
صنعتی و نمایشگاه توافق و از چند شرکت بازدید شد و موانع صادرات را برطرف 

کردیم و چند شرکت را کمک کردیم در اربیل عراق دفتر تاسیس کنند. 
وی گفت: نمایشگاه کاشی و سرامیک مورد توجه قرار گرفت و اولین نمایشگاه 

کاشی و سرامیک را با حضور سفیر ویتنام افتتاح کردیم. 
خورگامی اظهارداشت: در ساخت مسکن می توانیم توافق کنیم و یک هیئت 

تجاری از ویتنام برای خرید کاشی به قزوین خواهد آمد. 
وی گفت: سال آینده 39 عنوان نمایشگاه پیش بینی شده که 22 عنوان تخصصی 

و 17 عنوان عمومی و بازرگانی است. 

خورگامی بیان کرد: در سال آینده دو عنوان نمایشگاه برای اولین بار خواهد بود 
که صنعت شیشه و کانی های غیر فلزی و نمایشگاه نساجی از آن جمله است. 

های  فرصت  نمایشگاه  که  شده  اقداماتی  نمایشگاهها  کیفیت  در  افزود:  وی 
صادراتی را توسط اتاق بازرگانی و نمایشگاه صنعت با شرکت شهرک هاست و 

برای نمایشگاه فرش دستباف هم یک برنامه جدی داریم. 
خورگامی اظهارداشت: نمایشگاه روستایی و عشایری در سال جاری خیلی خوب 
بود و سال آینده هم مجدداً با کمک مدیر کل روستایی این رویداد را برگزار 

می کنیم.
تعداد  که  شود  می  فعال  ریجستری  سیستم  سال  ابتدای  از  کرد:  بیان  وی 

بازدیدکننده ها مشخص شود. 
این مدیر افزود: رکورد بیشترین بازدیدکننده در نمایشگاه گل و گیاه شکسته شد. 

سایت جدید نمایشگاهی در قزوین احداث می شود 
خورگامی اظهارداشت: نمایشگاه فعلی جوابگوی نیازها نیست و مدتهاست پیگیر 
احداث سایت جدید هستیم که در این راستا قطعه زمینی به مساحت 7 هکتار 
در شمال اتوبان روبروی ورزشگاه سردار آزادگان توافق شده و بزودی مراحل 

واگذاری در اردیبهشت ماه انجام می شود. 
وی افزود: بدلیل محدودیت زمین در قزوین نتوانستیم زمین بیشتری برای سایت 

جدید دریافت کنیم و امروز هم کوچکترین سایت نمایشگاهی کشور را داریم. 
خورگامی تصریح کرد: در سایت جدید مهد کودک، رستوران، پارکینگ، بازیگاه، 
سالن آمفی تئاتر و چهار سالن سرپوشیده هم طراحی شده تا خانواده ها با آرامش 

بیشتری از نمایشگاه استفاده کنند. 
وی درپایان یادآور شد:نمایشگاه جدید 2 هزار میلیارد تومان هزینه دارد

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل گفت: برای اجرای سامانه انتقال آب 
شبکه گیوی تاکنون 2 هزار میلیارد ریال اعتبار هزینه شده و برای تکمیل آن 

هم 500 میلیارد ریال اعتبار تامین شده است.
علی حیدری اناری  در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با تشریح روند عملیات اجرایی 
سامانه انتقال آب شبکه گیوی در شهرستان کوثر اظهار کرد: عمده عملیات 
اجرایی شبکه آبیاری گیوی مربوط به حفاری 2 تونل به طول 1.5 کیلومتر است 
که عملیات حفاری تونل اول در سال گذشته به اتمام رسید و حفاری تونل دوم 

هم در حال اجرا است.
وی افزود: به منظور تسریع در انجام کار، عملیات حفاری تونل دوم از 2 مسیر 
ورودی و خروجی اجرا می شود که تاکنون 205 متر پیشروی داشته و مابقی هم 

به زودی به اتمام خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل با تاکید بر لزوم استفاده از ابزارهای جدید 
و راهکارهای علمی در تکمیل نواقص سد و شبکه گیوی گفت: با رفع نواقص 
موجود و تکمیل طرح شاهد رونق تولید و اشتغال و همچنین تامین آب کشاورزی 

به میزان سه هزار هکتار در شهرستان کوثر خواهیم بود.
اختصاص 11 هزار میلیارد ریال اعتبار به بخش آب استان

وی همچنین از اختصاص 11 هزار میلیارد ریال اعتبار به بخش آب استان خبر 
داد و گفت: از سال گذشته تاکنون بیش از 16 هزار میلیارد ریال اعتبار به بخش 
آب این استان مصوب شده که از این میزان 11 هزار میلیارد ریال اختصاص 

یافته است.
حیدری افزود: اعتبارات عمرانی بخش آب استان در سال های اخیر افزایش یافته 

و بیش از 65 درصد آنها هم صرف اجرای طرح های عمرانی شده است.
سبلان  سد  پایاب  اینکه  بیان  با  اردبیل  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
مشگین شهر قابلیت آبیاری 15 هزار هکتار اراضی این شهرستان را دارد ، گفت: 
به دلیل کاهش حجم ذخیره آب سد سبلان، در سال زراعی گذشته تنها پنج هزار 

هکتار از این اراضی زیرکشت آبی رفت.

وی اظهار کرد: در حال حاضر با تامین اعتبار از محل فاینانس داخلی، عملیات 
اجرایی مرحله اول این طرح در حال اجرا بوده و برای تداوم عملیات اجرایی طرح، 

اعتبار مورد نیاز تامین می شود.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان اردبیل اضافه کرد: تکمیل مرحله اول طرح 
شبکه آبیاری سبلان با مشارکت بانک توسعه تعاون، به عنوان سرمایه گذار طرح 

مذکور با تامین اعتبار لازم در اولویت قرار گرفته است.
حیدری با بیان اینکه برنامه ریزی دقیق و حساب شده در کنار پاسخگویی به موقع، 
درست و قانونی به درخواست های مردمی در اولویت اقدامات و برنامه های بخش 
آب استان در سال جدید خواهد بود، افزود: موفقیت یک مجموعه در رشد و تولید 
ایده ها و ایجاد محیط سالم منوط به ورود فناورانه برای حل مشکلات است و باید 

دید وسیعی نسبت به رفع موانع بخش آب داشته باشیم.
وی ادامه داد: کسب رتبه چهارم بهره وری و رتبه برتر در جشنواره ارزیابی شهید 
رجایی در سال جاری و ده ها توفیق دیگر مرهون زحمات تک تک همکاران است 

و باید با تشکیل تیم های تخصصی در ستاد و شهرستان ها برنامه ها و اقدامات 
مربوط به طرح های عمرانی را تقویت کنیم.

اثربخشی  دنبال  باید  اینکه  بیان  با  اردبیل  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
فعالیت های خود باشیم، اظهار کرد: موفقیت یک سازمان زمانی حاصل می شود 
که در کنار تقویت و اثربخشی اهداف از پیش تعیین شده به دنبال برنامه ریزی 

پیوسته و مستمر برای ایده های نو باشیم.
وی با قدردانی از زحمات یک سال گذشته همکاران در بخش های مختلف آب 
گفت: تحقق اهداف و برنامه های کمی و کیفی شرکت در کنار ایجاد رضایت و 
تعهد کاری در بین همکاران جزو اصلی ترین برنامه های ماست که خوشبختانه در 

سال های گذشته گام های موثری در این زمینه برداشته شده است.
حیدری اناری با اشاره به اقدامات بسیار مهم بخش آب استان در سال جاری افزود: 
در سال جاری علاوه بر تکمیل سدهای عمارت و عنبران، گام های بسیار خوبی 
در زمینه طرح های آبرسانی در استان انجام شده که همه این توفیقات مرهون 

زحمات همکاران در بخش آب است.
وی با توصیه به همکاران برای جوابگویی به موقع و قانونی به درخواست های 
مردمی ادامه داد: زمان پاسخگویی به درخواست های مردمی از 6 روز کاری در 

شرکت به حداقل زمان ممکن خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل برگزاری 310 جلسه رسمی در بخش آب 
استان در سال جاری را یادآور شد و افزود: طبق مستندات بیش از 60 درصد از 
مصوبات این جلسات تا این لحظه به طور قطعی عملیاتی شده و بقیه مصوبات 

هم به صورت مستمر توسط همکاران در حال انجام است.
10 سد بزرگ و 43 سد کوچک با ظرفیت 400 میلیون مترمکعب آب های 
سطحی استان اردبیل را ذخیره می کنند که از ابتدای مهرماه سال جاری تاکنون 
میزان آورد سدهای استان 26 میلیون مترمکعب برآورد شده که این رقم در مدت 

مشابه سال گذشته بیش از 40 میلیون مترمکعب بوده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: کمیته امداد 
قزوین در سال جاری توانسته برای سه هزار و 132 مددجو شغل ایجاد 

کند که عملکرد بسیار خوبی محسوب می شود.
 به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از قزوین،عباس کاظمی 
امداد،  کمیته  ملی خودکفایی  وبینار جشن  حاشیه  در  شنبه  روز سه 
اظهار کرد: فعالیت کمیته امداد در حوزه کارآفرینی مشهود بوده و در 
اشتغال  فعال در حوزه  استانی  نهاد سومین دستگاه  این  حال حاضر 

ارزیابی می شود.
حوزه  در  )ره(  خمینی  امام  امداد  کمیته  رویکرد  کرد:  اضافه  وی 
است  دقیق، عالانه و هوشمندانه  رویکردی  اشتغالزایی  و  خودکفایی 
و توانسته از رویکرد تامین مایحتاج روزمره به مرحله کارآفرینی برسد.

کاظمی با اشاره به درخواست کمیته امداد از شبکه بانکی برای دریافت 
تسهیلات نیز بیان کرد: شبکه بانکی استان قزوین در حوزه تسهیلات 
تکیلفی ازدواج و فرزندآوری رتبه خوبی دارند، در حوزه تسهیلات بانکی 
برای کمیته امداد درخواست داریم که میزان باقی مانده از تعهدات را 
نیز در صورت امکان در روزهای پایانی سال یا حداکثر تا پایان فروردین 

ماه پرداخت کنند.
اشتغال کمیته  قزوین خاطرنشان کرد: عملکرد حوزه  استاندار  معاون 
تا  بگیرد  بیشتری صورت  باید تلاش  اما  است،  بخش  رضایت  امداد 
مشکلات موجود حل شود و مدیران ارشد استان نیز حمایت لازم را 
انجام دهند تا سال آینده سال شکوفاتری نسبت به سال جاری تجربه 

کنیم.

باجیوند  قزوین،حسین  از  معین -پورکاظم  ارسالی خبرنگار  گزارش  به 
فوتبال  فدراسیون  مجمع  عضو  و  قزوین  استان  فوتبال  هیئت  رئیس 

بصورت وبینار در مجمع عمومی فدراسیون فوتبال شرکت کرد.
 مجمع فدراسیون فوتبال  با حضور مهدی تاج رئیس فدراسیون و اعضای 
آن برگزار شد.این مجمع به صورت وبینار برگزار شد و حسین باجیوند 

رئیس هیئت فوتبال استان قزوین نیز در آن حضور یافت.
هدایت الله ممبینی، دبیر کل فدراسیون فوتبال در این مجمع، گزارشی در 

باره رویدادها و عملکرد فدراسیون در سال 1402 ارائه کرد.
در ادامه دستور جلسه این مجمع توسط ممبینی به رای گیری گذاشته شد 
که از بین 87 عضو مجمع، تعداد 70 رای دریافت شد که در نهایت با 

کسب 58 رای، دستور جلسه مجمع به تصویب رسید.
در این جلسه درخصوص آیین  نامه مالی و معاملاتی فدراسیون فوتبال، 
حق پخش تلویزیونی از برنامه های هفتم توسعه،انتخاب نایب رئیس سوم 

فدراسیون و احداث ساختمان فدراسیون فوتبال تصمیم  گیری شد.

سال آینده 3۹ عنوان نمایشگاه عمومی و تخصصی در قزوین برگزار می شود

500 میلیارد ریال اعتبار برای تکمیل سد گیوی تامین شد

کمیته امداد قزوین برای 3132 مددجو شغل ایجاد کرد

رئیس فوتبال استان قزوین:
باجیوند در مجمع عمومی فدراسیون فوتبال شرکت کرد

توزیع عادلانه خدمات، اولویت شهرداری الوند در اجرای پروژه های عمرانی است
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رییس اورژانس آذربایجان شرقی گفت: در 24 ساعت گذشته 508 نفر در اثر انفجار مواد محترقه در استان مصدوم شدند.
محمد جعفری روحی  در گفت و گو با ایرنا تعداد فوتی های این حوادث را 2 نفر اعلام کرد و گفت: استان آذربایجان شرقی از نظر تعداد حوادث چهارشنبه اخر سال پس از تهران در رده دوم کشور قرار دارد.
وی با اعلام اینکه تعداد 300 نفر از مصدومان این حوادث در تبریز و 208 نفر آنها در سایر شهرستان ها دچار آسیب شدند، ادامه داد 85 نفر از این تعداد در بیمارستان و بخش های مراقبت ویژه بستری شدند.

وی اظهار کرد: 199 نفر دچار آسیب چشمی، 180 نفر سوختگی و 2 نفر نیز قطع عضو شده اند.
رئیس اورژانس استان آذربایجان شرقی از میان مصدومان چهارشنبه آخر سال در استان تعداد 303 نفر استفاده کننده مواد محترقه بودند و 205 نفر هم رهگذران و تماشاچیان هستند .

وی خاطرنشان کرد: از ابتدای اسفند ماه امسال تا صبح روز سه شنبه هم 99 نفر در استان در اثر انفجار مواد محترقه مصدوم شدند و یک نفر جان باخت.
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حوادث چهارشنبه آخر سال در آذربایجان شرقی 508 مصدوم داشت

رفع معارض ۹ هکتار از اراضی 
شهرک صنعتی حیدریه در استان 

قزوین

رزمایش استانی حافظان زمین در 
قزوین برگزار شد 

انفجار ترقه 2 نوجوان خلخالی را 
راهی بیمارستان کرد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین 
گفت: پس از 19 سال و با پیگیری های فراوان سند 
مالکیت شش دانگ بخشي از شهرک صنعتي حیدریه 
اراضي مذکور به مالکیت شرکت  رفع معارض شد و 

شهرکهاي صنعتي درآمد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از قزوین، 
رفع  راستاي  اظهار کرد: در  باره  این  در  رضا صفاری 
موانع تولید و حفظ حقوق بیت المال و از آنجاییکه یکی 
خارجی  و  داخلی  سرمایه گذاران  دغدغه  مهم ترین  از 
مستقر در شهرکها و نواحی صنعتی، تعیین تکلیف اسناد 
تفکیکی است که پس از پیگیری حقوقی و با توجه به 
اینکه معارضین اراضي مذکور بالغ بر 19 سال با طرح 
و اقامه دعوي حقوقي متعدد در محاکم قضایي موجب 
ایجاد نارضایتي در بین واحدهاي تولیدي و صنعتي را 
ایجاد نموده نهایتا بطریق قانوني از اراضي مذکور رفع 
معارض گردید و اراضي موصوف جهت انجام عملیات 
و  تولیدي  واحدهاي  به  آن  واگذاري  و  تفکیکي  سند 

صنعتي در دستور کار قرار گرفت.
وي با اشاره به اسناد تفکیکي شهرک ها و نواحي صنعتي 
گفت: تاکنون برای بیش از سه هزار و 512 هکتار از این 
اراضی سند تفکیکی صادر شده و این شرکت با تمام 
موانع  رفع  و  مستندسازی  به دنبال  خود  ظرفیت های 
دریافت سندهای مالکیت تفکیکی و تک برگی است تا 
با واگذاری آن به واحدهای تولیدی بهره بردار نسبت به 
تامین بخشی از نیازهای فعالان اقتصادی اقدام شود 
و واحدهای تولیدی که موفق به اخذ گواهي پایانکار 
با  می توانند  می شوند  بهره برداری  پروانه  و  ساختمان 
مراجعه به دفتر شرکت نسبت به دریافت سند تک برگی 
ششدانگ موضوع قرارداد واگذاري حق بهره برداري در 

شهرک ها و نواحي صنعتي استان اقدام کنند.
هم اکنون تعداد 87 قرارداد با متقاضیان سرمایه گذاري 
در شهرک صنعتي حیدریه منعقد شده که از این تعداد 
53 واحد تولیدي با اشتغالزایي 2000 نفر پروانه بهره 

برداري اخذ کرده اند.

رزمایش حافظان زمین با حضور رییس کل دادگستری استان 
قزوین برگزار شد.به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم 
از قزوین، رزمایش استانی حافظان زمین روز چهارشنبه در 
علی  با حضور  کشاورزی  جهاد  سازمان  باغستان  مجموعه 
شعبانی رییس کل دادگستری، رجحانی معاون امور عمرانی 
استانداری ،حسین رجبی دادستان عمومی و انقلاب قزوین، 
محمدحسین عطایی رییس سازمان جهاد کشاورزی استان و 
سایر مدیران کل و نمایندگان دستگاه های اجرایی، قضایی و 
انتظامی استان برگزار شد. در این رزمایش 40 ضابط قضایی 
به همراه 20 خودرو از دستگاه های امور اراضی، منابع طبیعی، 
محیط زیست، اداره کل مسکن و شهرسازی با هدف صیانت 
از اراضی کشاورزی، منابع طبیعی، آب و خاک تا پایان ایام 
نوروز در استان گشت زنی خواهند داشت. علی شعبانی رییس 
کل دادگستری استان قزوین در این رزمایش اظهار داشت: 
این رزمایش با همت جمعی دستگاههای متوالی در راستای 
سازهای  و  با ساخت  مقابله  و  کشاورزی  اراضی  از  صیانت 
غیرمجاز در استان اجرایی شده است. در پایان این رزمایش 

رژه خودرویی اجرا و عملیات گشت زنی در استان آغاز شد.

 نوجوانان 14 و 16 ساله خلخالی که در حال بازی با مواد محترقه 
در داخل خانه خود بودند، بر اثر انفجار دچار سوختگی شدید شده 

و راهی بیمارستان شدند.
تراس یک خانه مسکونی  این حادثه  ه در  ایرنا،  به گزارش 
آن  اثر  بر  و  افتاد  اتفاق  یئری شهر خلخال  نوعی  در محله 

قسمت هایی از خانه مسکونی آسیب دید.
به گفته رییس بیمارستان امام خمینی خلخال بر اثر انفجار مواد 
محترقه دست ساز یکی از آنها از ناحیه پیشانی و دو دست دچار 
آسیب دیدگی شد و کودک دیگر نیز از چند ناحیه دچار پارگی 

پوست و همچنین سوختگی خفیف شده است.
این در حالی است که طی روزها و ساعات اخیر، فرماندهی 
در  انقلاب خلخال  و  دادستان عمومی  و همچنین  انتظامی 
خصوص ممنوعیت و همچنین عواقب ناشی از حمل، توزیع، 
خرید و فروش و استفاده از مواد محترقه بارها هشدار داده شده 

است.
به گفته مظفر رضایی دادستان عمومی و انقلاب خلخال پیامد 
هرگونه خرید فروش توزیع و استفاده از مواد محترقه که می تواند 
جان شهروندان این شهر را در معرض مخاطره قرار دهد. تا 5 

سال حبس در زندان است.

وزیر ورزش و جوانان از مدیرکل ورزش استان قزوین تجلیل کرد
در مراسمی با حضور وزیر ورزش و جوانان از سه استان برتر در جشنواره شهید 

رجایی تجلیل شد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش 
و جوانان؛ در گردهمایی مدیران کل ورزش و  جوانان سراسر کشور که با حضور 
وزیر ورزش و جوانان برگزار شد از سه استان برتر در جشنواره شهید رجایی تقدیر 

شد.
در دومین روز از گردهمایی مدیران کل ورزش و جوانان با حضور کیومرث هاشمی 

وزیر ورزش و جوانان از مدیران کل ورزش سه استان برتر تقدیر شد.
در این مراسم از عباس علایی مقدم مدیرکل ورزش و جوانان استان قزوین، 
ستوده  نژاد مدیرکل آذربایجان شرقی و بازرگان مدیرکل ورزش استان زنجان 
برای تلاش در عرصه ورزش و کسب عنوان برتر در میلان دستگاههای اجرایی 

در جشنواره شهید رجایی تجلیل شد.

جلسه  در  قزوین  شهر  شورای  اعضای 
را  لایحه  چند  شنبه  سه  روز  علنی 

تصویب کردند.
معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
اسلامی  شورای  قزوین،  از  -پورکاظم 
شهر قزوین با هدف بررسی چند لایحه 
تشکیل  مردم  تالار  در  شنبه  سه  عصر 

جلسه داد.
علی فرمانی رئیس شورای اسلامی شهر 
برای  اظهارداشت:  این جلسه  در  قزوین 
از  تعدادی  توانیم  می  گردشگری  رونق 
حمام های سنتی و تاریخی را خریداری 
رویکرد  با  بازسازی  از  پس  و  کرده 

گردشگری آنها را مورد استفاده قرار دهیم.
فرمانی تصریح کرد: برآورد ما این است هر باب حمام حدود 15 تا 20 میلیارد تومان هزینه 
بازسازی دارد و اگر این کار صورت گیرد می توانیم پس از بازسازی با کمک بخش خصوصی 

به رونق گردشگری کمک کنیم.
وی بیان کرد: باید تعامل دو سویه با میراث فرهنگی داشته باشیم تا کارها بخوبی پیش برود و 

برای منافع عمومی اقدام کنیم.
چند لایحه در جلسه شورای شهر قزوین بررسی شد

به سرانجام  تا  انجام شده  یادآورشد: یک سری مذاکرات  رئیس شورای اسلامی شهر قزوین 
برسیم و تعداد 30 پرونده گره دار در کمیسیون ماده 5 حل شده است که جای قدردانی دارد.

فرمانی بیان کرد: دو پرونده با میراث فرهنگی داریم که اگر با تعامل آن را حل کنیم به نفع 
مردم است.

در ادامه این جلسه چند لایحه مصرح شد و با تصویب اعضا با شهروندان در خصوص برخی 
املاک و اراضی توافق شد.

دادستان قزوین گفت: در سال آینده 
و  مدیران  افزایی  هم  و  همکاری  با 
به  را  قزوین  مردم،  عموم  مشارکت 
خواهیم  تبدیل  خواران  زمین  جهنم 

کرد.
معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
رجبی  قزوین،، حسین  از  -پورکاظم 
بیت  حقوق  حفظ  شورای  درجلسه 

المال افزود: پیرو تاکید رییس کل دادگستری بر جلوگیری از دست اندازی زمین خواران 
به منابع ملی و طبیعی و در راستای حفظ حقوق عامه، در سال آینده با همکاری و هم 
افزایی مدیران و مشارکت عموم مردم، قزوین را به جهنم زمین خواران تبدیل خواهیم کرد.

دادستان قزوین ادامه داد: در سال جاری نیز با مشارکت دستگاه های متولی حفاظت از 
اراضی ملی و منابع طبیعی بیش از 385 هکتار از اراضی ملی و منابع طبیعی رفع تصرف 
شد و بیش از 8 هکتار از حریم و بستر رودخانه نیز آزادسازی شد که نشان از عزم ملی برای 

مقابله با زمین خواری در استان دارد.
رجبی اضافه کرد: برای اولین بار در کشور و به صورت ابتکاری با همکاری اداره کل ثبت 
اسناد و املاک استان، بیش از 26 هزار سند که از سال 1390 در مجموعه قضایی استان 

توقیف شده بود، رفع توقیف شد.
در این جلسه بر آمادگی دستگاه ها برای صیانت از اراضی ملی و کشاورزی و جلوگیری از 

ساخت و ساز های غیر مجاز در ایام نوروز تاکید شد.

از  ثبت بیش  از  استان قزوین  انتظامی  فرمانده 
312 میلیون تردد در محور های ارتباطی استان 

از ابتدای امسال خبر داد.
از  ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم  به گزارش 
قزوین،سردار ابراهیمی در جمع خبرنگاران افزود: 
میزان تردد های ثبت شده نسبت به مدت مشابه 
پارسال 5 درصد افزایش داشته است.وی در ادامه 
نقطه   36 در  گشتی  تیم   40 روزانه  فعالیت  از 

پر تردد و حساس در ایام نوروز خبر داد.فرمانده انتظامی استان گفت: از ابتدای امسال 
تصادفات درون شهری 22 درصد کاهش داشته است.

به گفته سردار ابراهیمی، همچنین در این مدت 65 هزار خودرو شماره گذاری شده است.
وی در ادامه از کشف 3 هزار و 612 کیلوگرم انواع مواد مخدر خبر داد و گفت: میزان 

کشفیات نسبت به مدت مشابه پارسال 13 درصد رشد داشته است.
فرمانده انتظامی استان گفت: در این راستا 3 هزار و 700 نفر قاچاقچی و نگهدارنده مواد 
دستگیر شده اند.سردار ابراهیمی افزود: در بخش پلیس آگاهی هم 19 هزار و 400 متهم 

دستگیر شده اند که 6 هزار و 300 نفر از آنها سارق بوده اند.
به گفته وی، طی یکسال گذشته 742 هزار و 633 تماس با پلیس 110 گرفته که 275 
هزار مورد تماس ها عملیاتی و 67 هزار و 82 مورد هم منجر به مراجعه حضوری شده است.

فرمانده انتظامی استان گفت: در مجموع روزانه 2 هزار و 200 تماس با سامانه 110 انتظامی 
استان تماس گرفته شده است.

وزیر ورزش و جوانان از مدیرکل ورزش 
استان قزوین تجلیل کرد

چند لایحه در جلسه شورای شهر قزوین بررسی شد

استان قزوین را به جهنم زمین خواران 
تبدیل می کنیم

ثبت بیش از 312 میلیون تردد در 
محور های مواصلاتی استان قزوین
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پس از ساعت های طولانی که بدن هیچ مواد غذایی دریافت نکرده است و حالا نیاز به انرژی کافی دارد، اینکه چه غذایی در 
افطار بخوریم تا نیاز بدن را تامین کنیم اهمیت بسیار بالایی دارد. به همین دلیل خوردن غذاهای مقوی و در عین حال سبک 

همچون سوپ، شیر و عسل، آش سبک وکم حبوبات و... باید مورد توجه واقع شود.
به گزارش ایسنا، با توجه به آغاز ماه رمضان رعایت برخی نکات برای وعده افطار بسیار مهم است تا به خوبی از مزایای روزه داری 
برخوردار شوید. در وعده افطار باید ضمن پرهیز از پرخوری، از غذاهای سبک و در عین حال پر انرژی استفاده شود و سعی کنید 
که غذای خود را  به آرامی بجوید.هنگام افطار بدن نیاز به یک منبع انرژی به شکل گلوکز دارد که کاهش قند خون در ساعات 

روزه داری را جبران کند بنابراین مصرف یک لیوان آب گرم، چای کمرنگ و یا یک لیوان شیر گرم همراه با خرما 
یا عسل در شروع افطار، استفاده از غذاهای سبک مثل فرنی، شیربرنج، نان و پنیر و سبزی که یکی از عادات خوب 
غذایی ایرانی است و انواع سوپ کم چرب، آش کم حبوبات و سبک، حلیم بــدون روغن که منبع خوبی از مواد 
نشاسته ای،فیبر،پتاسیم و منیزیوم غذای مناسبی برای افطاردر این ایام است و بسیار برای تامین انرژی مورد نیاز 
می تواند کمک کننده باشد.سیب زمینی آب پز، سبزی های پخته مثل کدو، کلم، گل کلم، هویج و نخود فرنگی، 

تخم مرغ آب پز، کره و عسل نیز غذاهای مناسبی برای افطار هستند.

غذای مناسب برای وعده افطار چیست؟
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آسیب های اجتماعی

امنیت  قرارگاه  تشکیل  از  فراجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس 
توضیحاتی  و  خبرداد   1403 نوروز  آستانه  در  امین  اقتصادی 
کمپانی  کوروش  پرونده  وضعیت  آخرین  خصوص  در  نیز  را 

کرد. ارائه 
خبری  نشست  در  رحیمی  حسین  سردار  ایسنا،  گزارش  به 
با  شد،  برگزار  فراجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  ستاد  در  که 
گفت:   1403 نوروز  و  رمضان  مبارک  ماه  فرارسیدن  تبریک 
قرارگاه  نیز  فراجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  نوروز  آستانه  در 
نوروز  ایام  در  ما  است.  کرده  ایجاد  را  امین  اقتصادی  امنیت 
تعطیلی نداریم، چرا که مجرمان تعطیلی ندارند و ما یک گام 

هستیم. جلوتر  آنان  از 
و   طبیعت  بهار  در  آرامش  تامین  برای  تلاش  داد:  ادامه  وی 

پیش رو است. نوروز  در  پلیس  اولویت های  از  قرآن  بهار 
وضعیت  آخرین  و  اشاره  کمپانی  کوروش  پرونده  به  رحیمی   
پنج  کمپانی  کوروش  پرونده  در  گفت:  و  کرد  تشریح  را  آن 
پرونده  این  البته  و  اصلی شرکت دستگیر شدند  عناصر  از  نفر 

ادامه دارد. به آن  باز است و رسیدگی  همچنان 

شکات  تعداد  درباره  فراجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس 
بیایند  خواستیم  مردم  از  ما  گفت:  نیز  کمپانی  کوروش  پرونده 
نفر   5000 بر  بالغ  تاکنون  که  کنند  ثبت  را  خود  شکایت  و 
البته  و  کردند  ثبت  را  خود  شکایت  شهرستان ها  و  تهران  در 
به پلیس  افرادی شکایت دارند در تهران می توانند  بازهم  اگر 
امنیت  پلیس  به  نیز  شهرستان ها  در  و  فراجا  اقتصادی  امنیت 

کنند. مراجعه  استان  اقتصادی 

درآمد  میزان  درباره  ایسنا  پرسش  به  درپاسخ  رحیمی 
تبلیغات کورورش کمپانی گفت: به جز یکی دو  از  سلبریتی ها 
نفر که در تهران یا کشور حضور نداشتند، در مجموع تا امروز 
و  شده  احضار  فراجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  به  سلبریتی   25
بابت تبلیغ این شرکت را به حساب  قوه قضائیه  وجه دریافتی 
بود.  تومان  میلیون   350 بر  بالغ  آن  جمع  که  کرده اند  واریز 
دارای  یک شرکت  برای  که  کردند  ادعا  نیز  چهرها  این  البته 

است. درستی  ادعای  که  بودند  کرده   تبلیغ  قانونی  مجوز 
از  شده  کلاهبرداری  رقم  و  بدهی  میزان  اینکه  درباره  وی 
رقم  میزان  گفت:  نیز  کمپانی  کوروش  فراری  مدیر  سوی 
تومان  میلیارد   200 تا   180 بین  کنون  تا  شده  کلاهبرداری 

نیست.  نهایی  و  قطعی  رقم  این  البته  است. 
ممنوع الخروجی  از  جلوگیری  دلایل  درباره  همچنین  رحیمی 
مدیر کوروش کمپانی گفت: ما از حدود سه ماه قبل اقداماتی 
نشده  مرتکب  جرم  چون  اما  کردیم  آغاز  خصوص  این  در  را 
فراهم  هم  الخروجی  ممنوع  امکان  نبود  نیز  شکایتی  و  بودند 

. نشد

تحلیل  روزسلبریتی های کوروش کمپانی زیر تیغ 

بحران قفقاز و معمای کریدورهای ترانزیتی
در ماههای اخیر حمله اسرائیل به نوار غزه و کشتار بی رحمانه ای که این رژیم 
تبدیل شده و  به خبر اصلی همه رسانه ها  انداخته  راه  به  علیه مردم فلسطین 
در نتیجه همه بحرانها و اختلافات ارضی- ژئوپلیتیکی دیگر را در حاشیه قرار 

داده است.
هر چند به دلیل طرح مسأله نسل کشی در غزه و بالا بودن شدت درگیریها و 
تلفات در این جنگ، لزوم باقی ماندن آن در رأس تحلیل های سیاسی احساس 
می شود، اما به نظر می رسد، با توجه به تعدد تهدیدات موجود در اطراف مرزهای 
ایران، غفلت از سایر مسائل و مشکلات ژئوپلیتیکی حوزه پیرامونی کشور نیز به 
مصلحت نیست. به ویژه که در زمان اوج گیری یک بحران بین المللی، بسیاری 
از مقامات کشورها می کوشند در سایه تغییر تمرکز افکار عمومی جهانی، اهداف 
و مقاصد منطقه ای خود را که در زمان معمول باید با تحمل فشار و هزینه بالا 
از این  پیش می بردند، در سکوت خبری پیگیری کنند. بحران قفقاز نیز یکی 
مسائل است که عدم غفلت از آن و آمادگی برای مدیریت شرایط در مرزهای 
دیپلماسی کشور  دستگاه  الزامات  از  یکی  باید  منافع کشور،  غربی طبق  شمال 

باشد.
بعد از جنگ سوم قره باغ در شهریور1402 که با پیروزی جمهوری آذربایجان بر 
نیروهای جمهوری خودخوانده قره باغ کوهستانی و پیوستن این منطقه به باکو 
همراه گردید، به دلیل ورود و مداخله بازیگران منطقه ای و فرا منطقه ای و طرح 
موضوع کریدور زنگزور و احتمال تغییرات ژئوپلیتیکی در مرزهای ایران، چالش 
آذربایجان  و  ایران  چند  هر  یافت.  افزایش  تهران  و  باکو  میان  راهبردی  های 
اشتراکات فرهنگی و اقتصادی گسترده ای برای همکاری و شراکت با یکدیگر 
دارند، اما کریدور زنگزور می توانست با حذف دسترسی مرزی ایران به ارمنستان، 
منافع ژئوپلیتیکی و منطقه ای ایران را تحت تاثیر خود قرار دهد و ایران ناچار به 
پذیرش محدودیت های ژئوپلیتیکی جدید برای عبور ترانزیتی از شمال به جنوب 
و بالعکس می شد. به عبارت دیگر، عبور این کریدور از داخل خاک ارمنستان 
مرزهای ایران و روابط با کشور ارمنستان را محدود می کرد و یک نوع خفگی 
ژئوپلیتیک برای کشور به وجود می آورد. بر همین اساس بسیاری از کشورها در 
منطقه که در رقابت استراتژیک با ایران هستند، در کنار کشورهای غربی درباره 
ایجاد این کریدور به توافق رسیده بودند، اما مقامات دیپلماتیک کشورمان بر این 
رویکرد تاکید کردند که این بحران باید با حضور بازیگران منطقه ای و لحاظ 

کردن منافع همه کشورهای منطقه حل و فصل شود.
در چنین شرایطی و با وجود تنش ها و چالش های مختلف، ایران توانست سایر 
کشورهای منطقه به ویژه جمهوری آذربایجان را متقاعد به پذیرش پیشنهادات 
خود کند. درنتیجه بر اساس طرح ایران یعنی همکاری در قالب نشست منطقه 
ای 3+3 با حضور شش کشور ایران، آذربایجان، ارمنستان، روسیه، گرجستان و 
ترکیه و برقراری مسیر ترانزیتی شرقی- غربی جمهوری آذربایجان- جمهوری 

نخجوان از طریق ایران، این چالش مدیریت گردید.
انگلیس،  و  فرانسه  همراه  به  صهیونیستی  رژیم  و  آمریکا  برای  وجود،  این  با 
چرا  نبود؛  قبول  قابل   3+3 فرمت  اساس  بر  قفقاز  صلح  مذاکرات  میز  چینش 
که می توانست منجر به تحقق صلحی پایدار و در نهایت، مسدودسازی مسیر 
مداخله گرایی آنها در معادلات آسیای مرکزی و توسعه حضور ناتو در این منطقه 
شود. بنابراین هر چند موضع رسمی آنها بعد از این نشست، حمایت از صلح و 
ثبات در منطقه بوده، اما رویه عملی آنها بر هم زدن توافقات صورت گرفته در 
نشست تهران و یا پیگیری مسیرهایی است که می تواند به اندازه کریدور زنگزور 

برای ایران تبعات سیاسی- اقتصادی و ژئوپلیتیک داشته باشد.
کشورهای منطقه نیز رویکردهای متفاوتی در قبال این مسأله داشته اند؛ در رابطه 
با موضع روسیه باید گفت جنگ اوکراین تأثیر بسیاری بر رویکرد کرملین نسبت 
به کریدور زنگزور داشته است. در حالی که این کشور بعد از جنگ دوم قره باغ 
در سال 2020، مخالف شکل گیری این کریدور بود و در برابر فشارهای ترکیه 
اثر تبعات  اما حال در  و جمهوری آذربایجان برای ایجاد آن مقاومت می کرد، 
جنگ در اوکراین که باعث مسدود شدن مسیرهای روسیه به سمت غرب شده، 
مقامات روس ها به دنبال مسیرهای مواصلاتی جدید برای تجارت و ارتباط با 
ایجاد  نتیجه به نظر می رسد نگاه روسیه نسبت به  سایر نقاط دنیا هستند. در 
کریدور زنگزور تغییر کرده است؛ هر چند مسکو هنوز به شکل علنی از ایجاد آن 

حمایت نکرده است.
ترکیه نیز که از احیای کریدور زنگزور و تضعیف موقعیت ژئوپلیتیکی ایران نفع 
می برد، خود را در صف طرفداران آذربایجان قرار داده و در این راستا در اواخر 
آذربایجان  جمهوری  رئیس جمهور  اف«،  علی  »الهام  سفر  شاهد   ،1402 بهمن 
به آنکارا بر اساس دعوت رسمی اردوغان بودیم؛ سفری که در طی آن بر لزوم 
افزایش حجم تجارت بین دو کشور، اتحاد ترکیه و جمهوری آذربایجان و البته 
اتحاد جهانی ترک ها و تقویت سازمان کشورهای ترک، تأکید شد. در این راستا 
به نظر می رسد آنکارا به منظور پیشبرد اهداف خود در منطقه قفقاز، تلاش کرده 
تا در ابتکارات چندجانبه مانند تقویت سازمان کشورهای ترک و مسیر حمل و 

نقل بین المللی ترانس خزر مشارکت فعالانه تری داشته باشد.
گرجستان نیز به عنوان تنها کشور منطقه قفقاز که دسترسی مستقیم به دریای 
سیاه دارد، از آب گل آلود بحران قفقاز به دنبال افزایش نقش خود برای ترانزیت 
تجاری است. در نتیجه این کشور به طور مقطعی با سیاست مخالفت ایران با 
ایجاد کریدور زنگزور همراه شده تا توسعه و تقویت کریدور میانی )کریدور حمل 
و نقل بین المللی ترانس خزر( در دستور کار آذربایجان و کشورهای غربی قرار 
بگیرد. این طرح بخشی از برنامه توسعه ارتباطات شرق و غرب است که قلمرو 
روسیه و ایران را دور می زند و کشورهای اروپایی را از طریق ترکیه و گرجستان 

به آذربایجان و پس از آن به شرق و به ویژه چین متصل می کند.
بر این اساس، به نظر می رسد در مقطع کنونی، همسایگان ایران در مرزهای 
شمال غربی کشور با شتاب فزاینده ای به دنبال تثیبت جایگاه خود در کریدورهای 
ترانزیتی و بده و بستانهای سیاسی – اقتصادی به منظور تأمین منافع خود در 
اسفند  اخیر)4  های  هفته  در  نیز  ارمنستان  دیگر،  سوی  از  هستند.  قفقاز  حوزه 
بر کشته شدن چهار سرباز  این کشور مبنی  ادعای وزارت دفاع  از  بعد   )1402
این کشور، عضویت  به مواضع مرزی  آذربایجان  ارمنستانی در حمله جمهوری 
خود در سازمان »پیمان امنیت جمعی« را به حالت تعلیق درآورده و مدعی شده 
که »پیمان امنیت جمعی« در مورد ارمنستان اجرا نشده است؛ رویکردی که می 
تواند به معنای نزدیکی هر چه بیشتر ارمنستان به کشورهای غربی باشد. در این 
شرایط، منطقه قفقاز بار دیگر مستعد درگیری و افزایش تنش است و عدم ورود 
و تدبیر اندیشی جمهوری اسلامی ایران، می تواند سیر تحولات این منطقه را 
بر خلاف منافع و امنیت ملی کشور سوق دهد. به ویژه خطر جدی در این میان، 
پشت کردن جمهوری آذربایجان به توافقاتش با ایران و تلاش مجدد این کشور 

برای احیای کریدور زنگزور از داخل خاک ارمنستان است.
در این راستا در شرایط جدید، جمهوری اسلامی ایران باید نقش توازن گر خود 
و  آذربایجان  ترکیه،  اتحاد  از  جلوگیری  و ضمن  کرده  احیا  را  قفقاز  منطقه  در 
گرجستان برای بی اثر کردن مسیرهای ترانزیتی کشورمان و ایجاد کریدورهای 
جایگزین، از بازگشت گزینه استفاده از زور برای اشغال استان سیونیک ارمنستان 
و بازگشایی کریدور زنگزور از این مسیر، جلوگیری کرده و بر توافقات اخیر خود با 
باکو مبنی بر اتصال جمهوری آذربایجان به نخجوان از داخل جمهوری اسلامی 
برخورداری  واسطه  به  ایران  اسلامی  جمهوری  دیگر  کند.از سوی  تأکید  ایران 
یک  عنوان  به  تواند  می  ارمنستان،  و  روسیه  کشور  دو  هر  با  حسنه  روابط  از 
میانجی در روابط آنها وارد شود و ضمن امتیاز گیری از هر دو طرف برای رعایت 
ملاحظات و منافع کشور در بحث کریدورها و ائتلافهای منطقه ای، مانع تیره تر 
شدن روابط آنها، تمایل دولت ارمنستان به بازی در زمین کشورهای غربی و باز 

شدن پای این کشورها و ناتو به منطقه قفقاز شود.

نشست خبری خانم شهردار منطقه 8 تهران با خبرنگاران 
در شامگاه روز دوشنبه، با سوالاتی درباره اسکان »زنان 

ویژه« برگزار شد.
به گزارش خبرآنلاین، شهردار منطقه 8 تهران، در نشست 
خبری خود درباره خدماتی که یک مددسرای مخصوص 

به زنان ارائه می شود، توضیح داد.
فاطمه تنهایی در این نشست خبری درباره اسکان زنانی 
که نیازمند محل زندگی هستند، گفت: در صورتی که 
زنان نیازمند در شهر تهران در هر وضعیتی نیاز به اسکان 
اضطراری داشته باشند، می توانند با تلفن 137 تماس 

بگیرند و اعلام نیاز کنند.
مددسرای  در  زنان  پذیرش  وضعیت  درباره  تنهایی 
شهرداری تهران گفت: ما یک مددسرای بانوان با ظرفیت 
120 نفر در شهرداری منطقه 8 برای استفاده خانمها در 

اختیار داریم.
او با تاکید براینکه»خانمهای ویژه را در مددسرا پذیرش 
نمی کنیم،« گفت: در مددسرای بانوان منطقه 8، زنانی 
که به نوعی با خانواده مشکل دارند ولی امکان اسکان 
ندارند، به شرط آنکه دارای بیماریهایی مانند ایدز یا اعتیاد 
نباشند و همچنین »خانم ویژه« نباشند، در این مددسرا 

پذیرش و اسکان می شوند.
چه زنانی در مددسرای شهرداری پذيرش می 

شوند؟
تنهایی با تاکید به اینکه مددسرای بانوان منطقه 8، تابلو 
ندارد و نمی خواهیم برای همسایگان مشکلی به وجود 
بیاید، گفت: »این مددسرای 4 طبقه، اخیرا بازسازی شده 
است. این مددسرا دارای امکاناتی مانند اتاق استراحت و 

مادر و کودک، لباسشویی، اتاق معاینه است.«
شهردار منطقه 8 درباره زنانی که در این مددسرا پذیرش 
می شوند، توضیح داد: ممکن است خانمی با همسرش 
دعوا کرده باشد و شوهر او را از خانه بیرون انداخته باشد و 
شب، جایی برای رفتن ندارد، یا خانمی دانشجو باشد و در 
ترمینال مانده باشد و امکان اسکان ندارد در این مددسرا 
پذیرش می شود. برای این اشخاص، در ابتدا مشاوره 
می دهیم. به محض ورود آن خانمها، با آنها مشاوره می 
شود و در صورتی که بیمار، ویژه نباشند و نیاز به خدمات 

اسکان داشته باشند، پذیرش می شوند.
تنهایی با بیان اینکه در این مددسرا 75 مهمان اسکان 
دارند، گفت: همکاران شهرداری این مکان را می شناسند 

و ساز و کار انتقال آسیب دیدگان را می شناسند.
او با ذکر مثالی از زنان ساکن در این مددسرا گفت: ما یک 
مهمان خانم داشتیم که از شهرستان ساوه برای تحصیل 
به تهران آمده بود و جزء دانشجویان نخبه دانشگاه شریف 
بود. او به هر دلیلی نتوانسته بود در دانشگاه خوابگاه بگیرد 
و مشکلات مالی هم داشت. ما 6 ماه او را در این مددسرا 

پذیرش داشتیم تا مشکلاتش حل شود.
تنهایی در پاسخ به خبرگزاری خبرآنلاین مبنی بر اینکه 
»زنان کارگر جنسی که نیاز به اسکان دارند، باید چه 
کنند؟« گفت: شهرداری تهران در مناطق دیگر مراکز 
و اماکن اسکان برای خانمهای ویژه دارد که همکاران 
معاونت فرهنگی اطلاعات بیشتری در این باره دارند. در 
ابتدا، در صورتی که فرد نیازمند به اسکان با شماره تلفن 
137 تماس بگیرد، او را به مددکاران ارتباط می دهند. 
شهرداری با تیم مددکاری قرارداد بسته که کارشناس 
و روانشناس و مددکار دارند و به صورت 24 ساعته در 
مددسرا مستقر هستند و متناسب با وضعیت مددجو، 
به آنها مشاوره می دهند و در نهایت، در صورتی که 
تشخیص دهند، مددجو را به یکی از مراکز شهرداری 

هدایت می کنند.
تنهایی درباره بهینه سازی مراکز اسکان های کارگران در 
شهرداری هم توضیح داد. او با اشاره به اینکه این مراکز 
اسکان، متناسب با شان هیچ انسانی نبود، گفت: محل 
اسکان کارگران را در منطقه 8 بازسازی کردیم. همچنین 
نوسازی شده  اسکانهای کارگری  نما و فضای داخل 
است. سرویس های بهداشتی و حمامها در این مراکز 
برای کارگران رفت و روب، بازسازی و به سازی خواهد 
شد.یکی از این پروژه های مشارکتی با عنوان پروژه 
پارکینگ امیر را به سرانجام رسانده که با بهره برداری 
از این پروژه 500 جای پارک خودرو برای شهروندان 

ایجاد خواهد شد.
برداشت  را  درختان  ها  پروژه  اجرای  برای 

نمی کنیم
تذکر مظفر، رییس کمیسیون بودجه شورای شهر درباره 
پروژه های »قرمز« در منطقه 8 موضوع دیگری بود از 
سوی خبرگزاری خبرآنلاین در این نشست مطرح شد. 
شهردار منطقه 8 در پاسخ به این پرسش گفت: موضوع 
از  ثانی یکی  برگردان خیابان شهید  توقف پروژه دور 
تذکرهای شورا به شهرداری بود. واقعیت آن است که 
الان هم هنوز در آن نقطه شاهد ترافیک هستیم. شخصا 
به آقای مظفر، درباره مشکلات این پروژه توضیح دادم. 
در حقیقت ما نتوانستیم از سازمان حمل و نقل و ترافیک 
مجوز این دوربرگردان را بگیریم. دومین مشکلی که برای 
اجرای این پروژه داشتیم نیاز به جابجایی 150 درخت با 
بن بالا و سن بالای 15 سال بود. ما باید این تعداد درخت 
را از سر راه برداشت می کردیم. موضوعات مربوط به 
درختان و فضای سبز در تهران حساسیت زیادی دارد 
و بر این اساس، پروژه متوقف شده است.شهردار منطقه 
8 همچنین درباره عدم توافق با برخی از مالکان برای 
احداث بوستانی که موضوع تذکر بود، خبر داد و گفت: 
تلاش ما نوسازی بافت فرسوده در منطقه 8 است. در این 
منطقه، 143 هکتار بافت فرسوده وجود دارد که 60 درصد 
آن بازسازی شده است. از مهر 1400، در این منطقه تعداد 
1533 پروانه تخریب و نوسازی صادر شده است که تعداد 
513 پروانه، متعلق به بافت فرسوده و با تجمیع پلاکهای 

فرسوده جهت بازسازی بوده است.

زنان نیازمند به
 اسکان اضطراری، به این 

شماره زنگ بزنند

گرو  در  زباله گردی  معضل  علاج  گفت:  دادگستری  وزیر 
پیوست  به  ویژه  توجه  و  پسماند  مدیریت  قانون  اجرای 

است. فرهنگ سازی  و  رسانه ای 
رحیمی  حسین  امین  دادگستری،  وزارت  از  ایرنا  گزارش  به 
در  دادگستری  وزارت  جایگاه  پسماند،  مدیریت  نشست  در 
و  ذیربط  دستگاه های  هماهنگی  را  پسماند  مدیریت  فرایند 
و  زباله گرد  معضل  رفع  برای  همگرایی  و  هم افزایی  تسهیلِ 

کرد. عنوان  پسماند  مدیریت 
در  دادگستری  وزارت  قانونی  وظایف  به  اشاره  با  وی 
معضل  رفع  علاج  شهروندی،  حقوق  و  کودک  حقوق  حوزه 
مدیریت  قانون  دقیق  و  کامل  اجرای  در  را  زباله گردی 
فرهنگ سازی  پیش رو،  گزینه  تنها  افزود:  و  دانست  پسماند 
مدیریت  قانون  اجرای  و  مبدأ  از  زباله  تفکیک  موضوع 

است. پسماند 
موضوع  در  انسانی  کرامت  به  خدشه  به  اشاره  با  رحیمی 
و  سودجو  افراد  بیگانه،  اتباع  ورود  معضل  و  زباله گردی 
این  ریشه ای  رفع  لزوم  بر  فرایند،  این  به  کودکان  به ویژه 
این  به  ذیربط  دستگاه های  جهادی  و  جدی  ورود  و  معضل 

کرد. تاکید  مساله 

با  مختلفی  دستگاه های  داشت:  اظهار  دادگستری  وزیر 
دخیل  موضوع  این  در  متفاوت  اختیارات  و  وظایف  حوزه 
برای  هم افزایی  و  همگرایی  با  باید  منظر  این  از  هستند، 
جزیره ای  فعالیت  از  و  کرد  حرکت  نظر  مورد  هدف  به  نیل 
نظر  مورد  مطلوب  به  دستیابی  و  اقدامات  تحقق  از  مانع  که 
دقیق  اجرای  همچنین  و  زباله گردی  معضل  رفع  همانا  که 
اذعان  با  کرد.رحیمی  پرهیز  است،  پسماند  مدیریت  قانون 
کسب  یک  به  تبدیل  پسماند  جمع آوری  موضوع  اینکه  به 
به  نیاز  حوزه  این  در  فعالیت  برای  ناگزیر  و  شده  کار  و 

از  باید  افزود:  است،  ذیربط  مراجع  از  لازم  مجوزهای  کسب 
جلوگیری  خصوص  این  در  غیرقانونی  و  زیرزمینی  فعالیت 
تبعات  زمینه  این  در  جامع  و  صحیح  مدیریت  عدم  کرد، 
دستاویزی  و  داشته  اجتماعی  محیطی،  زیست  بهداشتی، 
می کند.وی  ایجاد  معاند  جریان های  و  رسانه ها  برای 
نیازمند  را  مبدأ  از  زباله  تفکیک  و  پسماند  مدیریت  موضوع 
دستگاه های  جدی  همگرایی  و  فرهنگ سازی  ملی،  عزم 
رسانه ای  پیوست  تولید  و  تهیه  افزود:  و  کرد  عنوان  ذیربط 
به  دقیق  و  صحیح  اطلاع رسانی  و  فرهنگ سازی  هدف  با 
دارد،  کننده  تعیین  و  محوری  نقش  زمینه  این  در  شهروندان 
به  توجه  با  و  دارد  واحد  مدیریت  به  نیاز  پسماند  مدیریت 
اختیارات و فرصت  تهران،  برای شهردار  حکم رئیس جمهور 
است. شده  ایجاد  معضل  این  از  گره گشایی  برای  مناسبی 

عملیاتی  واگذاری  ساماندهی  شیوه نامه  نشست،  این  در 
شد  بررسی  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص  به  پسماندها  اجرایی 
وزارت  کشور،  وزارت  سیما،  و  سازمان صدا  از  نمایندگانی  و 
و  رقابت  شورای  زیست،  محیط  حفاظت  سازمان  اقتصاد، 
خود،  نظرات  و  دیدگاه ها  طرح  ضمن  تهران،  شهرداری 

کردند. ارائه  را  گرفته  اقدامات صورت  از  گزارشی 

وزیر دادگستری: علاج معضل زباله گردی در گرو اجرای قانون مدیریت پسماند است

درست از زمانی که صبح از خواب بیدار می شوید تا شب به 
باشد  شلوغ  تان  روز  انقدر  است  ممکن  برگردید،  رختخواب 
در  کنید،  فراموش  را  خوردن  غذا  حتی  ها  چیز  مهمترین  که 
حالی که از جایی به جای دیگر می روی ممکن است وعده 
مراقب  بیشتر  باید  و شما  بیافتد  تان پشت گوش  های غذای 
به  ساده  است  ممکن  چه  ناهاراگر  کردن  فراموش  باشید، 

شود. سلامتی  مشکلات  به  منجر  تواند  می  اما  برسد،  نظر 
باشیم  خالی  معده  با  اگر  خوابیدن  مانند  کارها  بعضی  برای 
از  بعضی  اما  است  بهتر  سلامتی  وبرای  تر  مناسب  بسیار 
3 وعده غذای  باشد. خوردن  نباید معده ما خالی  کارها حتما 
هضم  برای  که  کوچکتر  وعده   6 تا   5 یا  روز  یک  در  اصلی 
قصد  نمناک  سلامت  بخش  در  است،  ضروری  باشد،  آسانتر 
صورت  خالی  معده  با  باید  که  هایی  اجتناب  درباره  تا  داریم 

کنیم. صحبت  گیرد، 
دهید انجام  خالی  معده  با  نبايد  که  کاری   15

دارو: 1.مصرف 
دارد،  قرار  لیست  این  اول  در  خالی،  معده  با  دارو  مصرف 
بیوتیک  آنتی  مصرف  باشد،  خطرناک  واقعا  است  ممکن  زیرا 
تخریب  باعث  است  ممکن  شرایط  این  در  آسپرین  یا  ها 
زخم  مانند  جدی  مسائل  به  منجر  میتواند  که  شود،  روده 

شود. معده 
با غذا مصرف  باید  پزشکی  داروها طبق دستور  برخی  بعلاوه 
یاد داشته  را بهتر جذب کند، پس به  آنها  بتواند  تا بدن  شود 
را در هنگام  آنها  و  توصیه عمل کنید  این  به  باشید که حتما 

کنید. مصرف  غذا 
کردن: 2.کار 

خوب  کس  هیچ  برای  خالی  کاملا  معده  یک  با  کردن  کار 
بیشتر  انرژی  داشتن  برای  سوخت  به  نیاز  شما  بدن  نیست، 
و  ندارد  وجود  کردن  کار  برای  انرژی  آن  بدون  و  دارد 

کرد. خواهد  کند  را  شما  سرعت 
کافی  اندازه  به  و  میخورند  دیر  شام  که  ما  از  برخی  برای 
از شام شب  کافی  است که سوخت  معنی  بدین  نمی خوابند، 
یک  دیگران  برای  ندارد،  وجود  کردن  کار  برای  گذشته 
را  اضافی  انرژی  میوه  یا  ها  آجیل  مانند  سبک  وعده  میان 

رساند. می  شما  بدن  به  دارید  نیاز  که 
فروشگاه: به  3.رفتن 

سبک  غذای  یا  وعده  میان  یک  خرید،  برای  رفتن  از  قبل 
با  اگر  اما  بزرگ.  غذایی  وعده  یک  به  نیاز  بدون  کنید،  میل 
شد  خواهید  ضعف  دچار  احتمالا  بروید،  خرید  به  خالی  معده 
و چون گرسنه هستید ممکن  ندارید،  درستی  انتخاب های  و 
اما  نیستند،  و ضروری  بخرید کهه لازم  هایی  است خوراکی 
خواهید  را  تصمیم  بهترین  باشد  سیر  تان  شکم  که  زمانی 
قند  آمدن  پایین  احتمال  گرسنگی  اثر  در  همچنین  گرفت، 

دارد. وجود  نیز  خون 
کافئین مصرف   .4

در  استاندارد  روتین  یک  صبح  در  چای  یا  قهوه  نوشیدن 
خالی  شکم  با  را  کار  این  اگر  اگرچه  است،  جهان  سراسر 
انجام دهید، سطح اسیدی بدن شما برای ادامه روز بالا می 
یا  معده  زخم  مثل  جدی  مشکلات  باعث  تواند  می  که  رود 

شود. معده  اسید  رفلاکس 
کافئین  خوردن  میکند  عنوان  نمناک  سلامت  بخش  چنانچه 
دلیل  و  داده  افزایش  روز  طول  در  را  استرس  خالی  با شکم 

آن هم به هم خوردن هورمون هایی است که تنظیم آن ها 
اول  که  دارید  نیاز  اگر  است،  وابسته  صبح  غذایی  ماده  به 
کنید،  میل  دیگری  چیز  آن  قبل  حتما  بخورید،  کافئین  صبح 

تست. نان  تکه  یک  مثل 
زايمان اتاق  به  رفتن   .5

زایمان  موقع  که  کنند  نمی  پیشنهاد  معمولا  که  حالی  در 
زایمان  برای  که  دارید  نیاز  هرحال  به  اما  بخورید،  چیزی 
تواند  می  ها  میوه  مثل  غذاهایی  باشید،  داشته  کافی  انرژی 
به علت وجود  پاستا  زیاد کند و غذاهایی مثل  را  انرژی شما 
می  اگر  بخشند،  می  انرژی  مدت  طولانی  در  شما  به  کربن 
که  بخورید  غذاهایی  زایمان  اتاق  به  رفتن  از  قبل  توانید 

کند. تامین  را  شما  انرژی 
مورد  در  خود  پزشک  با  بود،  منتظره  غیر  شما  زایمان  اگر 
را  او  عقیده  و  کنید  صحبت  دهید،  انجام  باید  که  اقداماتی 
نیاز  نوع  با  متناسب  است  بهتر  بپرسید،  مورد  این  در  نیز 

کنید. رفتار  بدنتان 
کردن 6. سفر 

بیشتر  بدنتان  روید،  می  بیرون  خالی  شکم  با  که  زمانی 
های  مکان  که  دانیم  می  ما  همه  شود،  می  بیماری  مستعد 
هاس  اتوبوس  و  ها  فرودگاه  مثل  شلوغی  و  ترافیک  از  پر 
ایمنی  سیستم  هستند،  آلودگی  و  جرم  از  مملو  عمومی 
کنید  بدتر حفظ  شرایط  حتی  و  تب  سرما،  برابر  در  را  بدنتان 

باشید. داشته  متعادل  رژیم  حتما  کردن  سفر  از  قبل  و 
قند خوردن  .7

معده  با  که  زمانی  بنابراین  است،  قند  جذب  آماده  بدن 
کافی  میزان  تواند  نمی  دیگر  بدنتان  خورید،  می  قند  خالی 
کم  باعث  کار  این  نکنید،  مراقبت  اگر  کند،  تولید  انسولین 

شود. می  خون  قند  شدن 
مرکبات و  میوه  8. خوردن 

رفلاکس  یا  هستند   GERD به  مبتلا  که  افرادی  اگر 
کنند،  مصرف  مرکبات  یا  میوه  خالی  شکم  با  دارند،  معده 
شوند،  مواجه  خطرناکی  علائم  و  ها  نشانه  با  است  ممکن 
می  پیدا  کاهش  ها  نشانه  کم  کم  کار  این  از  خودداری  با 
اسید  که  بپردازید  هایی  میوه  خوردن  به  باید  بنابراین  کنند، 
 GERD دچار  اگر  حتی  فرنگی،  توت  مثل  دارند،  کمتری 

دارید. نگه  پایین  را  بدن  اسید  است  بهتر  نیستید، 
بزرگ خريدهای  انجام   .9

در  میزشود  باعث  افتد،  می  شما  خون  گلوکز  که  زمانی 
شوید،  مشکل  دچار  هایتان  گیری  تصمیم  و  رفتاری  حالات 
هرکس  بلکه  افتد،  نمی  ها  دیابتی  برای  تنها  اتفاق  این 
و  خسته  که  کنید  می  فکر  اگر  کند،  تجربه  را  آن  تواند  می 

یا  نکنید  امضا  را  مهمی  قرارداد  هیچ  هستید،  گرسنه  کمی 
کنید  میل  چیزی  اول  نکنید،  فروش  و  خرید  ماشین  و  خانه 

دهید. ادامه  بعد  و 
کردن رانندگی   .10

پشت  خالی  شکم  با  نباید  گفتیم،  بالا  در  که  دلایلی  به 
خود  به  مخصوص  خطرات  کردن  رانندگی  بنشینید،  فرمون 
داشته  را  هوشیاری  حداکثر  کالم  ایمنی  برای  باید  و  دارد  را 
مطمئن  کنید،  رانندگی  به  شروع  که  این  از  قبل  باشید، 
خشکبار  کمی  است  نیست،بهتر  خالی  تان  معده  که  شوید 

باشید. داشته  ماشین  در  ضروری  مواقع  برای 
آدامس جويدن:  .11

و  شود  می  فعال  گوارشی  اسید  میجوید،  آدامس  که  زمانی 
آدامس  این حالت  را تخریب می کند، در  خطوط معده خالی 
افرادی  است  شده  ثابت  شود،  می  معده  ورم  باعث  جویدن 
پیدا  بیشتری  تمایل  مضر  ای  غذاه  به  جوند،  می  آدامس  که 

میوه. و  سبزیجات  تا  کنند  می 
کمتری  ضرر  طبیعی  شیرینی  با  آدامس  جویدن  توصیه: 
سیکلامات  شکر،  حاوی  که  دارد  هایی  آدامس  به  نسبت 
نجوید،  آدامس  دقیقه  ده  از  بیشتر  باشند،  می  اسپرتیم  یا 

است. خالی  تان  معده  اگر  مخصوصا 
التهاب: داروهای ضد  مصرف   .12

دیگر  و  پاراستامول  و  آسپیرین  مثل  التهاب  ضد  داروهای 
مصرف  خالی  معده  با  نباید  را  استروئیدی  غیر  داروهای 
خواهند  حالت  این  در  کمی  تاثیر  تنها  نه  ها  دارو  این  کرد، 
می  وجود  به  فرد  برای  را  جدی  مشکلات  بلکه  داشت، 

آورند.
می  پایین  را  ها   NSAID منفی  تاثیرات  شیر  توصیه: 
مقدار  با  را  توانید قرص  نیست، می  در دسترستان  اگر  آورد، 

بشویید. آب  کافی 
خالی: معده  با  13.خوابیدن 

می  ما  خوابیدن  از  مانع  خون  قند  بودن  پایین  و  گرسنگی 
کمبود  باشد،  سطحی  ما  خواب  که  شوند  می  باعث  و  شوند 
به  دهد،  می  افزایش  را  گرسنگی  هورمون  سطح  خواب 
خوریم،  نمی  شام  که  روزی  فردای  که  است  دلیل  همین 

داریم. غذا  به  میل  همیشه  از  بیشتر 
نیست،  مناسبی  روش  اصلا  خواب  از  قبل  پرخوری  توصیه: 
و  منیزیم  حاوی  زیرا  است،  لبنیات  مصرف  راه  بهترین 
هدیه  شما  به  را  راحتی  خواب  مواد  این  باشند،  می  کلسیم 

دهند. می 
. جرو بحث کردن:  14

می  ما  خونسردی  از  گرسنگی  که  اند  کرده  ثابت  محققان 
انرژی  به  نیاز  کردن  کنترل  است  این  هم  آن  علت  کاهد، 

شود. نمی  حاصل  خالی  معده  با  انرژی  که  دارد 
ندارید،  خوردن  برای  وقت  بحث  جرو  از  قبل  اگر  توصیه: 
نیز  مقابل  طرف  به  را  آن  و  بخورید  گرم  نوشیدنی  یک 
می  تر  دوستانه  را  شما  گفتگوی  کار  این  دهید،  پیشنهاد 

. کند
15. خوردن غذا های تند و ادويه دار:

معده  بخورید،  دار  ادویه  و  تند  غذای  گرسنگی  هنگام  اگر 
باید  شد،  خواهد  کننده  نگران  و  جدی  مشکلات  دچار  شما 
ترکیب شود و  ادویه  با  بتواند  تا  باشد  ای در معده شما  ماده 

شود. جلوگیری  سوزش  از 

کارهای که نباید با معده خالی انجام داد
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اتفاق  مصدومیت  پایان  با  پورتو  ایرانی  ستاره 
کرد.تصمیم  تجربه  آرسنال  مقابل  را  غیرمنتظره ای 

ناباورانه علیه طارمی در امارات
به گزارش »ورزش سه«، مهدی طارمی پس از اینکه 
نتوانست همراه با تیم ملی ایران به فینال جام ملت های 
آسیا راه پیدا کند، در بازگشت به پرتغال و اردوی پورتو 
فقط در یک دیدار مقابل آروکا به عنوان یار جانشین به 
میدان رفت و پس از آن حدود یک ماه از میادین دور 
بود تا اینکه دیشب دوباره برابر آرسنال حضور تعویضی 

در زمین داشت و شب تلخی را سپری کرد.
ستاره ایرانی پورتو که پس از یک مسابقه نیمکت نشینی 
و پنج مسابقه پیاپی دوری از فهرست نفرات تیمش به 
علت مصدومیت، به دوری یک ماهه اش از میادین 
پایان داد و در دقیقه 88 مسابقه شب گذشته مقابل 
آرسنال در لیگ قهرمانان اروپا به میدان رفت، اتفاق 
عجیبی را در شب ناکامی و حذف تیمش در ضربات 

پنالتی مواجه شد.
مهدی طارمی پس از غیبت در مسابقه رفت مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا، شب گذشته 
در بازی برگشت دوباره به فهرست پورتو اضافه شد 
و در شرایطی به زمین آمد که شانس درخشش در 
وقت های اضافه 30 دقیقه ای را داشت ولی فقط یک 
فرصت جدی به دست آورد، اما در ضربات پنالتی پشت 

هیچ کدام از توپ ها قرار نگرفت.
ستاره ایرانی پورتو چهار شب پس از اینکه در 9 آبان 
1402 در بازی هفته دهم لیگ برتر پرتغال مقابل تیم 
استوریل پنالتی مهمی را از دست داد و با نتیجه یک 
بر صفر شکست خوردند، در مسابقه دور گروهی لیگ 
قهرمانان اروپا برابر رویال آنتورپ بلژیک با تصمیم 
سرخیو کونسیسائو پنالتی نزد و اوانیلسون جای او را 

گرفت که هم چنین شرایطی برای او پیش آمد.
طارمی که بعد از آن اتفاق فقط یکبار در رقابت های 
لیگ کاپ پرتغال مقابل لیکسوئس دسته دومی پنالتی 
زد و در بازی تیم ملی ایران برابر قطر در نیمه نهایی 
جام ملت های آسیا نیز با وجود حضور در زمین پشت 
ضربه پنالتی قرار نگرفته بود، هم در جدال حساس با 
آرسنال جزو پنالتی زنان نبود تا در نهایت تیمش هم از 

چمپیونز لیگ کنار برود.
تیم فوتبال پورتو که در مسابقه رفت مقابل توپچی ها 
به برتری یک بر صفر رسید ولی در طول 120 دقیقه 
در ورزشگاه امارات لندن با نتیجه یک بر صفر شکست 
خورد تا کار به ضربات پنالتی کشیده شود و در نهایت 
هم آرسنال با برتری 4 بر 2 طلسم شکنی کند و به 

جمع هشت تیم نهایی لیگ قهرمانان اروپا برسد.
سهم دو تیم در ضربات پنالتی 4 ضربه بود که وندل و 
گالنو، دو ستاره پورتو ضربات دوم و چهارم را از دست 
دادند ولی نکته مهم اینجا بود که مهدی طارمی با نظر 

کونسیسائو جزو پنالتی زنان قرار نگرفت.
مهدی طارمی که در چهار ماه و نیم گذشته فقط یک 
پرتغال  لیگ کاپ  کم ارزش  رقابت های  در  را  پنالتی 
تبدیل به گل کرده و طی فصول اخیر پنالتی زن اول 
پشت ضربه  مقطع  حساس ترین  در  بود،  تیم هایش 
پنالتی قرار نگرفت تا مقابل آرسنال مغلوب شوند و از 

لیگ قهرمانان کنار بروند.

بهادری مطرح کرد؛ مذاکرات برای واگذاری سرخابی ها به دو بانک غیردولتی
سخنگوی دولت گفت: توافق شد وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی در خصوص واگذاری سرخابی ها 
مذاکراتی را با هیئت های عامل بانک ها داشته باشند، پیش بینی می کنیم در چند روز آتی به توافق با این دو 

بانک غیردولتی برسیم.
به گزارش تسنیم، علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در حاشیه جلسه دولت، اظهار داشت: برای واگذاری 
استقلال و پرسپولیس بارها از سوی سازمان خصوصی سازی آگهی انجام شد تا بخش خصوصی وارد شود، 

در نهایت پیشنهادی ارائه شد که برای تسریع مجوزی داده شود تا مشکل حقوقی دو باشگاه به خاطر مالک واحد داشتن برطرف 
شود.وی افزود: دولت به هیئت واگذاری مجوز داد تا از این ظرفیت قانونی استفاده کند، هیئت واگذاری دیروز به این نتیجه 
رسید که از این مجوز استفاده نکند، مذاکرات اولیه ای با دو بانک غیردولتی در این خصوص صورت گرفته است.سخنگوی 
دولت گفت: توافق شد وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی در این خصوص مذاکراتی را با هیئت های عامل بانک ها داشته 

باشند، پیش بینی می کنیم در چند روز آتی به توافق با این دو بانک غیردولتی برسیم.

تاج: 4 بار مردم را خنداندیم؛
 هتل 5ستاره را هم افتتاح می کنیم

رئیس فدراسیون فوتبال با ابراز رضایت از عملکرد تیم ملی در جام 
ملت های آسیا 2023 گفت که این فدراسیون 4 بار مردم را خندانده 

است.
عادی  عمومی  مجمع  در  تاج  مهدی  تسنیم  خبرگزاری  گزارش  به 
رئیسه،  هیئت  فیفا،   ،AFC نمایندگان  از  گفت:  فوتبال  فدراسیون 
ارزیابی  می کنم.  تشکر  و...  حسابرس  بازرس،  مجمع،  اعضای 
در  داریم.  فیفا  و   AFC در  خوبی  شرایط  که  است  این  خودم 
تصمیم گیری های خاصی که انجام می شود در AFC حضور داریم 

تا آنچه قانون اجازه می دهد برای فوتبال کشور تأمین کنیم.
اساسنامه  تدوین  برای   AFC اجرایی  هیئت  اخیراً  داد:  ادامه  وی 
است که  برای هر کشوری مهم  است که  گرفته  جدید تصمیماتی 
عضوی در آن داشته باشد، فقط بحث اساسنامه نیست و قرار است 
در  نماینده  به عنوان  را  براتی  شود.  بازنگری   AFC آیین نامه  کل 
یک  نیز   AFC اخلاق  و  استیناف  کمیته  در  داریم.  بخش  این 
ایرانی به اسم بیگلری حضور دارد. در 16 کمیته عضو داریم که در 

برنامه ریزی AFC مؤثر است.
حرفه ای  مجوز  صدور  بحث  در  کشور  داخل  در  کرد:  تصریح  تاج 
تعلیق بودیم که خوشبختانه مجوز حرفه ای در اختیار خود فدراسیون 
قرار گرفته است، کنار آن، فدراسیون نمایندگانی را به AFC برای 
خوبی  ارتباط  است.  کرده  معرفی  استیناف  و  بدوی  کمیته  تشکیل 
تنها  داریم.  همکاری  به  تمایل  و  داریم  منطقه  کشورهای  همه  با 
کشوری که برای رفت وآمد داشتیم، عربستان بود که کار مثبتی انجام 

شد و دوباره میزبانی ها داده شد.
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: نتایج خوبی در جام ملت های آسیا با 
مربی ایرانی کسب کردیم و در فوتبال ساحلی با مربی ایرانی نتایج 
خوبی گرفتیم. 4 بار مردم را خنداندیم که فقط از فوتبال برمی آید. 
بود،  جهانی  جام  در  برزیل  با  نوجوانان  تیم  دیدار  بازی ها  از  یکی 

دومی بازی با ولز در جام جهانی 2022، سومی دیدار با ژاپن در جام 
ملت های آسیا و آخری فوتبال ساحلی. در فوتبال ساحلی، قهرمانی 
دست ما بود که افتاد. با امکاناتی که داریم نتایج خوبی رقم زدیم. 
در فوتبال دنیا با 5 امتیاز اختلاف نسبت به ژاپن، دوم آسیا هستیم. 
در فوتبال ساحلی در رده پنجم دنیا قرار داریم، در فوتسال ششم دنیا 
هستیم که شرایط بسیار خوبی است. در فوتسال بانوان قهرمان آسیا 

هستیم. جمع بندی خودم این است که اتفاقات مثبت بوده است.
بخش  در  کرد:  خاطرنشان  فدراسیون  این  عملکرد  از  دفاع  با  تاج 
انجام داده است. روز گذشته  زیرساختی، فدراسیون کارهای مثبتی 
که  گرفتیم  را  فوتبال  فدراسیون  ساختمان  ساخت  مجوز  مجمع  از 
همین الآن نیز کارها را انجام می دهند تا ساختمان بسیار شیک برای 
فدراسیون انجام شود. کمپ تیم های ملی شرایط بسیار خوبی دارد و 
همین هتلی که الآن حضور داریم بازسازی جدی در آن خواهد شد. 
دو روز دیگر هتل پنج ستاره را در کمپ تیم ملی افتتاح می کنیم تا 
تیم ملی بزرگسالان برای بازی با ترکمنستان در بازی های مقدماتی 
جام جهانی از آن استفاده کند. در هتل، همه چیز را تجهیز کرده ایم، 

برای  هتل  از  و  می شود  گذاشته  آن  روی  فوتبال  اسم  که  هتلی 
تیم های ملی بی نیاز می شویم. هتل را می توانیم در اختیار باشگاه ها 
برای درآمدزایی برای فدراسیون فوتبال بگذاریم. مجموعه پک را از 

گذشته داشتیم و دو زمین خوب هم در اختیار داریم.
رمضان  مبارک  ماه  در  چون  فدراسیون  مجمع  گفت:  پایان  در  تاج 
خردادماه  می خواهد    AFC اما  شد،  برگزار  آن لاین  به صورت  بود، 
زیادی  بسیار  اینکه مصوبات  کند، ضمن  برگزار  به صورت حضوری 
دارد و می خواهد در رابطه با نوجوانان، جوانان، بزرگسالان و بانوان 

و... تصمیم گیری کند.
در  هرچه  گفت:  مجمع  پایانی  بخش  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
مورد  تنها یک  به تصویب رسید،  در مجمع  داشت  قرار  کار  دستور 
وجود داشت )رأی ندادن به سرپرست نایب رئیسی فدراسیون( که باید 
از خانم منظمی تشکر کنم ولی حق مجمع است که باید تصمیم گیری 
کند. بار دیگر از خانم منظمی تشکر می کنم که کارهای مؤثری در 
فیفا که حضور دارد، تشکر  نماینده  آندره ،  از  انجام داد.  بانوان  امور 
می کنم. ان شاء الله فوتبال کشور شرایط بهتری در سال آینده داشته 
باشد. حال عمومی فوتبال خوب است و امیدوارم بهتر از این شویم.

شد.  خواهد  بهتر  فوتبال  رونق  آینده،  سرفصل  در  شد:  یادآور  وی 
رویدادهای مهمی در پیش داریم که آغاز آن دوم فروردین برای تیم 
جام جهانی  مقدماتی  به سمت  دوباره  است، سپس  بزرگسالان  ملی 
می رویم و پس از آن لیگ از سر گرفته می شود. مهم تر از اینها باید 
از فیرپلی مالی عزیزان تشکر کنم، هرچند به خیلی از موارد پرداخت 
وزارت  و  است  کرده  ابلاغ  را  مالی  فیرپلی  قانون  نیز  دولت  نشد. 
ورزش و جوانان مکلف به اجرای آن است. از وزیر ورزش و معاونان 
وزارتخانه برای توسعه فوتبال تشکر می کنم. امیدوارم در بحث مجوز 
حرفه ای بهترین سهمیه ها را کسب کنیم و سال آینده نیز در همه 

ورزشگاه های لیگ برتر، مسابقات را با VAR برگزار کنیم.

خطر بزرگ برای رکورد
 بردهای متوالی الهلال

کونسیسائو: ما شایسته صعود
 بودیم، نه آرسنال!

تیم نیو سنتز ولز با 26 پیروزی متوالی در 
تعقیب الهلالی است که رکورد بیشتری برد 

پشت سر هم تاریخ را به نام خود ثبت کرد.
به گزارش »ورزش سه«، الهلال با پیروزی 
پرهیجان و قاطع خود مقابل الاتحاد در دور 

برگشت مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا، موفق شد رکورد »جهانی« 
ثبت شده توسط تیم ولزی نیو سنتز را در تعداد دفعات کسب پیروزی متوالی بشکند.

نیو سنتز در فصل 2016 – 2017 موفق شد به رکورد کسب 27 پیروزی متوالی 
در تورنمنت های مختلف دست پیدا کند اما تیم پرقدرت الهلال شب گذشته در 
بیست و هشتمین دیدار متوالی موفق شد برنده از زمین خارج شود و الاتحاد را در 

استادیوم الجوهرة شکست دهد.
البته الهلال در شرایطی موفق به ثبت این رکورد شد که ممکن است خیلی زودتر از 
آن چیزی که تصور می شد، دستاورد شاگردان ژسوس از آنها پس گرفته شود چرا 
که تیم نیو سنتز تا به امروز موفق به ثبت یک رکورد دیگر شده و در 26 دیدار قبلی 

خود برنده از زمین خارج شده و در تعقیب الهلال است.
آبی های ریاض برای اینکه دستاورد مهم کسب شده را خیلی زود به تیم ولزی پس 
ندهند، باید به تلاش خود ادامه دهند و در بازی های پیش رو به روند پیروزی های 

خود ادامه دهند و امیدوار به لغزش تیم عجیب و غریب نیو سنتز باشند.
الهلال به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا راه یافت و در بازی رفت روز 
شانزدهم آوریل در شهر العین به مصاف این تیم اماراتی خواهد رفت و بازی برگشت 
نیز 23 همان ماه در ریاض برگزار خواهد شد. الزعیم در حال حاضر در جدول رده 
بندی لیگ حرفه ای عربستان نیز صدرنشین است. آنها در 23 مسابقه خود، تنها 
در 2 دیدار به نتیجه تساوی دست یافته اند و در 21 مسابقه دیگر برنده از زمین 

خارج شده اند.
آخرین توقف الهلال در هفته هفتم بود. در دیداری که آنها در شهر ابها به مصاف 
این تیم رفتند و تیم ژسوس با نتیجه یک بر یک به تساوی رسید. اولین تساوی 
آبی های ریاض نیز در هفته دوم بود که آنها مقابل الفیحاء متوقف شدند.پیروزی 
های متوالی این تیم از مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی و دیدار مقابل الجبلین 
آغاز شد که آنها به سختی و با یک گل به پیروزی دست پیدا کردند. آنها سپس در 
مسابقات بعدی خود به صورت متوالی از سد حریفان عبور کردند تا اینکه الهلال به 

تیمی تبدیل شد که بیشترین پیروزی های متوالی در تاریخ باشگاه را داشته است.
الهلال با کسب 16 پیروزی متوالی در رقابت های لیگ حرفه ای عربستان، 9 
پیروزی متوالی در لیگ قهرمانان آسیا و 3 پیروزی در جام حذفی به رکورد 28 برد 
متوالی دست یافته و تیم ژسوس فعلا رکورد بیشترین پیروزی متوالی تاریخ فوتبال 

را به نام خود سند زده است.

سرجیو کونسیسائو، سرمربی پورتو، معتقد 
است که صعود به مرحله یک چهارم نهایی 

لیگ قهرمانان حق این تیم بود.
دیدار  در  پورتو  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
از مرحله یک هشتم رقابت های  برگشت 

لیگ قهرمانان اروپا روبروی آرسنال به میدان رفت و با قبول شکست برابر این 
تیم از صعود به مرحله بعدی بازماند. 

این تیم موفق شده بود بازی رفت را 0-1 برنده شود و در بازی برگشت هم 
یک گل دریافت کرد تا تکلیف تیم صعود کننده به مرحله بعدی در وقت اضافه 
و ضربات پنالتی مشخص شود و عملکرد نه چندان خوب این تیم در پنالتی ها 

باعث شد که آرسنال راهی مرحله یک چهارم نهایی شود. 
به سوالات  و  بازی در نشست خبری حاضر شد  پایان  از  کونسیسائو پس 

خبرنگاران پاسخ داد. 
شرایط بازی: ما بازی خوبی که در دیدار رفت داشتیم را تکرار کردیم و می توانستم 
در 90 دقیقه گل بزنیم و مساوی کنیم که منصفانه ترین نتیجه بود. برابر آرسنال 
که 13 گل در سه بازی اخیرش زده است، هر تیمی به سختی موقعیت گل 
خواهد داشت. ما باعث افتخار فوتبال پرتغال و باشگاه پورتو شدیم. باعث تاسف 

است که توانستیم صعود کنیم. اگر تیمی شایسته صعود بود، تیم ما بود. 
استفاده از عملکرد خوب در این بازی در ادامه فصل: در حال حاضر خیلی ناامید 
هستیم چون شکست سخت است. ترکیبی از احساس غرور و ناامیدی و ناراحتی 
داریم چون من احساس می کنم که می توانستیم در این رقابت ها بالاتر برویم. 
تیمی جوان داریم که در حال پیشرفت است و در نهایت هم مشخص شد که با 

کوچک ترین اشتباه باید تاوان داد. 
تاثیر این شکست و 120 دقیقه بازی روی دیدار بعدی: فوتبال همین است. 
ما بازیکنان خوب و نیمکت خوبی داریم که شخصیت خودشان را به نمایش 
می گذارند و حالا باید در دو رقابت دیگری که مانده است برای قهرمانی تلاش 
کنیم. در لیگ عقب هستیم و کار سختی داریم اما غیرممکن نیست چون هنوز 

27 امتیاز دیگر داریم که باید کسب کنیم. 

خط و نشان کاسترو: تا کنون اخراج 
نشدم و نمی ترسم!

کاسترو در پایان بازی با العین عنوان کرد از 
اخراج شدن هراسی ندارد چون می داند تمام 

تلاشش را کرده است.
به گزارش »ورزش سه«، تیم فوتبال النصر 
بازی های  از مهم ترین  عربستان در یکی 

تاریخ باشگاه خود برابر العین به پیروزی رسید اما شکست در پنالتی ها سرمربی 
پرتغالی این تیم را در آستانه اخراج قرار داد.

کاسترو، سرمربی النصر، در نشست خبری بعد از بازی در باره بازی گفت: 
می توانستیم راهی دور بعد شویم. لحظات سختی را تجربه کردیم. باید به 
بازیکنان به خاطر نمایش خوبی که در این بازی داشتند تبریک بگویم. ما 
توانستیم شکست دیدار رفت را جبران کنیم و پیروز بازی شویم اما در نهایت 
در ضربات پنالتی شکست خوردیم.او در ادامه گفت: 30 فرصت گلزنی روی 
دروازه حریف خلق کردیم. بازی ای کاملا هجومی  به نمایش گذاشیم. العین در 
نخستین ضد حمله اش دروازه ما را باز کرد. در نیمه دوم بهتر بازی کردیم و به 
نظرم عدالت اجرا نشد. النصر اشتباه فردی زیادی داشت. به نظرم شما هم با من 
هم عقیده هستید که ناکامی ما در بازی امشب به خاطر اشتباهات فردی بود و نه 
تاکتیکی. ما مصدومان زیادی داشتیم و در کنار آن چند بازیکن تیم هم به خاطر 
محرومیت نتوانستند بازی کنند. نواف و سلطان الغنام به همراه لاپورت نبودند 
و طبیعی است که در خط دفاعی انسجام لازم را نداشته باشیم.کاسترو در پایان 
درباره احتمال اخراج شدنش گفت: ما ضربات پنالتی را تمرین کردیم و خود این 
بازیکنان خواستار زدن پنالتی شدند. بدشانس بودیم و توپ های ما به گل تبدیل 
نشد. من اینجا هستم تا به النصر کمک کنم. من از خودم و عملکرد بازیکنان 
راضی هستم. در طول 27 سال دوران مربیگری ام اخراج نشده ام و تیم هایم را 
در نصف راه ترک نکرده ام زیرا کسی که با من کار می کند به خوبی می داند که 

برای موفقیت تیم سخت کار می کنم و از چیزی نمی ترسم.

کاویانی نژاد ملی پوش گزینشی آسیایی؛
 همه در انتظار واکنش اتحادیه جهانی به کشتی جنجالی

امین کاویانی نژاد به طور قطع نماینده وزن 77 کیلوگرم تیم ملی فرنگی 
کشورمان در مسابقات گزینشی آسیایی خواهد بود که طی یک ماه آینده 

در قرقیزستان برگزار خواهد شد.
علیرضا  آنکه  از  بعد  تسنیم،  خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  گزارش  به 
مُهمدی با قهرمانی در مسابقات قهرمانی کشور و سپس کسب مدال 
در تورنمنت بین  المللی، حضور خود را در رقابت های گزینشی آسیایی 
در وزن 87 کیلوگرم قطعی کرد، برای انتخاب ملی پوش 77 کیلوگرم 
اعزامی به قرقیزستان، کادر فنی تیم ملی تصمیم گرفت چهار کشتی  گیر 
را به تورنمنت وهبی امره ترکیه اعزام کند، جامی که 17 و 18 اسفند ماه 

در آنتالیا برگزار شد.
تیم ملی کشتی فرنگی در مسابقات جهانی 2023 بلگراد با پنجمی مهدی 
محسن نژاد در 60 کیلو، سومی محمدرضا گرایی در 67 کیلو، سومی 
محمدهادی ساروی در 97 کیلو و طلای امین میرزازاده در 130 کیلوگرم 
در چهار وزن سهمیه المپیک گرفت و محمدعلی گرایی و ناصر علیزاده 

در دو وزن 77 و 87 کیلوگرم سهمیه نگرفتند.
بنابراین پیش از انتخاب نماینده این دو وزن تیم ملی فرنگی در مسابقات 
قهرمانی آسیا، اولویت انتخاب آماده ترین و بهترین ها برای حضور در 

گزینشی آسیایی است که ماه آینده همزمان با قهرمانی آسیا در بیشکک 
قرقیزستان برگزار می شود.امین کاویانی نژاد که از شرکت در مسابقات 
قهرمانی کشور به دلیل کسب نشان نقره بازی های آسیایی معاف شده 
بود، به همراه امیر عبدی قهرمان 77 کیلوگرم مسابقات کشوری، علی 
اسکو نفر دوم و محمدرضا مختاری نفر سوم کشوری به این رقابت ها 
اعزام شدند که از این جمع اسکو در سمت دیگر جدول فینالیست شد و 

امین کاویانی نژاد، امیر عبدی را برد و مختاری هم کاویانی نژاد را شکست 
داد که بعد از کشتی جنجالی نیمه نهایی بین مختاری و کشتی گیر ترک 
و دیسکالیفه شدن هر دو نفر، کاویانی نژاد با یک برد فینالیست شد و مدال 
طلا را با شکست اسکو از آن خود کرد.به این ترتیب نفر برتر در جمع سه 
نفره محمدرضا مختاری بود که دیسکالیفه شده و فدراسیون هم تعلیقش 
کرد. این احتمال در مورد او مطرح است که از سوی اتحادیه جهانی نیز 
با محرومیت مواجه شود، بنابراین امین کاویانی نژاد که بعد از دیسکالیفه 
شدن مختاری، با شکست اسکو قهرمان این وزن شد، نفر منتخب تیم 
ملی برای حضور در مسابقات گزینشی آسیایی است.بعد از آن باید دید 
آیا مختاری با محرومیت از سوی اتحادیه جهانی مواجه خواهد شد یا نه 
و اگر امین کاویانی نژاد سهمیه المپیک را در بیشکک نگرفت، احتمالات 

جدیدی در این وزن مطرح می شود؟
هنوز جلسه کمیته انضباطی دوم در مورد وقایع جام وهبی امره نیز تشکیل 
نشده است که گفته شده در حضور محمدرضا مختاری به انجام خواهد 
رسید و به نظر می رسد فدراسیون بیشتر منتظر واکنش اتحادیه جهانی 
است. این در حالی است که محرومیت محمدعلی گرایی از سوی اتحادیه 

جهانی هم سیزدهم فروردین به پایان می رسد.

شاید به بالاتر از »دمیر« فکر کنیم
 مذاکره ای با داخلی ها نداشتیم

رییس فدراسیون بسکتبال با تاکید بر اینکه هنوز در مورد »هاکان 
مربی  به  شاید  گفت:  است،  نرسیده  شخصی  جمع بندی  به  دمیر« 
بالاتر از دمیر هم فکر کنیم اما با در نظر گرفتن مسایل مالی.جواد 
داوری رییس فدراسیون بسکتبال در گفت و گو با مهر به عملکرد 
آسیا  کاپ  انتخابی  نخست  پنجره  دیدار  دو  در  بسکتبال  ملی  تیم 
بررسی  برای  فنی  کمیته  نشست  برگزاری  به  اشاره  با  و  پرداخت 
این موضوع و همچنین »هاکان دمیر«، در مورد این مربی و ادامه 

همکاری با او توضیح داد.
تمرينی  شرايط  آسیا  کاپ  انتخابی  آغاز  برای  ملی  تیم 

ايده آل نداشت
وی با یادآوری اینکه اولین دیدار تیم ملی در پنجره نخست انتخابی 
ترکیب  دیدار  آن  برای  گفت:  شد،  برگزار  قطر  برابر  آسیا  کاپ 
غرب  در  گرگان  درگیری شهرداری  خاطر  به  ملی  تیم  اردونشینان 
آسیا و همچنین وضعیت لژیونرها، تدریجی و دیر کامل شد. در واقع 
فرصت برای تمرین با شرایط ایده آل کم بود در حالیکه قطری ها با 

بهترین شرایط ممکن آماده بازی و سفر به تهران شده بودند.
قطر شرايطی متفاوت و کاما بهتر از ايران داشت

رییس فدراسیون بسکتبال خاطرنشان کرد: قطر یک تیم چند ملیتی 
برابر ایران بود. مهمتر اینکه ترکیب این تیم کاملا منسجم بود چراکه 
بود.  شده  انجام  تورنمنت  دو  در  حضور  از  بعد  تهران  به  سفرشان 
شرایط قطری ها با ایران کاملا متفاوت بود با این حال توانستیم این 
تیم را ببریم. مشکلاتی هم که در جریان بازی با آن مواجه شدیم به 

خاطر همین مسائل بود.
ملی پوشان مقابل هند منطقی بودند

داوری با تاکید بر قابل قبول بودن عملکرد تیم ملی بسکتبال برابر 
هند گفت: عملکرد ملی پوشان مقابل هند کاملا خوب و راضی کننده 
بود. آنها خیلی ایده آل و منطقی برابر این تیم بازی کردند و امتیاز 

آن را از آن خود کردند.
نداشتن ديدار تدارکاتی هم مشکل بود

قطر  مقابل  پوشان  ملی  عملکرد  »البته  اینکه  به  واکنش  در  وی 
که  کسانی  گفت:  نکرد«،  جلب  را  ها  خیلی  رضایت  و  بود  پرانتقاد 
با  که  شوند  می  متوجه  بشناسند،  را  رشته  این  و  باشند  بسکتبالی 
شرایط تمرینی که تیم ملی داشت، این عملکرد خیلی دور از انتظار 

نبود با این حال توانستیم امتیاز بازی را بگیریم. 
ملی پوشان پیش از دیدار با قطر 50 روز با هم تمرین نداشتند که 
از آنها انتظار بالا داشته باشیم. ضمن اینکه بر خلاف حریف، دیدار 
آنها  اینچنین  عملکرد  دلایل  از  یکی  اصلا  نداشتند.  هم  تدارکاتی 

همین موضوع بود.
شرايط برگزاری اردوی زودتر را نداشتیم

رییس فدراسیون بسکتبال افزود: از طرفی به خاطر پیگیری لیگ، 

حضور ملی پوشان در مسابقات و لژیونر بودن دو نفر از آنها امکان 
زودتر اردو نبود و اصلا نیازی هم نبود چون از حیث آمادگی بازیکنان 

مشکلی نداشتند.
فقط من در مورد »دمیر« تصمیم نمی گیرم

داوری در مورد »هاکان دمیر« و وضعیت این مربی ترکیه ای برای 
ادامه همکاری با فدراسیون بسکتبال به عنوان سرمربی تیم ملی نیز 
توضیح داد و گفت: در مورد دمیر و تصمیم گیری در مورد او، من به 
عنوان رییس یک بخش موضوع هستم. بخش دیگر مربوط به هیات 
رییسه و همچنین کمیته فنی و بررسی ها و تصمیماتش مربوط می 
شود. این کمیته امروز )سه شنبه( تشکیل می شود تا عملکرد تیم 

ملی را بررسی کند.
تصمیم گیری در مورد دمیر بعد از جلسات فنی

وی با تاکید بر اینکه هنوز تصمیمی شخصی در مورد هاکان دمیر 
نگرفته است، گفت: باید این را در نظر داشت که تغییراتی در تیم ملی 
داشتیم و درکل شرایط  اجباری  ایجاد شده است. جابه جایی های 
فنی  موضوعات  به  هنوز هم  است.  متفاوت  قبل  با  ملی  تیم  امروز 
باید برگزار  با تیم ملی ورود نکرده ایم. جلسات کمیته فنی  مرتبط 
او  جایی  جابه  یا  بادمیر  همکاری  ادامه  مورد  در  آن  از  بعد  و  شود 

تصمیم بگیریم.
شايد مربی بالاتر از دمیر بخواهیم

رییس فدراسیون بسکتبال همچنین با بیان اینکه سال 2024 از حیث 
انتخابی کاپ آسیا برای مان سرنوشت ساز است و در سال 2025 
آسیا شویم،  وارد کاپ  با تجربه و شرایطی خوب  باید  میلادی هم 
تصریح کرد: شاید فدراسیون حتی مربی بالاتر از دمیر بخواهد که 
خیلی هم بعید نیست اما در تصمیم گیری نهایی باید مباحث مالی را 
هم خیلی زیاد مورد توجه قرار دهیم. در کل فقط یک موضوع و یک 
فرد در مورد دمیر تصمیم گیرنده نیستند. با مشورت و لحاظ کردن 

همه موارد به جمع بندی می رسیم.
با گزينه های داخلی مذاکره نداشتیم

طبع  شاهین  مهران  با  فدراسیون  مذاکره  بر  مبنی  هایی  »صحبت 

برای هدایت تیم ملی مطرح بود. این موضوع را تایید می کنید؟«، 
وی این موضوع را تکذیب کرد و گفت: نه با این مربی و نه با هیچ 
مربی دیگری در این زمینه صحبت نداشته ایم. اصلا این کار کاملا 
غیرحرفه ای است که به آن ورود نمی کنیم تا زمانیکه تکلیف دمیر 

مشخص شود.
تیم بايد جوان و جنگنده بماند

وی گفت: تیم ملی امروز کاملا جوان و جنگنده است. بازیکنان در 
رویدادهای اخیر پرتلاش نشان داده اند و متفاوت از همیشه نشان 
نتیجه  و  روند  این  ادامه  به  که  گرفته شود  تصمیمی  باید  اند.  داده 

گیری از ان کمک کند.
تیم داوری خوبی در لیگ برتر داريم

داوری همچنین در مورد مسایل داوری لیگ برتر و اینکه در برخی 
هفته ها با حواشی روبرو بود، گفت: اعتقاد دارم که تیم داوری خوبی 
در اختیار داریم که با تمرکز بالا کارشان را دنبال می کنند. این در 
حالی است که نسبت به قبل یکسری از داوران رفته اند، یکسری 
بازنشسته شده اند و یکسری هم ناظر شده اند. با این حال امروز تیم 

خوبی در اختیار داریم که خیلی هم دقیق ارزیابی می شوند.
مخالف يکسری رفتارها هستیم و با آنها برخورد می کنیم

وی در این زمینه افزود: در هر بازی عملکرد داوران آنالیز می شود و 
به خودِ آنها منتقل می شود. اصلا هر بازی با حضور سوپروایزرهایی 
برگزار می شود. این کار در راستای رسیدن به شرایط بهتر داوری 
مخالف  کل  در  اما  هستند  جائزالخطا  هم  داوران  که  البته  است. 
طرف  از  چه  کنیم،  می  برخورد  آنها  با  و  هستیم  رفتارها  یکسری 

داوران باشد و چه بازیکن یا مربی.
بايد در داوری جايگاه خوبی در آسیا بگیريم

رییس فدراسیون بسکتبال تاکید کرد: قضاوت ها در لیگ برتر امسال 
هم  اگر  داوران  کمیته  اینکه  است. ضمن  نبوده  ساز  مشکل  خیلی 
مشکلی پیش بیاید، به شدت آن را پیگیری می کند تا تکرار نشود. 
که  خواهیم  می  و  نیستیم  قانع  چون  است  همین  هم  درست  کار 
کیفیت داوری بهتر شود و به مرور به جایگاه اصلی که می توانیم 

درآسیا داشته باشیم، دست یابیم.
رقابت در لیگ برتر خوب است اما کیفیت نه

داوری همچنین در مورد لیگ برتر و ارزیابی خود از این رقابت ها 
که به پایان مرحله مقدماتی )رفت و برگشت( رسیده است، گفت: از 
بودیم. اصلا مشخص  برگزاری دیدارهای خوبی  رقابتی شاهد  نظر 
نیست کدام تیم قهرمان می شود و اصلا کدام تیم ها وارد پلی آف 
هشت تیم می شوند. این به خاطر رقابت خوب و نزدیکی است که 
بهتر شدن خیلی  برای  از نظر کیفیت هنوز  اما  دارد  لیگ وجود  در 
جا داریم. تداوم مسابقات و ورود بیشتر اسپانسرها به داشتن لیگی با 

کیفیت کمک می کند.

کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
6 باشگاه را محکوم کرد

 کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال آرای خود را درمورد 
خبرآنلاین؛کمیته  گزارش  کرد.به  صادر  پرونده    6
درمورد 6  را  خود  آرای  فوتبال  فدراسیون  وضعیت 

پرونده  به شرح زیر صادر کرد:
با توجه به شکایت محمد جعفری از باشگاه چوکا 
تالش، این باشگاه به پرداخت مبلغ 3 میلیارد و 500 
ریال بابت اصل خواسته و مبلغ 133 میلیون و 525 
خواهان  حق  در  دادرسی  هزینه  بابت  ریال  هزار 
از  سپاهان  باشگاه  شکایت  پرونده  شد.در  محکوم 
باشگاه ایران خودرو بابت غرامت آموزش رضا غندی 
پور، این باشگاه به پرداخت مبلغ 350 میلیون ریال 
بابت اصل خواسته و مبلغ 13 میلیون و 352 هزار 
دادرسی در حق خواهان  بابت هزینه  ریال  و 500 
از  عباسی  پی شکایت محمد جواد  محکوم شد.در 
باشگاه استقلال خوزستان، کمیته وضعیت نسبت به 
دعوی خواهان به میزان 2 میلیارد و 250 میلیون 
ریال قرار رد صادر کرد.با توجه به شکایت مظاهر 
رحیم پور از باشگاه هوادار، این باشگاه به پرداخت 
مبلغ 710 میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ 
27 میلیون و 300 هزار ریال بابت هزینه دادرسی 
در حق خواهان محکوم شد.در پی شکایت ذبیح الله 
باشگاه  این  بابل،  کاسپین  دریا  باشگاه  از  کار  پنبه 
ریال  میلیون  میلیارد و 300  مبلغ یک  پرداخت  به 
بابت اصل خواسته و مبلغ 42 میلیون و 510 هزار 
ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم 
از  زهیری  مهدی  رحیم  شکایت  پرونده  شد.ککدر 
باشگاه خلیج فارس ماهشهر، این باشگاه به پرداخت 
مبلغ 4 میلیارد ریال بابت اصل خواسته و مبلغ 152 
میلیون و 600 هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق 

خواهان محکوم شد.
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ایران و ترکیه منطقه ازاد مشترک 
ایجاد می کنند

جنگ اوکراین با تفسیری برای اسیا

رییس اتاق بازرگانی از 
فشار مضاعف بر بنگاه های 

اقتصادی پرده برداشت

گزارش اف بی آی: نتانیاهو 
رفتنی و حماس ماندنی است

ارایش قدرت جهانی از نگاه فرمانده ســپاه قدس

رییس کل پیشین بانک مرکزی: دولت توان کنترل ندارد

از  ماکو  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
احداث خط آهن ایران و ترکیه خبر داد و 
گفت: مطالعات ایجاد منطقه آزاد مشترک 
و  است  انجام  حال  در  ترکیه  و  ایران 

تفاهم نامه های آن امضا شده است.
حسین گروسی در گفت وگو با خبرنگار 
و اقتصادی ایرنا از احداث خط آهن ایران 

ترکیه خبر داد و اظهار داشت: ایران و ترکیه در سال های پیش رو همکاری تجاری بیشتری 
خواهند داشت.

مدیرعامل منطقه آزاد ماکو افزود: یکی از کریدورهای مهم کشور کریدور شرق به شمال غرب 
است که سرخس - بازرگان نام دارد و از سوی دیگر کریدور جنوب شرق به شمالغرب )چابهار 
به بازرگان( همگی به منطقه آزاد ماکو ختم می شود و این منطقه می تواند نقش مهمی در زمینه 

تجارت کشور ایفا کند.
وی گفت: ماکو آخرین نقطه اتصال قاره آسیا و اروپا است. در گذشته هم این منطقه در نقشه 
جاده ابریشم قرار داشت و این موضوع نشان دهنده اهمیت این مسیر در بخش تجارت است که 

در زمینه لجستیک، تجارت و ترانزیت فرصت سرمایه گذاری مناسبی دارد.
گروسی با اشاره به امضای تفاهم نامه ایجاد منطقه آزاد مشترک ایران و ترکیه، گفت: احداث خط 
جدید مرند چشمه ثریا ایگدیر کارس می تواند به جهش تبادلات ریلی دو کشور بینجامد. پس از 

تکمیل در بخش ریلی موضوع ترانزیت و جاده نیز توسعه خواهد یافت.
مدیرعامل منطقه آزاد ماکو تاکید کرد: مطالعات طرح های مذکور به پایان رسیده و تفاهم نامه های 

آنها توسط روسای جمهور ایران و ترکیه امضا شده است.

نشریه اکونومیست در تحلیلی تاثیرات سیاسی جنگ اوکراین را بر کشورهای آسیایی مورد 
بررسی قرار داده و به این مساله می پردازد که روی کار آمدن مجدد دونالد ترامپ در آمریکا 

می تواند برای این کشورها یک تهدید باشد.
به  تلنگری  اوکراین،  و  روسیه  بین  جنگ  شروع  اکونومیست،  نشریه  از  گزارش  ایرنا  به 
آمریکا  متحد  که همگی  ژاپن  و  کره جنوبی  تایوان،  جمله  از  آسیا  دموکراسی های شرق 
هستند، وارد کرد. جنگ در اوکراین درحالی وارد سومین سال خود شد که پیامدهای آن برای 

سیاستگذاران شرق آسیا سخت تر می شود.
در اروپا صحبت از این است که آیا اوکراین با وجود حمایت مالی متزلزل آمریکا و احتمال 
به ریاست جمهوری رسیدن ترامپ، می تواند جبهه جنگ را حفظ کند یا خیر. به نوشته این 
نشریه، اگر اوکراین شکست بخورد، پیامدها برای صلح در آسیا ویران کننده خواهد بود. یک 

پیروزی برای روسیه ممکن است چین را به تغییر نظم منطقه ای با شرایط خود ترغیب کند.
این گزارش، پیامدهای این مساله برای تایوان را »بیشتر« از سایر کشورها می داند و می افزاید 
چین می خواهد در صورت لزوم با زور، دوباره با تایوان متحد شود. برای تایوانی ها تشابهات 
بین آنچه ولادیمیر پوتین در قبال اوکراین انجام می دهد و آنچه شی جین پینگ ممکن است 
در مورد تایوان انجام دهد، ناخوشایند است به ویژه در حالیکه این دو به دنبال دوستی »بدون 
محدودیت« هستند.برپایه این گزارش، چین سرعت فعالیت های نظامی خود را با نفوذ به حریم 
هوایی و دریایی تایوان افزایش داده است. در پاسخ، در ماه اوت )مرداد/ شهریور( دولت تایوان 
از یک بودجه دفاعی بی سابقه معادل 2.6 درصد از تولید ناخالص داخلی خود رونمایی کرد که 

برای بازداشتن چین کافی نیست اما از بیشتر نقاط اروپا بیشتر است.
ویلیام لای چینگ-ته رئیس جمهور جدید تایوان وعده بودجه بیشتر را داده است. جوزف وو 
وزیر خارجه تایوان تاکید می کند که حمایت آمریکا از اوکراین برای آسیا حیاتی است و نشان 

می دهد که آمریکا از تایوان نیز حمایت خواهد کرد.
اکونومیست معتقد است »این احساس فولادی از واقع گرایی« در دیگر بخش های آسیا نیز 
دیده می شود؛ پس از جنگ اوکراین، فومیو کیشیدا نخست وزیر ژاپن سیاست نزدیک شدن 
به روسیه را کنار گذاشت و از تحریم های غرب علیه مسکو استقبال کرد. ژاپن نیز قصد دارد 

هزینه دفاعی خود را طی 5 سال دو برابر کند.
برغم اینکه ژاپن به طور رسمی صلح طلب است، بیش از همیشه به کمک به آمریکا برای 
دفاع از تایوان متعهد شده است. روابط نظامی بین آمریکا، کره جنوبی و ژاپن در حال افزایش 
است. یون سوک یول رئیس جمهور کره جنوبی به ارسال مهمات به اوکراین تمایلی ندارد تا 
خود باعث نزدیکی روسیه و کره شمالی نشود. اما امروز که گفته می شود کره شمالی، گلوله های 
توپخانه به روسیه ارسال می کند، برخی در سئول بر اتخاذ موضعی قوی تر در طرفداری از 

اوکراین تاکید دارند.
معنای جنگ اوکراین برای آسیا به روایت اکونومیست

این نشریه در تشریح دو احتمال نوشت: یک تهدید این است که کنگره در کمک مالی به 
اوکراین شکست بخورد و اروپا در مدیریت چنین شرایطی ناکام بماند. این می تواند به شکست 

اوکراین منجر شود و اعتبار بازدارندگی آمریکایی در آسیا را تضعیف کند.
سناریو دیگر این است که دونالد ترامپ نامزد حزب جمهوریخواه که منکر تضمین های ایالات 
متحده به ناتو شده است، در آمریکا رئیس جمهور شود. او پوتین را تحسین می کند، از اوکراین 

متنفر است و اهمیت اندکی به تایوان می دهد.
دو احتمال وجود دارد. قوی ترین سناریو این است که ترامپ به عنوان رئیس جمهور احتمالی 
در آینده تضمین های امنیتی به متحدان آسیایی آمریکا را کنار بگذارد. در واکنش، متحدان 

آمریکا با اتکا به خود امنیتشان را تقویت می کنند.
اکونومیست نوشت: اگرچه هزینه دفاعی در حال افزایش است، اما شانس کمی وجود دارد که 
آنها بدون آمریکا قادر به مقابله با آنچه که »تهدید نظامی چین« خوانده می شود، باشند. در 
عوض آنها ممکن است در میان مدت بمنظور بازدارندگی در مقابل چین، به دنبال دستیابی 

سلاح های هسته ای باشند.
در کره جنوبی، یون سوک یول به طور علنی درباره دستیابی به سلاح های هسته ای صحبت 

کرده اما پس از تنش های اخیر در شبه جزیره کره صحبت در اینباره را متوقف کرده است.
پس از اینکه ترامپ آنها را کنار بگذارد، متحدان آسیایی دموکراتیک آمریکا می توانند تصمیم 
بگیرند که چاره ای جز پیگیری یک توافق با چین، پایان دادن به هفت دهه نظم امنیتی تحت 

رهبری آمریکا در منطقه و ایجاد حوزه نفوذ چین، ندارند.
احتمال دوم این است که سیاستمداران آسیایی به امید اینکه دولت ترامپ متعهد به امنیت 
کشورهای آسیایی باقی بماند، حتی به واشنگتن نزدیک تر شوند. نمونه بارز آن شینزو آبه 
نخست وزیر سابق ژاپن )از 2012 تا 2020( بود که به خوبی با ترامپ کار کرد؛ اولین رهبر 
خارجی که با ترامپ در سال 2016 دیدار داشت و همچنین به او یک چوب گلف طلایی 
هدیه داد. آبه در خاطرات خود آورده است که به ترامپ تاکید کرده بود قدرت نظامی آمریکا 

در آسیا چقدر مهم است.
این گزارش با اشاره به اینکه »برخی از جناح راست ترامپ در آمریکا معتقدند اوکراین یک 
عامل منحرف کننده از تهدید واقعی یعنی چین است«، جمع بندی کرد: متحدان اصلی آمریکا 
در آسیا ممکن است به دنبال تمسک جستن به طرز فکر »عظمت را دوباره به آمریکا 
بازگردانیم« )MAGA( باشند و همچنین هزینه های دفاعی را بیشتر کنند تا اتهام سواری 
دادن رایگان را از خود دور نمایند. به این ترتیب آنچه در آن سوی خشکی وسیع اوراسیا اتفاق 

می افتد، محاسبات را در سوی دیگر شکل می دهد.

رییس اتاق بازرگانی تهران، در سیزدهمین جلسه هیات نمایندگان 
اتاق تهران گفت: 1402 سال سختی بود و پیش بینی می شود بودجه 
سال آینده فشار های زیادی را بر بنگاه های اقتصادی تحمیل کند و 
چالش های بیشتری پیش روی تولیدکنندگان قرار دهد و این امر لزوم 

چانه زنی بهتر با نهاد های دولتی را می طلبد.
رییس اتاق بازرگانی تهران گفت: 1402 سال سختی بود و پیش بینی 
می شود بودجه سال آینده فشار های زیادی را بر بنگاه های اقتصادی 
تحمیل کند و چالش های بیشتری پیش روی تولیدکنندگان قرار دهد.

 به گزارش ایلنا، محمود نجفی عرب رییس اتاق بازرگانی تهران، 
در سیزدهمین جلسه هیات نمایندگان اتاق تهران گفت: 1402 سال 
سختی بود و پیش بینی می شود بودجه سال آینده فشار های زیادی 
را بر بنگاه های اقتصادی تحمیل کند و چالش های بیشتری پیش 
روی تولیدکنندگان قرار دهد و این امر لزوم چانه زنی بهتر با نهاد های 

دولتی را می طلبد. 
وی افزود: در سال 1402 برنامه راهبردی اتاق بازرگانی تهران با نگاه 
به مسائل بین المللی تنظیم شد و برای نخستین بار بودجه ریزی 

عملیاتی بر مبنای برنامه راهبردی تنظیم شد.  
سازی  مستقل  برای  تهران  اتاق  تلاش  از  همچنین  عرب  نجفی 
بیمارستان بازرگانان مبتنی بر بودجه اتاق تهران خبر داد و گفت: در 
تلاش هستیم با حاکمیت ارتباط تنگاتنگی داشته باشیم و حرف بخش 

خصوصی را به بخش دولتی انتقال دهیم. 
اتاق تهران به  اتاق تهران اظهار کرد: در بودجه ریزی در   رییس 
ایده آل نرسیدیم، اما تغییرات بنیادی در نظام بودجه ریزی اتاق انجام 

شده است. 
 وی اضافه کرد: در سال آینده 34 درصد بودجه اتاق صرف توسعه اتاق 
می شود و بودجه حمایتی از تشکل ها هفت برابر می شود و در نهایت 
امیدواریم در سال آینده گام های موثری در رفع مشکلات اقتصادی 

مردم برداریم.

گزارش  که  کرد  فاش  سه شنبه  روز  معاریو  زبان  عبری  روزنامه 
اطلاعاتی منتشر شده از سوی دفتر تحقیقات فدرال آمریکا )اف بی 
آی( تاکید می کند که جنبش حماس تداوم می یابد و جنگ غزه در 
آینده نزدیک پایان نخواهد یافت همچنین بقای بنیامین نتانیاهو در 

قدرت در خطر است.
به گزارش ایسنا، این روزنامه در گزارش سالانه »ارزیابی ریسک ها« 
منتشر شده توسط جامعه اطلاعاتی آمریکا، بخش مربوط به نظارت بر 

خطرات پیش روی رژیم صهیونیستی را برجسته کرده است.
بنیامین  دولت  آینده  درباره  برآوردهایی  گزارش  این  نوشت  معاریو 
نتانیاهو در سایه جنگ ارائه می کند که به اعتقاد او سال ها ادامه خواهد 

داشت و پایان آن در آینده نزدیک دیده نمی شود.
بخش مربوط به رژیم صهیونیستی که توسط کارشناسان آمریکایی 
از اداره تحقیقات فدرال ضمن گزارش جامع سالانه جامعه اطلاعاتی 
ایالات متحده تهیه شده است، برآورد کرده که »جنگ در نوار غزه در 

آینده نزدیک به پایان نخواهد رسید«.
نگارندگان این گزارش بر این باورند که رژیم صهیونیستی در برابر 
این  و  ماند  خواهد  آسیب پذیر  آینده  سال های  در  حماس  عملیات 
عملیات خطرات و عواقبی را به همراه خواهد داشت که امنیت کابینه 

نتانیاهو را تهدید می کند.
معاریو در این گزارش نکته ای را نقل کرد که می گوید: امکان ندارد 
اسرائیل در نابودی کامل جنبش حماس موفق شود و ارتش اسرائیل 

به این هدف نزدیک نیست.
در این گزارش به اعتماد صهیونیست ها به دولت نتانیاهو و شرکای 
راست گرای او اشاره شد و تخمین زد که این اعتماد رو به کاهش 
است و بحران از دست دادن اعتماد به نتانیاهو و دولتش در حال 

عمیق تر شدن است.
پایان  غزه  و جنگ  ماند  خواهد  باقی  آی: حماس  بی  اف  گزارش 

نمی یابد
در این گزارش با خواندن رویدادهای جاری و تعدادی از تحولات پیش 
بینی شده بود که تظاهرات و موج اعتراضات اجتماعی »عظیم« علیه 
کابینه نتانیاهو که خواستار استعفای او هستند، ناگزیر از سر گرفته شود.

این گزارش با ارزیابی خطرات پیش روی رژیم صهیونیستی نتیجه 
گرفت که »توانایی نتانیاهو برای باقی ماندن در سمت نخست وزیری 

و همچنین توانایی ائتلاف حاکم برای بقا در خطر است«.
طبق ارزیابی آمریکایی توانایی نتانیاهو برای باقی ماندن به عنوان 
نخست وزیر و همچنین ائتلاف حاکم او متشکل از احزاب راستگرا و 
مذهبی که سیاست های تندرو در مورد مسائل فلسطینی و امنیتی را 

دنبال کرده اند، در خطر است.
به  آینده  سال های  برای  »حماس  اینکه  به  اشاره  با  گزارش  این 
)مقاومت( در برابر اشغالگران ادامه خواهد داد«، اشاره کرد که در دوره 
آتی، شتاب و مشغله های آمریکا از عرصه اسرائیل به عرصه جنگ 

روسیه و اوکراین تغییر خواهد کرد.
این گزارش همچنین آینده تشدید تنش بین اسرائیل و حزب الله لبنان 
را روشن و اشاره می کند که تنها سناریویی که می تواند طرف مقابل 
را به آتش بس سوق دهد، دستیابی به توافق درخصوص توقف جنگ 

در غزه است.

پاسداران گفت: رژیم صهیونیستی  نیروی قدس سپاه  فرمانده 
یک ترس همیشگی از عملیات جوانان فلسطینی در ماه رمضان 
ترس  این  که  است  بدیهی  و  است  داشته  باختری  کرانه  در 

امسال به اوج رسیده است.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، پیمان جبلی در دیدار با سردار 
در  که  پاسداران  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده  قاآنی،  اسماعیل 
به  اشاره  با  برگزار شد  سازمان صداوسیما  ساختمان شیشه ای 
قدس  روز  و  رمضان  مبارک  ماه  فلسطین،  بر  حاکم  شرایط 
امسال را بی سابقه ترین ماه مبارک در سال های پس از انقلاب 
دانست و گفت: باید الگویی برای کشورهای دیگر در روز قدس 

باشیم و یاد مردم مظلوم غزه را زنده نگه داریم.
آنگونه که فارس روایت کرده، وی افزود: هیچ ماهی را سراغ 
نداریم که تا این حد مشحون از مسائل مهم در فلسطین اشغالی 
باشد. نزدیک به شش ماه است که از فجایع غزه می گذرد و 

آن ها بیش از 31 هزار شهید تقدیم کرده اند.
رئیس رسانه ملی در ادامه به برنامه ریزی رسانه ملی و تدارک 
مقدماتِ برگزاری باشکوه ترین راهپیمایی روز قدس اشاره کرد 
و گفت: نباید در حمایت معنوی و کمک مردمی به بی پناهان 
غزه کم بگذاریم. باید خشم انباشته و عزم مردم برای حمایت 
از مظلومان فلسطین را به میدان آورده و تمرکزمان را در ماه 
مبارک بر روز قدس بگذاریم و برای آن روز آماده شده و با تمام 

توان در میدان باشیم.
اثرگذاری اش  اما شعاع  جغرافیای حادثه بزرگ فلسطین، غزه، 

جهانی است
تبریک  ضمن  قاآنی،  اسماعیل  سردار  نشست،  این  ادامه  در 
در  ملی  رسانه  از تلاش  قدردانی  و  رمضان  مبارک  ماه  حلول 
فلسطین،  مسائل  تبیین  در  به ویژه  نظام  عالیه  اهداف  پیشبرد 
گفت: جغرافیای این حادثه بزرگ، غزه، اما شعاع اثرگذاری اش 
جهانی است. یک ویژگی مشخص عملیات طوفان الاقصی این 
بود که یک بار همه کشورها چه دوست و چه دشمن امتحان 

شدند.
وی با اشاره به اینکه سازمان صداوسیما، نقش مهمی در تبیین  
مسائل برای مردم دارد گفت: مردم فلسطین طی این 80 سال 
همواره مورد هجمه قرار گرفته بودند و فقط دفاع می کردند؛ اما 
به تدریج راه جنگیدن عزت مدارانه با دست خالی را آموختند و 

همه این مفاهیم در واژه »مقاومت« گنجانده شده است.

متراکم 80  بودیم که یک ظلم  آن  افزود: شاهد  قاآنی  سردار 
ساله طوفانی به راه انداخت و مقاومت مردم مثال زدنی شد و 
رژیم صهیونیستی غافلگیری مطلقی را در این عملیات تجربه 

کرد.
در  قدرت  آرایش  تغییر  بر  نشانه ای  الاقصی  طوفان  عملیات 

جهان است
وی با بیان اینکه برادرانه در کنار جریان مقاومت هستیم گفت: 
هنر ما باید این باشد که در ابعاد مختلف از ظرفیت های مان 
استفاده کنیم. رسانه ملی نیز در تبیین وضعیت جنگ، ترسیم 

شرایط غزه، امیدآفرینی و... می تواند نقش آفرینی کند.
الاقصی  عملیات طوفان  پاسداران  سپاه  نیروی قدس  فرمانده 
گفت:  و  دانست  جهان  در  قدرت  آرایش  تغییر  بر  نشانه ای  را 
گذشته  غزه  در  آنچه  از  ملی  رسانه  در  مفهومی  بهره برداری 

حائز اهمیت است.
رخ  هم  بسیاری  افکنی های  شبهه  میان  این  در  افزود:  وی 
می دهد که تحلیل مسائل و رفع شبهات در رسانه ملی اثرگذار 
افزود  وی  باشد.  روشنگر  نیز  مسیر  ادامه  در  می تواند  و  بوده 
می توانیم  دهیم  توسعه  را  مان  رسانه ای  هرچقدر ظرفیت های 

موفق تر و اثرگذارتر ظاهر شویم.
سردار قاآنی رسانه ملی را معیار و مبنایی برای روایت مسائل 
ملی  رسانه  رسای  امیدواریم صدای  گفت:  و  دانست  فلسطین 
در حمایت از مردم مظلوم فلسطین در همه جهان شنیده شود.

رییس کل اسبق بانک مرکزی با اشاره به اینکه برخی تحولات 
بازار ارز خارج از اختیار بانک مرکزی است، گفت: در بازار ارز، 
سیاستگذار ارزی تنها بازیگر اصلی آن نیست و جریانات بیرونی 

متعددی می تواند بر نرخ ارز موثر باشند.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، محمود بهمنی، رئیس کل اسبق 
راستای  در  پولی  اخیر سیاستگذار  اقدام  پیرامون  مرکزی  بانک 
شبکه  در  درصد  نرخ 30  با  خاص  سپرده  گواهی  اوراق  انتشار 
بانکی کشور، با اشاره به اینکه نرخ حقیقی سود سپرده بانکی در 
حال حاضر منفی است، گفت: گواهی سپرده این امکان را فراهم 
می آورد که نقدینگی در مقاطعی که اقتصاد با شوک بیرونی یا 
را تشدید می کند، جذب شبکه  تورمی  انتظارات  تنش هایی که 
بانکی شود و مانع از بروز التهاب در بازارهای مالی و دارایی شود. 
رییس کل اسبق بانک مرکزی گفت: ایجاد بستر جذب نقدینگی، 
بازارهایی همچون  در  تقاضا  مازاد  ایجاد  از  به جلوگیری  منجر 
سکه و طلا خواهد شد و همین امر می تواند باعث آرامش در 

بازارهای مختلف شود.
ایسنا در گزارشی نوشت: بهمنی ادامه داد: همچنین در صورت 
مرکزی،  بانک  با  اقتصادی  سیاستگذاری  ارکان  سایر  همراهی 
بستر تامین مالی پروژه های مختلف با استفاده از این ابزار فراهم 
می شود که همین امر می تواند تولید را در میان مدت افزایش 

دهد.
لزوم ایفای نقش فعال بانک مرکزی در بازار پول

وی با اشاره به لزوم ایفای نقش فعال بانک مرکزی در بازار پول، 
افزود: در مقطعی که به دلیل تنش های سیاسی منطقه، سطح 
انتظارات تورمی جامعه افزایش یافت، بانک مرکزی تلاش کرد 
تا نقشی فعال را ایفا کند و نسبت به تغییرات انتظارات تورمی 

جامعه بی تفاوت نباشد.
رییس کل اسبق بانک مرکزی افزود: در همین راستا، سیاستگذار 
پولی اقدام به انتشار گواهی سپرده خاص با نرخ سود 30 درصد 
کرد و همین امر در کوتاه مدت از افزایش قیمت ارز به دلیل مازاد 

تقاضای کاذب ایجاد شده در این بازار، جلوگیری کرد.
بهمنی بر لزوم هماهنگی سایر سیاستگذاران اقتصادی با بانک 

مرکزی تاکید کرد و گفت: یکی از الزامات موفقیت سیاست های 
پولی در مهار تورم، همراهی سایر سیاستگذاران اقتصادی از جمله 
وزارت اقتصاد با بانک مرکزی است. بازار پول و سرمایه با یکدیگر 

ارتباط دارند و نباید با نگاه بخشی تصمیماتی را اتخاذ کرد.
لزوم همکاری سیاستگذاران اقتصادی

و  است  پول  بازار  مسئول  مرکزی  بانک  کرد:  خاطرنشان  وی 
جداگانه  یک  هر  که  این  سرمایه.  بازار  مسئول  اقتصاد  وزارت 
یا  کنند،  اتخاذ  را  تصمیماتی  خود  مسئولیت  حوزه  به  نسبت 
اینکه وزارت اقتصاد به بهانه رشد شاخص بورس، بدون توجه 
به سیاست های پولی، سیاست هایی را اعمال کند، صحیح نیست.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: اولویت با مهار تورم و رشد 
تولید است و باید ارکان تصمیم گیر نگاهی جامع به موضوعات 
تورم،  مهار  در  مرکزی  بانک  موفقیت  در صورت  باشند.  داشته 
بازار سرمایه نیز رشد خواهد داشت، در حالی که در صورت عدم 
موفقیت بانک مرکزی، کل اقتصاد آسیب خواهد دید. بنابراین 
با نگاه جامع بانک مرکزی همراه باشند. باید وزرای اقتصادی 

بهمنی بر لزوم وجود اختیار کافی در استفاده از ابزارهای سیاست  
پولی توسط بانک مرکزی اشاره کرد و گفت: همیشه این موضوع 
بیان می شود که وظیفه بانک مرکزی کنترل تورم است، در حالی 
تورم است و سایر  از  بانک مرکزی مسئول کنترل بخشی  که 
سازمان ها و وزارتخانه های مرتبط با سیاستگذاری اقتصادی نیز 

در کاهش یا افزایش تورم نقش دارند.
به گفته وی، نمی توان انتظار داشت تمام نارسایی های موجود در 

اقتصاد که نتیجه آن در تورم مشاهده می شود را بانک مرکزی 
مرتفع کند. به عقیده بنده، باید تمام ارکان سیاستگذاری اقتصادی 
تصمیماتی را اتخاذ کنند که همسو بایکدیگر باشد و اینطور نباشد 
که یکی از وزارتخانه ها به دلیل نگاه بخشی، تلاش های سایر 

ارکان سیاستگذاری اقتصادی را خنثی کند.
از  مجموعه ای  نتیجه  ارز،  بازار  تحولات  اینکه  درباره  وی 
سیاست های در اختیار بانک مرکزی و خارج از اختیار سیاستگذار 
به  محدود  نمی توان  را  ارز  بازار  تحولات  گفت:  است،  ارزی 
اقدامات بانک مرکزی دانست و مجموعه ای از متغیرهای قابل 
کنترل سیاستگذار ارزی و برون زای خارج از اختیار بانک مرکزی، 

بر بازار ارز موثر است.
رئیس کل اسبق بانک مرکزی ادامه داد: به عنوان مثال، چندی 
پیش پس از بروز التهاباتی که در سطح منطقه ایجاد شد، به طور 
طبیعی نرخ ارز نیز با نوساناتی همراه شد که خارج از اختیار بانک 
مرکزی بود. در بازار ارز سیاستگذار ارزی تنها بازیگر اصلی آن 
نیست و جریانات بیرونی متعددی می تواند بر نرخ ارز موثر باشند.

نمی توان توقع داشت اثرگذاری متغیرهای برونزا صفر شود
بهمنی تصریح کرد: البته بانک مرکزی می تواند با ایفای نقش 
فعال و اتخاذ سیاست های پویا و منعطف، اجازه ندهد اثرگذاری 
که  داشت  انتظار  نمی توان  اما  باشد،  زیاد  خارجی  متغیرهای 

اثرگذاری متغیرهای برونزا صفر شود.
وی اظهارداشت: به عنوان مثال، بانک مرکزی به منظور جلوگیری 
از بروز التهاب در بازار غیررسمی ارز که همواره در آستانه سال 
نو به دلیل سفرهای خارجی بخشی از مردم، تقاضای ارز افزایش 
می بابد سقف تخصیص ارز مسافری را افزایش داد که از بروز 
التهاب در بازار غیررسمی می تواند جلوگیری کند.رییس کل اسبق 
انتشار  در  افزود که، همچنین  نیز  را  این مطلب  بانک مرکزی 
گواهی خاص 30 درصدی نیز به نظر می رسد بانک مرکزی با 
این نگاه که نباید نسبت به افزایش سطح انتظارات تورمی منفعل 
باشد و باید از جهش نرخ ارز به این واسطه جلوگیری کند، اقدام 

به استفاده از این ابزار کرد.

آگهی فراخوان شناسایی پیمانکار جمع آوری 
پسماند خشک ) طرح تفکیک از مبدأ(

ــا جمــع آوری  ــط ب ــور مرتب ــت ام ــای کیفی ــت پســماند شــهرداری رشــت در نظــر دارد در راســتای ارتق ســازمان مدیری
پســماند خشــک و اجــرای مفــاد قانــون  مدیریــت پســماند جهــت اجــراء و واگــذاری طــرح جمــع آوری و تفکیــک از مبــدأ 
پســماند خشــک ) پســماند خشــک بــا ارزش( رشــت  بــه شناســایی و ارزیابــی پیمانــکاران دارای صلاحیــت اقــدام نمایــد.

لــذا از کلیــه شــرکت هــا و افــراد حقیقــی متقاضــی درخواســت مــی گــردد  از تاریــخ  نشــر ایــن آگهــی حداکثــر تــا تاریــخ 
ــه  ــزات و ب ــین آلات ، تجهی ــده ،ماش ــای منعق ــی، قرارداده ــوابق اجرای ــخصات و س ــه ای از مش 1402/01/08 ، خلاص
خصــوص طــرح پیشــنهادی خــود را بــه دبیرخانــه ســازمان مدیریــت پســماند بــه آدرس: رشــت – ســبزه میــدان – ابتدای 
استادســرا ارســال نماینــد. درضمــن بــرای دریافــت اطلاعــات تکمیلــی بــا شــماره 33241770 – 013 تمــاس حاصــل 

ئید. فرما
لازم بــه ذکــر اینکــه ارائــه مــدارک فــوق الذکــر هیچگونــه حقــی را بــرای متقاضیــان ایجــاد نخواهــد کــرد و مــدارک 
خواســته شــده صرفــاً جهــت شناســایی پیمانــکار واجــد شــرایط مــی باشــد. پــس از ارزیابــی و در صــورت لزوم و تشــخیص 

ســازمان نســبت بــه انجــام مراحــل بعــدی اقــدام خواهــد شــد . 
مقصودی علی 

رئیس ســازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت


